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YÜCEL AKDEMİR 
TÜRMOB GENEL SEKRETERİ 
 
Sayın Genel Başkanım,  

Çok Değerli Oda Başkanlarım,  
Çok Değerli Oda Yöneticilerim,  
 
67. Başkanlar Kurulu Toplantımıza hoş geldiniz, TÜRMOB Yönetim Kurulu adına 
hepinizi saygıyla selamlıyorum. 
 
Gündemi biliyorsunuz, Bilgilendirme ve Açış Konuşmasını yapmak üzere Genel 
Başkanımız Sayın Nail Sanlı’yı kürsüye davet ediyoruz, buyurun Sayın Genel Başkanım, 
 
NAİL SANLI 
TÜRMOB GENEL BAŞKANI 

 
Değerli Başkanlar,  
Değerli Oda Temsilcileri Arkadaşlarım,  
Değerli Çalışma Arkadaşlarım,  
 
Öncelikle sizleri şahsım ve TÜRMOB Kurulları adına saygıyla selamlıyorum. 67. 
Başkanlar Kurulu Toplantımıza bir kez de hoş geldiniz diyorum. 

 
Bugün tabii, güzel şeyler konuşmak isterdik, birtakım, bazı sevindirici şeyleri paylaşmak 
isterdik ama olmadı, mutlu olmak insanın ihtiyacı olduğu gibi aynı zamanda da hakkıdır, 
bunu biliyoruz. Bunun için hayata pozitif olaylarla pozitif bakmak ve daha doğrusu, 

bardağın dolu tarafını görerek yorumlar yapmak hepimiz için hayatımızda hem çok 
önemlidir hem gereklidir. Ancak bakış açımız bu olsa da maalesef, mutlu olabilecek 
tabloları yakalamak oldukça zor oluyor. Bu Toplantımızda da maalesef sorunlarımızı 
tartışıp, hep beraber sizlerle birlikte yine çözüm aramaya devam edeceğiz.  
 
Mesleki sorunlarımıza geçmezden önce yaşadığımız coğrafyada, dünyada ve 
komşularımıza bir göz atarak minik bir tur yapmak istiyorum izninizle. Dünya siyasal ve 
ekonomik anlamda önemli bir süreci yaşıyor. Ortadoğu’da ve Arap ülkelerinde henüz bir 
istikrar sağlanabilmiş değil, Irak ve Suriye adeta bir kan gölü, katliamların ardı arkası 
kesilmiyor. Görünen o dur ki bu bölgede sular kaynamaya devam edecek. Her patlayan 
bomba her patlayan silah, kaybolan bir yaşam ve yok olan umutlar demektir.  

 



Değerli Başkanlar, küresel ekonomide de son günlerde peş peşe gelen açıklamalarda, 
küresel ekonomik krizin daha da derinleşeceğine dair emareler görülmektedir. Aldığı 
kredilerle biraz rahatlayan Yunanistan, vermiş olduğu sözleri yerine getiremeyince 
şimdi kredi dilimlerinden mahrum kalma tehlikesi ile yüz yüze kalmıştır. İspanya’da 
bankacılık sisteminin ve bölgesel yönetimlerin parasal ihtiyaçlarının tahminlerden daha 
yüksek olması bu ülkenin ateş çemberinde yer almasına neden olmuştur. İspanyol 
bankalarının kredi sorunlarının çözülmemesi halinde Almanya, Avusturya, Fransa, 
Finlandiya, Lüksemburg ve Hollanda’nın kredi notlarının düşürülebileceği 
görülmektedir. Ekonomideki en büyük tehlike ise Amerika Birleşik Devletleri’nde 
oluşmaktadır, Amerika’da yaklaşan seçimler dolayısıyla ertelenen ekonomik önlemlerin 
uygulanması küresel ekonomide ve Amerika Birleşik Devletleri ekonomisinde önemli bir 

parasal dalgalanmaya neden olacaktır. Bu durum başta Türkiye olmak üzere finansman 
açığı ve ihtiyacı olan birçok ülkeyi de etkileyecektir. Amerika Birleşik Devletleri’ndeki 
kuraklığın son 50 yılın en yüksek düzeyine ulaşması tarımsal emtia fiyatlarını rekor 
seviyelere ulaştırmıştır. Yani dünya, yeni bir gıda kriziyle karşı karşıya gelmiştir. Gıda 
fiyatlarındaki sert yükseliş, yeni toplumsal çalkantılara ve siyasi krizlere yol açacak mı 
sorusunun cevabı aranmaktadır. 2007-2008 döneminde hatırlayacağınız gibi gıda 

fiyatlarının rekor kırılması sonucu 30’dan fazla ülkede halk isyanları yaşanmıştı. Türkiye 
ekonomisi, 2002 krizinden bu yana alınan ekonomik tedbirlerle, önlemlerle başarılı bir 
sınav verdi bugüne kadar. 2010 yılı başlarından itibaren de kredi hacminin daraltılması 
yönünde alınan önlemlerin katkısıyla tüketim ve ithalat talebi baskılanmaya çalışıldı. 
Cari açığa yol açan tasarruf yatırım açığının kapatılması amacıyla geniş kapsamlı 

önlemler alınırken yeni bir yatırım teşvik programı da devreye sokuldu. Küresel finansal 
piyasalarda yeni bir sarsıntı olmaması kaydıyla ekonomi, göreli olarak kısa vadeli 
olumlu bir görünüm ortaya koymaktadır. Ancak yakın gelecek boyunca dış finansal 
ihtiyacı yüksek seviyesini mutlaka koruyacaktır. Amerika Birleşik Devletleri’nde 
başlayacak bir likidite daralması bu anlamda bizi de yakından etkileyecektir. Son 
açıklanan bütçe rakamları, ekonominin aktörlerini ciddi anlamda endişeye sevk etmiştir. 
Merkezi yönetim bütçesi, 2012 yıl Haziran ayında bildiğiniz gibi 6 milyar TL açık 
vermiştir.  
 
Değerli Başkanlar, Değerli Arkadaşlarım, ekonominin yakın gelecekte göstereceği 
gelişme açısından aşağı yukarı görünür riskler bulunmaktadır. EURO bölgesindeki krizin 

kötüye gitmesi hem dış talep hem dış finansman olanakları açısından ciddi olumsuz etki 
yapabilecektir. Harcamalardaki artış, vergi gelirlerindeki düşüş, iç piyasada yaşanan 
sorunlar direk Bütçeye yansımaktadır. Hatta son zamanlarda Maliye Bakanlığının 
birtakım bazı uygulamaları bile bunu çok net ortaya koymaktadır. Hepinizin de bildiği 
gibi Vergi Dairesi Başkanlıklarından ve birtakım, bazı Vergi Dairesi Müdürlüklerinden 
tüm mükelleflere hiçbir borç miktarı içermeyen borçlu, borçsuz bütün mükelleflere tek 
tip bir yazı çıkarılmaktadır. Bunu neden önemsiyorum ve neden sizinle paylaşıyorum? 
Aslında son zamanlarda özellikle teknolojik gelişmelerle bilgi işlem sistemlerini ve 
teknolojik gelişmeleri yakından takip eden ve en sağlıklı kuruluşlardan birisidir Gelir 
İdaresi Başkanlığı. Bunu böyle yapmak ile hem düzgün çalışan ile kusurlu çalışan 
mükellefi birbirinden ayırmamakta hem de kendisine de haksızlık etmektedir. Biz 

biliyoruz ki, teknolojiyi çok iyi kullanan Gelir İdaresi Başkanlığı, bir düğmeye bastığı 
anda borçluyu, borçsuzu hatta vergi türlerine göre bunların ayırımını yapabilecek 



ölçüdeyken neden bütün mükelleflere, bütün vergi mükelleflerine hiçbir borç miktarı 
olmaksızın tek tip yazının çıkarılmış olmasını bir anlam veremiyoruz. Bu da gösteriyor 
ki, önümüzdeki günlerde gerçekten, bu yöndeki sıkıntılar, Bütçeye yansıyan bu sıkıntılar 
kendisini daha da etkin bir şekilde gösterecektir. İşte, bu yönde karşılaşılabilecek 
olumsuz gelişmeler karşı biraz daha dikkatli, biraz daha duyarlı olmamız gerektiği 
kanaatindeyim. 
 
Değerli Başkanlar, uzun süredir gündemimizde bildiğiniz gibi 6102 sayılı Yeni Türk 
Ticaret Kanunu vardı ve Yeni Türk Ticaret Kanunu hepinizin bilgisi dahilinde hazırlık 
döneminden ta yasalaşma dönemine kadar 11 yıllık süreç içerisinde Türk Ticaret 
Kanunu, her şeyiyle destekleyen, hazırlıklarını yapan, katkı veren bir meslek grubuyuz. 

Her safhasında ve her aşamasında Türk Ticaret Kanunu’nun yara almadan hayata 
geçebilmesi için gerekli bütün katkıları vermeye devam ettik. Türk Ticaret Kanunu, ticari 
hayatımızı değiştirerek yeni bir kültür getirecek diyorduk, şeffaflık anlayışını öne 
çıkaracak, kurumsal yönetim anlayışını benimseyen bir kanundur diyorduk. 
Şirketlerimizin rekabet gücünü arttıracak ve uluslararası piyasalara açılmamızı 
sağlayacak diye bekliyorduk. Halka açık şirketlerimizin çoğalmasını sağlayacak 

diyorduk. Şirketlerimizin kredibilitesi artacak diyorduk. Şirketlerimizin yerellikten 
kurtulup dünya şirketi olabilmenin yolu açılabilecek ve dünya markalarımızın 
oluşmasını bekliyorduk. Uluslararası sermayenin Türkiye’ye daha güvenli olarak, 
korkmadan ülkemize gelebileceğini bekliyorduk yani Yeni Türk Ticaret Kanunu’ndan 
bunları bekliyorduk. Ancak bütün bunlar maalesef, Türk Ticaret Kanunu’nu 

merkezinden oynatan bir değişiklikle geride kaldı. Türkiye’de de yeni bir ekonomik 
krizin oluşabileceği endişesi, ekonominin yara almaması, iş dünyasının ek giderlerle 
karşılaşmaması gerekçesiyle Türk Ticaret Kanunu’nda yeni bir düzenlemeye gidildi. 
Ancak bu düzenlemede denetim ayağı, hepinizin bildiği gibi önemli ölçüde yara aldı ve 
bütün bu saydığımız güzel beklentilerimizi sağlayacak olan denetim süreci artık belki de 
bu beklentilerimizin çok küçük bir ölçüsüne, yüzde oranları kullanmak istemiyorum ama 
çok küçük bir ölçüsüne cevap verebilecek bir boyutta kaldı.  
 
Değerli Başkanlar, Değerli Arkadaşlarım, hepinizin bildiği gibi Türk Ticaret Kanunu’nu 
önemseyen bir Kurum olarak yıl içerisinde Gümrük ve Ticaret Bakanlığı ile önemli bir 
taraf olan Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği ile ve TÜRMOB işbirliği ile önemli 

toplantılar gerçekleştirdik. Bu toplantılarda Türk Ticaret Kanunu ile ilgili sıkıntıları, 
eleştirileri topladık ve hiçbir yerde ve hiçbir toplantıda denetim süreciyle ilgili bir 
şikayet, bir eleştiri, bir düzenleme dile getirilmemişken nedense 6335 sayılı Yasa olarak 
tanımladığımız, 6102 sayılıda değişiklik yapan Kanun’da en büyük yarayı ve en büyük 
değişikliği “denetim” bölümü almıştır. Bu da çok tarafımızdan algılanmış ve anlaşılmış 
boyutta değildir. 
 
Bildiğiniz gibi geçen Başkanları Kurulu Toplantısında Müsteşar Bey’i misafir ettiğimiz 
Toplantıda, ben 2. Oturumda, öğleden sonraki bölümünde demiştim ki, Gümrük ve 
Ticaret Bakanlığı, Maliye Bakanlığı, Ekonomi Bakanlığı ve Adalet Bakanlığının ve 
birtakım bazı kurumların çağrılı olduğu bir istişare toplantısına katıldık Hakim Evinde. 

Orada konuşulanlar eğer gerçekleşecek olursa Türk Ticaret Kanunu diye bir şeyin 
kalmayacağı noktasında bir bilgi vermiştim size ve o toplantıda da “eğer burada 



konuşulanlar gerçekleşecek olursa korkarım ki, mevcut yürürlükte olan Eski Türk 
Ticaret Kanunu da var olan murakıplık sistemini de arar durumda oluruz” demiştim. 
Gerçekten, bugün eski murakıplık sistemini de arayabilecek boyuta geldik çünkü 
hepinizin bildiği gibi, en azından bütün anonim şirketlerde bir murakıp zorunluluğu 
vardı, şimdi bazı anonim şirketlerde bildiğiniz gibi murakıp bile olmayabilecektir, böyle 
bir zorunluluk ortadan kalkmıştır. Türk Ticaret Kanunu, kısacası merkezinden bu kadar 
oynamış bir durumdadır. Tabii, 6102 sayılı Türk Ticaret Kanunu’yla ilgili bu değişiklikler 
yapıldığı zaman bir kanun tasarısı hazırlığı yapıldı ve bu kanun tasarısında 400.madde 
ile alakalı yani bizim Serbest Muhasebeci Mali Müşavir ve Yeminli Mali Müşavir 
unvanlarımızın yer aldığı 400. maddede 6102 sayılı Kanunu değiştiren ve 6335 sayılı 
Kanun olarak tanımladığımız, değişiklik yapan Kanun’un 19. maddesi, 400. maddede bir 

değişiklik yaptı. Eski maddeyi hatırlayacaksınız, eski madde diyordu ki, “denetçi, 
ortakları Serbest Muhasebeci Mali Müşavir olan bir bağımsız denetim kuruluşu ile küçük 
ve orta ölçekli firmalarda Serbest Muhasebeci Mali Müşavir ve Yeminli Mali Müşavirler 
tarafından yapılan bir denetimden” söz ediyordu yani meslek unvanlarımız vardı. Bu, 
6335 sayılı Kanun’un, tasarı halindeyken 400. madde, sadece hafızalarımızı yoklamak 
üzere okumak istiyorum buradan şu şekle dönüştürüldü, hiçbir yerde böyle bir talep, 

böyle bir istek, böyle bir öneri, böyle bir eleştiri olmadığı halde; denetçi, Kamı Gözetimi 
Muhasebe ve Denetim Standartları Kurulunca bağımsız denetim yapmak üzere 
yetkilendirilen bağımsız denetçi veya ortakları bağımsız denetçi olan sermaye şirketleri 
olabilir. Yani var olan unvanlarımız buradan kaldırılmış durumdaydı! Tam işte, bu 
aşamada konuyu Yönetim Kurulunda TÜRMOB olarak değerlendirdik ve bunun 

kabullenilemeyeceğini, 400. maddeyi çok önemsediğimizi ve mesleki geleceğimizin buna 
bağlı olduğunu, kazanılmış hakkımızın en azından yayınlanmış bir Yasa’da böyle bir, 
hiçbir kesim tarafından eleştirilmeyen bu metnin neden değiştirildiğine dair bunu 
Türkiye Büyük Millet Meclisi’nde grubu bulunan bütün partiler ile bütün grup 
başkanvekilleriyle görüşelim kararını aldık TÜRMOB Yönetim Kurulunda ve hemen 
ertesi gün faaliyetine başladık.  
 
AK Parti, İktidar Partisinden randevu istedik, Cumhuriyet Halk Partisinden randevu 
istedik, Milliyetçi Hareket Partisinden randevu istedik. İktidar Partisiyle çok görüşme 
olanağımız olmadı, herhangi bir siyasi kaygı, endişe veya açıklama, mesaj verelim 
anlamında söylemiyorum bunları, süreci biraz, çok çıplak ve birinci ağızdan duyun, 

öğrenin, bilin diye bunları açıklıyorum. Çünkü son zamanlarda özellikle, sosyal medyada, 
paylaşım sitelerinde yerli yersiz, asıl astarı olmayan birçok konular yazılıyor, çiziliyor 
onun için ben de bunlara her yerde cevap vermiyorum ama Başkanların bu bilgiye sahip 
olması gerektiği inancında ve kanaatinde olduğum için sürekli sizinle, tüm çıplaklığı ile 
natürel bir şekilde paylaşmak istiyorum. AK Parti tarafından herhangi bir kişi ile 
görüşemedik. Ancak Cumhuriyet Halk Partisinden randevu istedik ve Grup 
Başkanvekillerinden Sayın Akif Hamzaçebi ile görüştük. Sayın Hamzaçebi, konuyu çok 
teferruatı ile inceliğiyle, biraz da konuya vakıf olan bilgi ve tecrübesi ile yaklaştı, çok 
ciddi bir şekilde konuyu ele aldı ve konu, Adalet Komisyonunda görüşüleceği için Adalet 
Komisyonu Üyesi Zonguldak Milletvekili Ali İhsan Köktürk ile bizi görüştürdü ve Ali 
İhsan Köktürk’e de durumu izah ettik ve o konuda Adalet Komisyonuna gidilmesini 

sağladık. Aynı gün Milliyetçi Hareket Partisinden Grup Başkanvekillerinden Mehmet 
Şandır’dan randevu aldık ve Mehmet Şandır ile görüştük. Yine, Komisyon Üyelerinden 



Uzlaşma Komisyonu Üyesiydi aynı zamanda İzmir Milletvekili, Milliyetçi Hareket 
Partisinden Ahmet Kenan Tanrıkulu ile görüştük. Ahmet Kenan Tanrıkulu da son derece 
konuya hassasiyet ile ve güzel bir şekilde yaklaştı. Her iki partinin de hassasiyetleri ve 
konuya yaklaşımları kürsüden rahatlıkla söyleyebilirim ki, Kurumumuz, bizleri ve 
sizlerin adına TÜRMOB camiasını çok edecek ölçüdeydi.  
 
Arkasından AK Partiden meslektaşımız olan Fatih’te bir arkadaşımız ile görüştük, çok iyi 
arkadaşım olmasını rağmen ismini unuttum, Ahmet Baha Öğütken ile görüştük, kendisi 
de meslektaşımız olduğu için konuya O da vakıf oldu ve bizimle biraz ilgilenmeye çalıştı.  
 
Aynı gün Adalet Komisyonunda bu konu görüşüleceği için Adalet Komisyonu Başkanı 

Sayın Ahmet İyimaya’dan randevu istemiştim ancak Ahmet İyimaya o gün Ankara 
dışında olduğu için kendisiyle görüşememiştik. Ertesi gün de konu, Adalet 
Komisyonunda görüşülecek şekilde Türkiye Büyük Millet Meclisi’nden çıktık ve ertesi 
gün Adalet Komisyonuna gidecek şekilde kendimizi hazırladık. Sabah uyandık, 10.00 
civarıydı, Adalet Komisyonunun Başkanı Sayın İyimaya, cep telefonundan beni aradı, 
biraz da Anayasa platformu çalışmalarından kendisiyle bir yakınlığımız ve bir 

dostluğumuz, tanışıklığımız oluşmuştu, oradan da tanıdığı için beni cep telefonundan 
aradı, “Başkanım, beni aramışsınız, bir konu mu vardı?”, ben de durumu kendisi izah 
ettim, “şuanda bir toplantıdayım, nasıl yaparız?” o zaman ben de sizin vaktinizi 
almayayım, nasıl olsa Adalet Komisyonunda görüşülecek bir konuyu sizinle 
görüşecektik, toplantı saat 14.00’de, biz biraz size erken gelelim, makamınızda sizi 10-15 

dakika ziyaret edelim ve durumu size izah etsek mümkün mü?” “tabii ki, memnuniyetle” 
dedi. Kalktık, Ahmet İyimaya’nın yanına gittik ve konuyu kendisine de anlattık. “Peki, bu 
konuyla alakalı ne çalışmalar yaptınız?” Biz, Grup Başkanvekillerine bilgi aktardığımızı, 
önerilerimizin onlara dosyalar halinde dağıtıldığından söz ettik. “Peki, o zaman bir 
mutabakat da sağlanırsa ben de katkı veririm” dedi. Ben döndüm, kendisine dedim ki, 
“katkının ötesi yani mutabakatın ötesinde sizin şahsınızdan bir katkı bekliyoruz Sayın 
Başkan” dedim. “Ama benim biraz tarafsız olmam gerekir Komisyon Başkanı olarak” 
dedi. “Konuyu gündeme getiriş şekliniz bile çok önemlidir” dedik kendisine. “anladım, 
tamam, gerekli katkıyı vereceğim” dedi. Hakikaten de toplantı sırasında konu, son 
derece güzel cereyan etti. Ve Adalet Komisyona girdik, toplantı başladı, bizim 
TÜRMOB’da arkadaşlarımızla birlikte hazırlamış olduğumuz önerge, burada Parti Grup 

Başkanvekillerinin ve ilgili partilerin imzalarını taşıyan önergemiz, kelime kelimesine 
kesinleşti, kanunlaştı ve çıktı. Yani bu önergeyle bugün yayınlanmış 400. maddesinde 
virgül bile değişmiyor, aynı maddedir, onu için okumayayım izninizle ama merak eden 
arkadaşlarımız varsa fotokopisini bile vermeye hazırız. Ve Cumhuriyet Halk Partisi ve 
Milliyetçi Hareket Partisiyle verilen ortak bir önerge şeklinde ele alındı Komisyonda. 
Tam o sırada Adalet Komisyonuna İktidar Partisi, AK Parti tarafından iki imzalı, bu 
konuyla alakalı bir önerge verildi ama bu önergeyi ben size okumak istiyorum, kısa 
çünkü “görüşülmekte olan kanun tasarısının 19. maddesiyle değiştirilmesi öngörülen 
6102 sayılı Kanun’un 400. maddesinin 1. fıkrasında yer alan bağımsız denetçi olan 
ibaresinin, muhasebe ve denetim alanında faaliyet göstermek üzere ruhsat almış 
şeklinde değiştirilmesini arz ediyoruz” şeklinde bir önerge gelmişti İktidar Partisinden. 

Doğrusu bunu, aynı anda hem Cumhuriyet Halk Partisinden bir milletvekili Ali İhsan 
Köktürk hem de Eski Sosyal Güvenlik Bakanı ve Milliyetçi Hareket Partisinin Milletvekili 



Sayın Murat Başeskioğlu, Komisyondaydı, Murat Başeskioğlu, bana uzattı, “Başkan, bu 
önerge sizin ihtiyacını görür mü İktidar Partisinin vermiş olduğu bu önerge?” dedi 
“hayır, işimizi görmez bu, orada mutlaka meslek unvanlarımız ve Meslek Yasamızın 
geçmesi gerekiyor” dedim. Denildi ki, 660’da zaten bu var, neden bunu istiyorsunuz? 
“Gerekçede de var efendim bu, zaten gerekçede 660 ile uyum sağlansın diye böyle bir 
değişikliğe gidildiği söyleniyor bir cümle ile. Eğer tam bir uyum isteniyorsa gelin, 
660’daki ifadeyi 400’ün içerisine koyalım, 400. maddeye yerleştirelim, tam bir uyum 
sağlayalım” dedim. Biz, bir gün değiştirilme ihtimali olan bir kanun hükmünde 
kararnamenin arasına sıkışmak istemiyoruz, Kanunda yerimizin muhafaza edilmesinden 
yana beklentimiz vardır. Ve İktidar Partisi tarafından gelen bu önerge, o anda da geri 
çekildi.  

 
Kaldı bizim TÜRMOB tarafından milletvekillerine vermiş olduğumuz önerge; önerge 
hakkında Cumhuriyet Halk Partisi Milletvekili başta Ali İhsan Köktürk söz aldı ve çok 
güzel hazırlanmıştı, söylediklerimizin tamamını bir metin olarak eline vermiş olsaydık 
Sayın Köktürk’ün metinden bile bu kadar düzgün okuyamazdı, çok iyi hazırlanmıştı. 
Kendisine huzurlarınızda teşekkür ediyoruz. Aynı ölçüde özellikle, Sayın Başeskioğlu, 

bizi eski tanıyan bir Bakan, TÜRMOB’u çok iyi tanıyan bir Bakan olarak TÜRMOB’un 
isteklerinin mutlak hayata geçmesi gerektiğini, önemli bir Kurum olduğumuzu, mesleki 
anlamda Türkiye’nin ihtiyacı olan bir Kurum olduğumuzu ve bir şeyi ısrarla istiyorsak, 
bir sebebi olduğunu, geniş ve güçlü bir camia olduğumuzu çok net ifadelerle dile 
getirerek kendisi de görüşlerini Milliyetçi Hareket Partisi adına dile getirdi. Tam o arada 

Komisyon Başkanı, Bakan Bey’e soru sordu ama Bakan Bey’e bu soruyu sormazdan önce 
ve bu görüşüne başlamazdan önce ben Kamu Gözetim Kurumu Başkanı Sayın Seyit 
Ahmet Baş ile görüşmüştüm çünkü ondan önce Gümrük ve Ticaret Bakanlığı İç Tedarik 
Genel Müdürü İsmail Yücel ile görüşmüştüm, “bu, 400. madde neden bu hale geldi, sizi 
neresi rahatsız etti Sayın Genel Müdür, o kadar yer gezdik sizinle, hiçbir yerde eleştiri 
almayan bir maddeydi, neden buna değişiklik ihtiyacı duydunuz?” dedim. Dedi ki, “onda 
bizim hiçbir dahlimiz yok, hiçbir talebimiz de, onu bizim dışımızdakilere sorun diye bir 
şey söyledi. Ben de Kamu Gözetim Kurumu Başkanına sormuştum; “Sayın Başkan, bu 
talep sizin ile mi alakalı mı? Biz, 400. maddede Meslek Yasamızın numarasının ve 
unvanlarımızı mutlaka muhafaza edilmesini istiyoruz, bu konuda sizden katlı bekliyoruz, 
destek bekliyoruz. Gerekçeniz 660 sayılı Kanun Hükmünde Kararname ile uyum sağlasın 

noktasında bir gerekçe vardır ama biz, 400. madde ile beraber uyum sağlasın noktasında 
arzlarımız ve talebimiz vardır. Bize destek verir misiniz?” dedim. “eğer bir mutabakat 
varsa ben Kurum olarak karşı çıkmam, 660’da var olan bir ifade, 400’ün içerisinde de 
yer alması bizi rahatsız etmez” gibi bir ifade kullandı. İşte, o arada bir ara verilmişti, 
Sayın Yazıcı, Bakan Bey de oradaydı Komisyonda, genel bir değerlendirme yaptıktan 
sonra zaten ara verilmişti. Sayın Bakan’ın yanına gittim, beni görür görmez, “hayrola 
Sayın Başkan, burada yazan bir sıkıntı var. Bir sıkıntınız mı var, nedir durum?” dedi. 
“Efendim, sizinle epey yer gezdik, birçok toplantılar yaptık, bilgilendirme ve tanıtım 
toplantıları yaptık ama hiçbir yerde sizin de bildiğiniz gibi 400. madde ile ilgili bir 
eleştiri yoktu, 400. madde ile ilgili bir sıkıntımız var; meslek unvanlarımız ve Meslek 
Yasamızın bu maddede geçmesini ve muhafaza edilmesini istiyoruz. Siz de buna destek 

ve katkı verirseniz sayenizde bunu sağlamış oluruz” dedim. “Peki, Seyit Bey ile 
görüştünüz mü?” dedi, “Görüştüm efendim” dedim. Tesadüf tam o arada, Seyit Bey 



oradan geçiyordu, “Başkan, bakar mısınız?” dedi, geldi. “Başkanın böyle bir talebi var, ne 
dersiniz bu işe? Çok da haksız değiller, sizi de rahatsız eder mi?” O arada Seyit Bey’e ben 
daha önce demiştim ki, “desteğinizi bekliyoruz, eğer mutabakat olursa benim 
taktirlerinize bırakırım şeyi söylerim, taktirlerinize bırakırım lafı, hepiniz bilirsiniz, 
destek anlamındadır ve siyasi iradenin inisiyatifine bırakmak demektir. “660’daki ifade 
bizi rahatsız etmez efendim, orada da yer alması, Sayın Başkan bana da söyledi” dedi 
Seyit Bey, “siz de uygun görürseniz olabilir” dedi. Ve işte, Sayın İyimaya, o iki partinin 
açıklamasından ve iktidar partisinin önergeyi geri çekmesinden sonra Sayın Bakan’a 
sordu, “Sayın Bakan, önergeye katılıyor musunuz?” dedi, “TÜRMOB’un önerisi ve 
talepleri doğrultusunda hazırlanmış ve milletvekilleri tarafından sunulmuş önergenin 1. 
paragrafına katılıyoruz” dedi. Döndüler, bize sordular; “1. paragraf yeterli, eskisi, 

maddenin devamıdır, aynısıdır.” Hatta o arada “o zaman önergeyi kısaltabilir miyiz?” 
“tabii ki” dedik ve biz çıktık dışarıya kendi Sekreteryamızdan, Genel İdare 
Müdürümüzden görüşerek hemen 1. paragrafı sadece önerge haline getirdik ve tekrar 
Komisyona gelmesini sağladık ve bugün 400. madde olarak 6335 sayılı Kanun’da hayata 
geçmiş olan maddemizin esprisi, tarihçesi, süreci ve var oluş şekli budur. 
 

Adalet Komisyonundan konu, geçip Türkiye Büyük Millet Meclisi’ne geldikten sonra 
görüşüldüğü gün 26 Haziran günü Yasa görüşülürken yani 6102 sayılı Türk Ticaret 
Kanunu’nda değişiklik yapan 6335 sayılı Kanun’un Genel Kurulda görüşmeleri sırasında, 
değişiklik yapan Kanun’un 37. maddesi, Türk Ticaret Kanun’unun geçici 6. maddesine 4. 
bir paragraf olarak bir şey ekleniyor. Önerge sahipleri; Nurettin Canikli Giresun 

Milletvekili, Mehmet Doğan Kubat İstanbul Milletvekili, Mustafa Elitaş Kayseri 
Milletvekili. İfade şu: Bu maddenin yürürlüğe girdiği tarih itibariyle 01.06.1989 tarihi ve 
3568 sayılı Serbest Muhasebeci Mali Müşavirlik ve Yeminli Mali Müşavirlik Kanunu’na 
göre Yeminli Mali Müşavirlik hakkını kazanmış olan meslek mensupları ile mülga 3143 
sayılı Sanayi ve Ticaret Bakanlığının Teşkilat ve Görevleri Hakkında Kanun ile 6762 
sayılı Türk Ticaret Kanunu hükümlerine göre ticari şirketlerin nezdinde “denetim 
yetkisine” haiz en az 10 yıldır sahip olanlar, Kamu Gözetim Muhasebe ve Denetim 
Standartları Kurulunca öngörülen eğitimi tamamlamış olmaları halinde sınav ve başkaca 
şart aranmaksızın “bağımsız denetçi” olarak yetkilendirilir.” O anda hepiniz o akşamı 
yaşamışsınız, bir anda Türkiye’de 400. maddeden serbest muhasebeci mali müşavir 
çıkarıldı diye bir olay patladı bir anda. Elimdeki, okuduğum tutanak, Türkiye Büyük 

Miller Meclisi’nde gece saat 21.30’da ve “Dikkat, incelenmemiş, ham tutanaktır!” ibaresi 
olan bir tutanak bu. Biz o gece ele geçirdik bunu, bunu temin ettik. Baktık ki, demin size 
anlatmış olduğum ilgili Yasa’nın 19. maddesiyle öngördüğümüz 400. maddede herhangi 
bir değişiklik yok, kuzu gibi yerinde duruyor, aynen geçmiş. Orada da, eskiden de daha 
iyi bir şekilde geçti. Eskiden, Serbest Muhasebeci Mali Müşavir Ve Yeminli Mali Müşavir 
Unvanı vardı, biz bu sefer “3568 sayılı Yasa’ya göre ruhsat almış Serbest Muhasebeci 
Mali Müşavir ve Yeminli Mali Müşavir ve Kamu Gözetim Kurumu tarafından 
yetkilendirilecek kişiler” demişiz yani bu unvana sahip olan ve “bunların kuracağı 
ortaklıklar” demişiz. Tamamen bir çerçeve altına almışız. Bizim bu maddede bir 
değişiklik olmadığını gördük ancak demin okuduğum bir önergeyle geçici 6. maddenin 4. 
paragrafı eklenmek şartıyla sadece yeminli mali müşavirlere ve Bakanlık müfettişlerine 

böyle bir hakkın verildiği ile karşı karşıya kaldık.  
 



 
Tabii, Değerli Arkadaşlar, TÜRMOB bir çatı kuruluş, bir Meslek Örgütünün Birliği, en üst 
noktası. TÜRMOB’un iki tane çocuğu var, iki tane evladı var yani iki unvanlı Odası var; 
biri Yeminli Mali Müşavir, birisi Serbest Muhasebeci Mali Müşavirler. Biz, TÜRMOB 
Yönetimi olarak üyelerimizden hangi tarafı olursa olsun kısmi hak bile olsa bir hak elde 
edildiği zaman karşı çıkabilecek durumda değiliz, nitekim karşı çıkmadık. Ancak o hakkı 
elde edemeyen diğer tarafın da hakkını elde edebilmek için mücadele sarf ederiz yani bu 
konuyla alakalı birçok spekülasyon vardır, birçok dedikodu vardır, herkes kafasına 
geldiği gibi birtakım, bazı konular konuşulmaktadır ancak bununla alakalı biz, bununla 
beraber yeminli mali müşavirlerle beraber serbest muhasebeci mali müşavirlerin de bu 
hakkı elde etmense yönelik çaba sarf ettik. Ve arkasından bununla alakalı 

çalışmalarımızı yürütürken Yönetim Kurulunda da demin size ifade ettiğim o kararı 
alırken bununla ilgili gazete ilanlarına, Başbakan ve Cumhurbaşkanlığına açık 
mektuplarla müracaat edilmesini, kamuoyuna durumun anlatılmasını, her türlü basın ve 
çalışmanın yapılabileceğine dair Yönetim Kurulunda karar almıştık ve biz, bu karar 
çerçevesinde de hepinizin hatırlayacağı üzere Cumhurbaşkanlığına hitaben, artık 
Meclis’ten çıkmış bir Yasa olduğu 4 tane gazetede şu ilanı verdik, en tepeye de TÜRMOB 

Genel Başkanı olarak kendi adımı yazarak SMMM Oda Başkanlarımızın tüm isimlerini de 
açtık orada. Ancak işte, bu noktada film koptu! Ve böyle bir ilanın nasıl verilebileceği 
noktasından tutun da, oralara girmeyeceğim ben bugün, kendi içimizdeki konuları bir 
şekilde çözeriz, bugünlere kadar gelen süreç başlamış oldu. Tabii, tam o sırada bir 
Meclis’te ikinci bir torba yasa görüşülüyor, o torbayla alakalı görüşmeler yapılırken yine, 

önergeyi, internet sitemize ilk defa böyle bir şey yaptık, insanlar net bilgilenebilsin diye, 
şu önerge ile Serbest Muhasebeci Mali Müşavirlere de 10 yılını doldurmuş Serbest 
Muhasebeci Mali Müşavirlere de bu hakkın verilebileceğine dair 3 Partinin de 
mutabakatıyla yani Nurettin Canikli’nin de, Mustafa Kalaycı’nın, Mustafa Elitaş’ın da ve 
Akif Hamzaçebi’nin de başta olmak üzere 3 Parti milletvekillerinin de imzaladığı bir 
önerge ile yeminli mali müşavirlere verilen hakkın, 10 yılını dolduran serbest 
muhasebeci mali müşavirlere de verilebileceğine dair bir önerge, imzalatılmış ve bu 
önerge ile ilgili madde geldiğinde serbest muhasebeci mali müşavirlere de bu hak 
verilebileceği noktasında bir çalışma yapılmış. Arkasından bununla alakalı, bunun geriye 
çekileceği, denetçi sayısının çoğalacağı ve piyasanın bu kadar denetçi sayısını 
kaldırmayacağı gerekçesiyle başta Nurettin Canikli arkadaşımız, üyemiz, üstadımız 

olmak üzere bu önergenin geri çekilmesi noktasında ve işlem görmeyeceğine dair bilgi 
aktarmış. Ve hepinizin bildiği gibi bununla alakalı çıkan baskılar sonucu yani biz Türkiye 
Büyük Millet Meclisi’ne giden eleştiriler, öneriler, baskılar sonucunda bunu öngören 
siyasi irade, aynı şekilde bunun ortadan kaldırılması noktasında bir irade kullanmıştır. 
 
Şunu söylemek istiyorum şu aşamada; yeminli mali müşavirlere verilen bu hak 
noktasında TÜRMOB’un ne verilmesi noktasında ne kaldırılması noktasında yani ne 
tesisi noktasında ne yok edilmesi noktasında herhangi bir talebi, herhangi bir isteği, 
herhangi bir diyalogu, herhangi bir münasebeti ne sözlü ne yazılı hiçbir şekilde 
olmamıştır. Bunu kim istediyse, kim yaptıysa, kim verdiyse hesabını o versin. Bizim 
bununla ilgili hiçbir dahlimiz yoktur. Bu çok net, çok açık bilinmeli! Keşke bugün Yeminli 

Mali Müşavir Oda Başkanlarımız da burada olsaydı, onlar da bu bilgiye bu kadar açık, net 
bir şekilde vakıf olsalardı. İşte, onun için bizim bütün çabamız, benim deminden beri 



anlatmaya çalıştığım konu; 400. madde çerçevesinde olmuştur, 400. maddenin 
sağlanması, hayata geçirilmesi ve yasalaşması noktasında en ufak bir eksik bırakmadan, 
tüm çıplaklığıyla sizinle paylaştım. Bunun dışında TÜRMOB’un herhangi bir girişimi, 
herhangi bir şeyi olmamıştır. Bizim biraz sonra gündemimize alacağımız, tartışacağımız 
Yönetmelik de gösteriyor ki ve bundan sonraki gelişmeler de gösteriyor ki, 400. 
maddenin ne kadar önemli olduğunu ve oradaki mücadelemizin ne kadar önemli 
olduğunu göstermektedir. Ancak şunu da söylemeden geçemiyorum, geçemeyeceğim 
daha doğrusu; bu kadar mücadele verdiğimiz ve bu kadar önemli bir başarı olarak elde 
etmiş olduğumuz 400. maddenin hayata geçmesi noktasında, evet, bir teşekkür 
beklemiyoruz, bir şey beklemiyoruz ama bu, geçici 6. maddeye eklenen 4. paragraf 
üzerine öyle bir gölge düşürdü ki, sanki o elde edilmiş başarı, hiç elde edilmemiş gibi, 

sanki çok önemsizmiş gibi, sanki öyle bir şey yapılmamış gibi bir algı oluştu. Onun için 
400.maddenin başarısı, TÜRMOB’un hayat boyunca, tarihi boyunca anımsayacağı en 
önemli başarılarından birisi olduğunu ve olmaya devam edeceğini bu kürsüden sizlerle 
paylaşmak ve hatırlatmak istiyorum Değerli Başkanlar. 
 
Tam, bütün bu aşamaları geçtikten sonra hepinizin de bildiği gibi geçen hafta Kamu 

Gözetim Kurumu tarafından bir “Bağımsız Denetim Yönetmeliği” taslağı yayınlandı, 
Kurumumuza gönderildi, 1 gün sonra da kendi internet sitelerinden açıkladılar. Bize 
zaten geldiği tarihte hemen biz, bir üst yazı ile Oda Başkanlarımıza gönderdik ve ayın 
30’una kadar bizden bu konu hakkında görüş istediklerini bilen bir yazı ekinde gelmişti, 
biz de sizlerden ayın 25’ine kadar bir cevap ve öneri beklediğimize dair yazılarımızı 

gönderdik. Sizden gelecek öneriler doğrultusunda ve bugün burada yapacağımız 
değerlendirmeler doğrultusunda süreç içerisinde TÜRMOB cephesinden gerekli 
yanıtları, gerekli cevapları Kamu Gözetim Kurumuna mutlaka vereceğiz.  
 
Tam bu aşamada şunu söylemek istiyorum değerli arkadaşlar, biraz uzattığımın 
farkındayım ama her zaman konuşmuyorum, her zaman ben özellikle çok dedikoduların, 
çalkantıların olduğu süreçte TÜRMOB’un kurumsal kimliğini korumak adına da olsa, 
yapı itibariyle de böyle çok her şeye girebilen bir insan değilim, böyle dedikodu 
mekanizmasının içerisinde de yer almak istemiyorum. Onun için ben kendi 
Kurullarımızda kendi ortamımızda önemli yerlerde konuşmanın daha doğru olacağına 
inandığım için bu bilgileri sizinle biraz teferruatıyla paylaşmak istiyorum, biraz da 

uzattığım için de özür diliyorum, kusura bakmayın diyorum.  
 
Şimdi Oda Başkanları Kurulu Toplantısına bizim dönemimizde işe başladığımızdan beri 
bakış açımızı çok net biliyorsunuz, hep dile getirdik, Başkanlar Kurulu bizim için çok 
önemlidir, çok önemsiyoruz, buradan çıkacak olacak olan görüş de bizim çalışma 
programımızı ve yola haritamıza malzeme olduğunu, ciddiye alındığını her zaman 
söylüyoruz bu noktada. İşte, böyle bir şeyin eşiğindeyiz, bugün sizlerden gelecek olan 
görüşler çerçevesinde belki mesleki açıdan hayati önem taşıyan bir konuyu 
değerlendirerek sizlerden gelecek görüşler çerçevesinde de bunu rapora bağlayacağız ve 
görüşlerinize mutlaka, şiddetle, çok ihtiyacımız olduğunu belirtmek istiyorum.  
 

Şimdi ben madde madde Bağımsız Denetim Yönetmeliği taslağına girmeyeceğim, genel 
bir yorum yapmak istiyorum. Yönetmelik, tamamen elimizin tersiyle itilebilecek bir 



Yönetmelik değildir, içinde uluslararası uygulamaların da olduğu, ehil ellerle kaleme 
alınmış olduğu, bazı kısmi avantajlar ve haklar getiren bir Yönetmeliktir. Ancak 
bağrımıza bastığımız ve sahiplenebileceğimiz bir Yönetmelik de değildir. Bu, iki şıkkı ile 
beraber değerlendirmemiz gerekiyor, iki taraflı değerlendirmemiz gerekiyor ve 
sizlerden gelecek olan görüşler çerçevesinde görüşlerimizi olgunlaştırmak istiyoruz. 
İlgili bu Yönetmeliği normal bir şekilde değerlendirecek ve maddeler halinde irdeleyip 
görüş verecek olursak; Yönetmeliği, kabullenmiş oluruz kaygısı taşıyoruz, endişesi 
taşıyoruz. Kısmı haklar olmakla beraber TÜRMOB’un kurumsal yapısına, Meslek 
Örgütümüze ve 3568 ile bağ kurmayan bir yönetmeliktir. Bu bölümü çok önemlidir yani 
Kamu Gözetim Kurumu, yeni bir meslek örgütü kurar gibi konuyu kurgulamış, tescili ile 
sicili ile disiplini ile eğitimi ile o sürekli eğitimiyle yeniden bir TÜRMOB kuruyormuş gibi 

bir algı uyandı bizde. Mesleki Örgütümüz ile ve 3568 sayılı Yasamızdan hiçbir bağ 
kurulmamış olması TÜRMOB Yönetimi olarak bizi rahatsız etti. Ancak üyelerimize de 
kısmı hak getirmesi kısmi avantaj getirmesi ve gelen avantajlar da uluslararası 
uygulamalar olması hasebiyle de elimizin tersiyle itmek istemiyoruz, çok açık, net 
anlatıyorum. O yüzden görüşlerinize şiddetle ihtiyacımız vardır. 
 

O anlamda konuyu reddedersek acaba özellikle geçiş hükümlerindeki avantajları 
reddetmiş mi oluruz ve değerlendirmemiş mi oluruz endişesini de birlikte yaşıyoruz. O 
yüzden bir taraftan 15 yılını doldurmuş mesleki tecrübeye sahip üyelerimizin, 
31.12.2013 tarihi itibariyle yapılacak yetkilendirmelerde bu hakkı, sınavsız alabilecek 
üyelerimiz açısından düşünmek zorundayız. Diğer bir taraftan, 10 yılını doldurmuş, 

31.12.2014 tarihi itibariyle staj süresinde 1 yıl aralığın ancak sınavla bu yetkiyi 
alabilecek, yetkilendirilecek olan arkadaşlarımızın yapısını düşünmek zorundayız. Diğer 
taraftan, 10 yılın altındaki tecrübeye sahip olan, bunu, esas maddelere göre yetkiyi 
kazanacak olan üyelerimiz açısından ele almalıyız ama bir taraftan da senelerden beri 
yöneticilik yapan ve TÜRMOB’un sistemini bilen bir arkadaşınız, bir Genel Başkan olarak 
10 yılın altındaki arkadaşlarımızın da en bunalımlı grup olduğunu da unutmamamız 
gerekiyor. Yani staj ve sınav sistemini yaşamış, bu stajları, bu sınavları vermiş, hele 
2008’den bu yana ruhsatlarını alanlar, 3 yıl staj esasına göre tamamen uluslararası 
standartlara ve uygulamalara göre almış meslek mensuplarımız ve Üyelerimiz oldukları 
için onların haklarına nasıl el uzatacağız? Bütün bunları bugün burada irdelememiz, 
konuşmamız ve bunlara çareler bulmamız gerekiyor. Onun için Yönetmeliğe böyle geçici 

maddelerin dışında göz attığımız zaman kurumsal kimliğimizi, “yok saymış” demek 
istemiyorum, “bağ kurmamış” ifadesini kullandım dikkat ederseniz, bağ kurmayan 
kısmında ise yine, başlıklar olarak söylüyorum, madde madde irdelemiyorum; sicil, 
teorik ve pratik bilgi, disiplin ve özellikle 3568 sayılı Meslek Yasamızda değişiklik yapan 
5786 sayılı Yasa ile 44. maddemize getirilen “sürekli mesleki eğitim ve gelişim” 
eğitimlerinin 660 sayılı Kanun Hükmündeki Kararname’de de yer almış olması ve 
sürekli eğitimde buradan da bu Yönetmelikle söz edilmiş olması bizim hem burada 
sürekli eğitim hem orada sürekli eğitim, hem burada staj hem orada staj, hem burada 
sınav hem orada sınav, kabullenebilecek bir durumumuz yoktur. Evet, kısmi haklarımız 
vardır, bu kısmi haklar, uluslararası uygulamalara uygun olduğunu görüyoruz, elimizin 
tersiyle reddetmeyiz ama ben Samsun’daki bir ifadeyi yine kürsüden huzurlarınızda, 

burada kullanmak istiyorum, Kamu Gözetim Kurumu, 660 sayılı Kanun Hükmünde 
Kararname yayınlandığı günden beri şunu söylüyoruz kürsülerden; Kamu Gözetim 



Kurumu, sürpriz bir uygulama, sürpriz bir düzenleme değildir, beklenen bir 
düzenlemedir, bir dünya uygulamasıdır, gelişmiş ülkede var olan bir uygulamadır, biz 
Kamu Gözetim Kurumuna neden geldiniz, niçin geldiniz demiyoruz, hatta “hoş geldiniz” 
diyoruz, hatta “iyi ki, geldiniz” diyoruz. Ama siz geldiğinizde biz vardık, 22 yıldır biz 
buradaydık, bizi yok sayamazsınız, hiçe sayamazsınız diye bir ifade kullanmıştım, aynı 
ifadeyi huzurlarınızda buradan da kullanmak istiyorum. Bu bilinç ile bir araya oturup 
kurumsal ilişkilerimizi kurmamız şartıyla diğer maddelerin hepsini bağrımıza basarız, 
bir anlaşma sağlarız, mesleki anlamdaki hiçbir üyemiz açıkta kalmamak şartıyla olacak 
düzenlemelerin hepsine katkı veririz, destek veririz ve her türlü olanağı da onlarla 
işbirliği içerisinde elbirliği ile gönül birliği ile çözmeye çalışırız, bunu her zaman 
kullandık ve kullanmaya da devam edeceğiz.  

 
Şimdi Yönetmelikte, tanımlarda; bağımsız denetçi, bağımsız denetim, bağımsız denetim 
kuruluşu ve meslek mensubu ifadelerinin tanımları yapılmış. Ben, bir geçici maddeleri 
önemseyen bir arkadaşınız olarak oranın es geçilmemesi gerektiğini hep vurguluyorum 
ama “meslek mensubu” ifadesi geçici maddelerde hiç kullanılmamış. Hepimiz biliyoruz 
ki, geçici maddeler, Yasa’nın bütününden ayrı düşünüldüğü zaman, meslek mensubu 

ifadesi olmadığı zaman “meslek mensubu” ifadesi olmadığı zaman biz de bir handikap 
oluşur ve bir hukuki sıkıntı yaratacağı kanaatindeyiz. Bu kısmıyla da değerlendirmenizi 
özellikle sizlerden rica ediyorum. 
 
O yüzden geçici maddeler, bir çözüm gibi görünüyorsa da ki, ben de kısmi bir çözüm 

getirdiğini üçüncü defadır vurguluyorum ama bazı üyelerimiz açısından da haksızlık 
yaratabileceğini ve haksız yaratacağının da endişelerini birlikte taşıyoruz. Onun için ben 
sözlerimi fazla uzatmadan sizin görüşlerinize geçmek için değerli başkanlar, değerli 
çalışma arkadaşlarım, önümüzde duran mesleki sorunlarımız ve geleceğimizin 
belirsizliği, gruplarımızın varlığından ve bu noktada Odalarımızı ve Birliğimizi 
yapacağımız seçimlerden çok önemli olduğunu burada vurgulamak istiyorum. Nerede 
bütünleşip, nerede yarışacağımızın ölçüsünü çok net koyalım. Meslek Örgütü olarak, 
TÜRMOB olarak 83 Odasıyla birlikte ve 88.000 üyesiyle birlikte ve bütün gruplarıyla bir 
arada burada tek ses, tek yumruk ve tek heyecan yaşamalıyız. Burada var olacak 
kazançtan hepimiz kazançlı çıkacağız, yok olan haklardan hepimiz yok olacağız. Bu 
bilinçle, bu duyguyla çalışmalarımızı sürdürelim ama gruplarımızın çalışmalarını, 

rekabetimizi, yarışlarımızı seçim ortamlarında da hiç ihmal etmeyelim. Onun için ben 
fazla bir şey söylemiyorum.  
 
Son zamanlarda yine, sosyal medyada ve paylaşım sitelerinde “şu grubun yazısı, bu 
grubun yazısı, bunu biz sağladık, bunu biz yaptık, bunu biz ettik, bunu biz çözdük”, 
buraları hep birlikte yönetiyoruz değerli arkadaşlar. Hiç kimse TÜRMOB’dan büyük 
değildir, hiç kimse TÜRMOB’dan da üstün değildir. Ben seçim aşamasında da söyledim, 
göreve geldiğimizde de söyledim, 12.,13.yılımdır TÜRMOB’dayım, TÜRMOB, kurumsal 
kimliğini masanın üzerine koyar, hiç kimsenin gücü bu kurumsal kimliği reddetmeye 
yetmez. Biz, bu dönemde hepinizin gördüğü gibi TÜRMOB’un kurumsal kimliğini ortaya 
koymaya çalışıyoruz. Siyasi bir güç peşinde değiliz ama bir Kurum kimliği, Kurum 

gücünün peşinde olduğumuzu çok açık ve net buradan ifade etmek istiyorum. İşte, bu 
duygu ve düşüncelerle ben, birlik ve beraberliğin her zamankinden daha fazla 



ihtiyacımız olduğu bir duygu olduğunu, bu beraberlik ile bir güç kazanacağımızı ve bu 
işten bir şeyleri çözebileceğimizi vurgulamak istiyorum. Daha işin başındayız, bakın, bu 
tip düzenlemelerle karşı karşıya kalırsak yarın her maddede bu Yönetmeliği okuyan 
Arkadaşlarımız görecektir veya görmüştür; “Kamu Gözetim Kurumunun yapacağı 
düzenlemelerle, Kamu Gözetim Kurumunun yapacağı” gibi düzenlemelerle gibi ifadelerle 
bitiyor maddeler. Güç olursak ve güçlü durursak ve dik durursak bunları 
çözebileceğimiz, dağınık durursak birileri bizimle oynar, kusura bakmayın, bu biraz da 
argo oldu ama bunu da buradan kullanmak zorundayım. Onun için son sözlerim sizinle, 
meslek camiası içerisinde biraz da çalkantı, burukluk, kırgınlık geçirdiğimiz bir 
dönemdeyiz, onun için çok dikkatli ve tedbirli olmalıyız. Birbirimize her zamankinden 
daha fazla ihtiyacımız var. YMM, SMM unvan tartışmasını da bu arada hiç yapmamalıyız. 

Önyargısız ve samimi olmalıyız, üslup ve yorumlarımızda çok dikkatli olmalıyız, ortak 
yönlerimiz ile ayrı yönlerimizi çok iyi tespit etmeliyiz, yan yana, kol kola ve dimdik 
durmalıyız. Bu duygu ve düşüncelerle hepinizi saygıyla selamlıyorum, Toplantımızın 
başarılı geçmesini temenni ediyorum. 
 
Evet, Değerli Başkanım, bilgilendirme safhasında elimden geldiğince, dilimiz 

döndüğünce sizi süreç hakkında bilgilendirmeye çalıştık. Ve sizin görüşlerinize şiddetle 
her zamankinden daha fazla ihtiyaç vardır. Bir iki cümle de olsa ama tekrar da olmamak 
kaydıyla zamanımızı olumlu ve verimli, rantabl kullanalım. Saat 19.00’da toplantıyı 
bitirmeyi hedefliyoruz. 20.20 gibi de iftar programımız var. 1 saat, 1,5 saat içerisinde de 
o iftar programına hazırlık yapalım ve akşam da iftar yemeğinde, programında 

misafirlerimizle birlikte olalım.  
 
Ben söz vermeye başlamazdan önce yeni kurulan Odamız, Fethiye Odamızın Başkanı 
burada, Sayın Yaşar Bildirici. Sayın Başkan hazirun sizi tanısın, Başkanlar Kuruluna hoş 
geldiniz. Sizi tebrik ediyoruz, çalışmalarınızda başarılar diliyoruz. 84. Odamız mı Sayın 
Genel Sekreter? 84. Odamız olarak da faaliyet gösterecek Fethiye Odamız. Kurulu bir 
selamlamak istersiniz herhalde, buyurun söz sizin. 
 
YAŞAR BİLDİRİCİ 
FETHİYE SMMM ODASI BAŞKANI 
 

Teşekkürler Sayın Başkanım. 
 
Sayın Başkan, TÜRMOB Kurullarının Değerli Üyeleri, Sevgili Başkanlar, sizin aranızda 
olmaktan son derece mutluyuz. Fethiye’den bütün meslektaşlarımızın selamlarını 
getirdim.  
 
02 Temmuz 2012 tarihi itibariyle müteşebbis heyetteki arkadaşlar görev bölümü 
yaparak Odamız tüzel kişiliği kazanmış bulunmaktadır. Kuruluşumuzda bize desteğini 
esirgemeyen Muğla Odamızdan ve TÜRMOB Yönetim Kurulu Üyelerimize huzurlarınızda 
çok teşekkür ediyorum. Bu arada bizi gerek telefon ile gerek yazı ile arayan, desteklerini 
esirgemeyen bütün Oda Başkanlarımıza teşekkür ediyorum. Yolu düşecek olan 

arkadaşları, o bölgeye, Fethiye veya yakınlarına bile uğrayanları Fethiye’ye bekliyoruz. 
Destekleriniz için de şimdiden teşekkür ediyor, saygılar sunuyorum.  



 
NAİL SANLI 
TÜRMOB GENEL BAŞKANI 
 
Teşekkür ederim Sayın Başkan. 
 
Ve ilk sözü İstanbul SMMM Oda Başkanı Sayın Yahya Arıkan’a vermek istiyorum. 
Buyurun Sayın Başkan. 
 
YAHYA ARIKAN 
 İSTANBUL SMMM ODASI BAŞKANI 

 
Sayın Başkan, TÜRMOB’un Çok Değerli Yöneticileri, Değerli Oda Başkanları, Çok Değerli 
Temsilciler, sizleri şahsım ve İstanbul Odası adına saygı ve sevgiyle selamlıyorum. 
 
Öncelikle Sayın Genel Başkanın yaptığı değerli açıklamalardan dolayı, verdikleri 
mücadeleden dolayı şahsında TÜRMOB Yönetim Kuruluna emeklerinden dolayı 

teşekkürü bir borç biliyorum.  
 
Ben konuşmama başlamadan önce bir temennimi dile getirmek istiyorum izninizle; 
şimdi bu Toplantı, Başkanlar Toplantısı, bildiğim kadarıyla temsil anlamında Odalar 
buraya katılıyor. Çok enteresandır, daha biz buradan çıkmadan birileri, sosyal paylaşım 

sitelerinde şu konuşuldu, bu konuşuldu diye bir bilgi kirliliği yapıyorlar. Önce bu 
alışkanlarından, kimse burada, kim olduğunu da bilmiyorum ama adresin ne olduğunu 
da arkadaşlarım biliyorlar, eğer bir açıklama yapılacaksa Başkanlar Kurulunun sonuç 
bildirgesini TÜRMOB hem Odalarımıza hem kamuoyunu açıklar ve herkes de doğru 
bilginin sahibi olur. Daha çıkmadan buradan, şu konuşuldu bu konuşuldu deyip bazı 
hastalıklı olan arkadaşlarımız var, onlara lütfen Meslek Odalarının işlerine çok fazla 
müdahale etmemelerini diliyorum. 
 
Şimdi Değerli Arkadaşlar, büyük bir heyecanla hepimiz Türk Ticaret Kanunu sürecini 
yaşadık ve hakikaten, TÜRMOB ve Odalarımız bu sürece çok ciddi bir destek verdik ki, 
yaklaşık 2004 yılında bu yana yani Komisyon çalışmalarını kamuoyuna açtığı andan 

itibaren tüm Meslek Örgütü olarak bu çalışma içerisinde yer almaya çalıştık. Niçin 
savunmuştuk? Şundan dolayı savunmuştuk; Yeni TTK yetmiyor, artık Türkiye’de hesap 
verebilir, şeffaf, denetlenebilir bir Türkiye olmasına cevap verecek bir yasa olması 
nedeniyle biz buna destek verdik. Ne oldu arkadaşlar? Ben şöyle bir ifade kullanacağım; 
Yeni TTK mı, “budama TTK mı?” Şöyle bir bakın Arkadaşlar, ne kaldı? Hesap verebilir, 
denetlenebilir bir TTK’dan bahsedildi, ilk yaptıkları şey bağımsız denetimi çok dar bir 
kapsamlı tutarak büyük bir kesimi kapsam dışında tuttular. Hatta bunu Sayın TOBB 
Başkanı, platformlarda üyelerine “6 küsur milyar lira cebimizde kaldı” diyerek de 
böbürlene böbürlene anlattı. Neyi kaybettik? İşlem denetçiliğini kaybettik sevgili 
arkadaşlarım. Niye bunları anlatıyorum? Biraz sonra konuşacağımız, Sayın Genel 
Başkanın da ifade ettiği gibi olmayan bir pazarda nasıl denetim işini yaparızın ve de 

birbirimize girerek, kavga ederek bir sürecin içerisine girmiş vaziyetteyiz. Bir kere bu 
Toplantının bitiminde TÜRMOB, Türk Ticaret Kanunu konusunda Türkiye’nin hesap 



vermekten kaçtığını, denetlemekten kaçtığını, bu Yeni TTK’nın Türkiye’yi ileriye 
götüremeyeceğin açık bir dil ile ifade etmesi gerekiyor. Hatta basın açıklamalarında Yeni 
TTK ile biz, “devler ligine gideceğini” de her yerde anlattık, ne kaldı? Bize göre koskoca 
bir hiç!  
 
Yine, Değerli Arkadaşlar, Türk Ticaret Kanunu çıktığı andan itibaren bağımsız denetim 
süreciyle ilgili bir “kırmızı çizgiler” çizdik hatta bu kırmızı çizgilerin nedeniyle 
TÜRMOB’un yayınlamış olduğu “bağımsız denetim tebliğinin” geri çekilmesini istedik ve 
bu tebliği de bildiğiniz gibi geri çekildi. Bir kere şu cevabı vermemiz gerekiyor; o günden 
bu yana bu kırmızı çizgilerimizde bir değişiklik var mı yok mu? Çünkü bunun yanıtını 
vermezsek, biraz sonra süreç ile ilgili değerlendirmemiz söz konusu değil.  

 
Neyi savunduk? Şunu savunduk ki, buradaki savunduğumuz düşünceler ki, TÜRMOB’un 
içersinde yer aldığı, özellikle de akademik dünyayı yakından tanıyan, uluslararası 
gelişmeleri çok yakından izleyen arkadaşlarımızla ortak bir düşünce olarak bunu ifade 
ettik. Dedik ki; denetim yapacakların nitelikleri, lisans mezunu olacak, staj yapacak, 
mesleki yeterlilik sınavını verecek yani bunun kısaca tercümesi; TÜRMOB’un ruhsatı 

olması gerekli olduğunu söyledik. Sonra ne dedik? Denetçi olacaklar ise meslek mensubu 
olmalıdır, gerekli eğitimlerden geçmelidir ve mesleki bir tecrübeye sahip olması 
gerektiğini söyledik. Bir kere bu kırmızı çizgilerimiz, en azından biz, İstanbul olarak 
altını çizmek istiyorum, asla bu kırmızı çizgiler gerçekleşinceye kadar bu 
düşüncemizden vazgeçmediğimizi herkesin bilmesini istiyorum. 

 
Şimdi biz bunları ifade ederken biraz da özeleştiri de belirtebiliriz; 02 Kasım 2011 
tarihinde 660 sayılı Kanun Hükmünde Kararname yürürlüğe girdi, bu konuda çok fazla 
vaktinizi almayacağım ama Dünya Gazetesinde hem 24 Aralık 2011’de hem de 24 Mart 
2012’de Kamu Gözetim Kurumu ile ilgili olan düşüncelerimizin ne olduğunu Türkiye ile 
paylaştık, orada neyi ifade ettik? Bir; biraz önce anlatmış olduğum kırmızı çizgilerimizin 
olmazsa olmaz olduğunu ifade ettik ve de şunun altını çizdik; böyle bir kurumun 
dünyada oluşmadığını ifade ettik. Değerli arkadaşlar, bunu sormak zorundayız, bunu 
susarak, geçiştirerek, alkışlayarak başarma şansımız yok. Yani bir kurum, hem yasama 
hem yürütme hem yargı görevini üstlendiği zaman özellikle, dünyadaki ENRON 
Olayından sonra, denetim skandallarından sonra denetçinin yaptığı işi gözetlemek adına 

olan bir kurum, tüm yetkileri aldıktan sonra bu kurumu kim gözetleyecek sevgili 
arkadaşlarım? Bunun açıklıkla dile getirilmesi gerekiyor. Ve bildiğimiz kadarıyla da 
şuanda bu Kurum, sadece Türkiye’de tartışılan değil, çeşitli ülkelerde de benzer 
kurumlar diğer ülkelerde de tartışıldığını biliyoruz. Çünkü Kurum, kendini, biraz önce 
Sayın Genel Başkan da altını çizdi, “meslek örgütü” yerine koyan bir anlayış ortaya 
koymaya çalışmaktadır ki, belki üye bunu ilgilendirmiyor ama bu masa etrafının 
örgütçüleri çok yakından ilgilendirdiğinin altını çizmek istiyorum. Asla bir kurum, asla 
bir kurum, bağımsız olmayan bir kurum, kendini bir meslek örgütü yerine koyarak 
kuralları belirlememesi gerektiği olduğunun altını çizmek istiyorum. 
 
Ve yine, değerli arkadaşlar, bildiğiniz gibi Sayın Başkan da ifade etti, Türk Ticaret 

Kanunu ile ilgili tüm illerde tanıtım, propaganda çalışmaları yapıldı ve iş dünyası, 
“hepimiz hapse gireceğimiz mi?” veryansını ile bir TTK değişikliği dile getirildi, o süreci 



hepiniz hatırlayınız, hiç bağımsız denetim ile ilgili tek bir eleştiri olmazken Meclis Genel 
Kurulda yapılan değişiklikle bir baktık ki, “meslek mensupları” çıkarılmış, gerçekten, 
burada başta TÜRMOB, Sayın Başkan olmak üzere Yönetimimizin ve Odalarımızın ciddi 
bir emeği ile o ismimizin çıkartıldığı süreçte Adalet Komisyonunda “meslek mensupları” 
eklenmiştir. Bu, örgütsel bir dayanışmanın sonucudur. Ama bir gece yarısı “pazardan 
mal kaçırırcasına” bir geçici madde ile başından beri savunduğumuz ilkelerden bir 
tanesi olan hiçbir kesime ayrıcalık tanınmasın denen bir ortamda yeminli mali 
müşavirlere ve Bakanlık müfettişlerine sınavsız bağımsız denetim yapma yetkisi 
verdiler. Zannettiler ki, bu Meslek Örgütü, sessiz kalacak, sesini çıkarmayacak ve birileri 
de bu pazarda yerini alacaklar. Ve Odalarımızın ve TÜRMOB’un önderliğinde büyük bir 
mücadele ile ilk defa, ender diyeyim, Meclis’teki bir yasa, değişiklik kabul ediliyor ve 

arkasından torba bir yasa ile bu geçici madde geri çekiliyor.  
 
Tabii, orada şunun altını çizmek istiyorum sevgili arkadaşlarım; 10 yıllık süre boyutunda 
öyle bir strateji uygulanıyor ki, meslek mensupları nasıl SMM, YMM kavgasına 
dönüştürülmek istenende olduğu gibi Mali Müşavirlikleri de kendi içerisinde bir bölme 
oyunu gerçekleşiyor. Biz başında beri SMM’lerin ve YMM’lerin bu işi yapması gerekli 

olduğunu ve hiçbir kesime de ayrıcalık sağlanmamasının gerekli olduğunun altını çizdik 
ve sonuçta, yukarıdan gelen bir talimat ile Nurettin Canikli ve arkadaşlarının Meclis’e 
sunduğu bu önerge, torba yasada geri çekilerek bir anlamda nefes almış oldu.  
 
Şimdi, bugünkü gündeme geldiğimiz zaman, denetim sürecini belirleyecek olan bir 

yönetmeliğinin hazırlanacak sürecini bekliyorum. Tabii, öyle acemice işler yapılıyor ki, 
daha ortada yönetmelik yokken Sakarya Üniversitesi gibi bir üniversite çıkıyor, eğitimler 
ilan ediliyor, ellerine ayaklarına bulaştırıyorlar, 10 kere konulan bilgiler geri çekiliyor, 
şuanda hangi aşamada olduğunu da bilmiyoruz.  
 
Şimdi bu düzenlenmiş olan, sunulmuş olan, tasarı ile ilgili olan değerlendirmemize 
gelince; bir kere Değerli Arkadaşlar, bunun altını çizelim; üzülerek bunu belirtmek 
istiyorum, bu süreçte TÜRMOB devre dışı bırakılmıştır. Yani tek muhatabı olan bu işin, 
belki de en büyük muhatabı olan TÜRMOB’a bir özel yazı ile bu gönderdikleri yazıyı 
göndermeleri gerekiyordu, kamuoyuna açılmaması gerekiyordu, eğer açması gereken 
bir kurum varsa bunu TÜRMOB’un yapması gerekiyordu. Bu anlamda TÜRMOB’un 

aklanmasını, TÜRMOB’a değer verilmemesini asla kabullenmemiz söz konusu değildir.  
 
Yine, ben ilgili Yönetmelik tasarısında Sayın Genel Başkanın da ifade ettiği gibi tek tek, 
madde madde değil, genel boyutuyla değerlendirilmesinde yarar gördüğümüzü 
belirtmek istiyorum. Özellikle “yetkilendirme ve sicil işlemleriyle” arkadaşlar, altını 
çiziyorum, Sayın Başkan da ifade etti; bu, bu Kurumun görevi değildir, bunu yapacak 
olan Meslek Örgütümüz yani TÜRMOB’un yapması gerekmektedir.  
 
Yine, bir diğer konu; daha Bakanlığın önünde imzalanmayan Yönetmelik var, 5786 ile 
sürekli eğitimde bu Kurumun görevleri arasında olmadığına inanmaktayız. Sürekli 
eğitimi yapacak kurum, Meslek Örgütümüzün olduğuna inanmaktayız. 

 



Etik kuralları belirlemek, sol tarafımda Etik Komite Başkanım var, bu TÜRMOB’un işidir 
sevgili arkadaşlarım. Ha, eksik varsa Kurum, ilave önerilerde bulunur, bu düzeltilir ve 
ona göre yayınlanabilir.  
 
Ücret tarifesinin yayınlanmasına da biz, bugüne kadar yıllarca Meslek Örgütü, ücret 
tarifesi yayınlasın derken ilk defa atama ile gelen bir kurum, ücret tarifesini yayınlamayı 
düşünüyor ki ciddi ciddi bunu düşünmemiz gerekiyor.  
 
Geçici maddelerle meslek mensuplarına denetim yetkisinin verilmesi adımını ise önemli 
ölçüde olumlu bulduğumuzu belirtmek istiyorum. Ama biraz önce başta ifade ettiğimiz 
düşünceme de paralel boyutta şunun da mutlaka sağlanması gerekiyor; bu Yönetmelik 

yürürlüğe girdiği tarih itibariyle ruhsat elde etmeye hak kazanmış tüm meslek 
mensupları, bu süreyi tamamladıkları taktirde bunlar, denetim yetki belgelerini almaları 
gerekiyor. Bu Yönetmeliğe genel olarak bakışımız bunlardır. 
 
Ve sonuç itibariyle TÜRMOB, bu düşüncelerimizi tek tek teknik maddeler boyutunda 
değil genel boyutlarda bunu ifade etmesinin daha doğru olacağına inanmaktayız.  

 
Tabii, burada şunun altını çizmek istiyorum, bu, belki TÜRMOB, bunu nasıl değerlendirir 
bilemem ama biz, İstanbul Odası olarak gerçekten, bu konuda hukuka aykırı olan bir 
bölüm varsa yani meslek örgütü konumu yerine geçen bir boyut varsa hukuksal açıdan 
da konuyu değerlendirmekte büyük bir yarar vardır. Yine, bildiğiniz gibi bu Gözetim 

Kurumu, yürürlüğe girdiğinde Ana Muhalefet Partisi tarafından da hukuki anlamda 
aykırılık boyutunda Anayasa Mahkemesi olduğunun da unutulmaması gerekmektedir. 
 
Son olarak Sevgili Arkadaşlar, 13 Haziran’da uzunca süre oturan, sessiz kalan Örgüt, 
kısmen meydanlara çıktık ve gerçekten de ciddi anlamda sesimizi kamuoyu duymuştur. 
Şunun altını çizmek istiyoruz; oradaki taleplerimiz, tabandaki Meslek Örgütümüzün, 
Meslek Mensuplarımızın talepleridir. O talepleri kimse şöyle zannetmesin; 13 Haziran’da 
meydanlara çıktık, basın açıklamalarını yaptık, bu iş burada bitecek olarak kimsenin 
algılamaması gerekiyor. Özellikle, konunun muhatapları Odalarımızın bu vermiş 
oldukları açıklamaları ve talepleri ciddiye almasını istiyoruz, ciddi alıncaya kadar da bu 
mücadelemizin süreceğini herkesin bilmesini istiyor, tekrar emeği geçen 

arkadaşlarımıza teşekkür ediyor, saygılarımı sunuyorum. 
 
NAİL SANLI 
TÜRMOB GENEL BAŞKANI 
 
Teşekkür ederiz Sayın Arıkan. 
Sayın Koç, buyurun, Ankara Oda Başkanımız, 
 
 
 
 

 
 



 
MEHMET KOÇ 
ANKARA SMMM ODASI BAŞKANI 
 
TÜRMOB’un Değerli Başkanı, Yönetim Kurulu Üyeleri, Organları, Siz, Sevgili Oda Başkanı 
Arkadaşlarım ve Yöneticileri, hepinizi Ankara SMMM Odası adına saygıyla selamlıyorum, 
hoş geldiniz diyorum. 
 
Çok önemli bir süreci yaşıyoruz, belki bundan uzun yıllar sonra 2012 yılını, yaşamış 
olduğumuz gelgitleri hep hatırlayacağız. 06 Haziran’da yapmış olduğumuz Başkanlar 
Kurulu Toplantısında Sayın Müsteşar bir bomba patlatmıştı ve akabinde de o söylemin 

nerelere kadar gittiğini çok net bir şekilde gördük. 06 Haziran’da ağırlıklı konular; 
angaryalara karşı Örgütün iradesinin ortaya konulması noktasında 13 Haziran Eylemi 
idi, gerçekten, ben burada Oda Başkanı Arkadaşlarımı ve Yöneticilerini bu eylemlere 
destek veren Meslektaşlarımızı kutlamak istiyorum. 13 Haziran, gerçekten, mesleki 
talepler noktasında ilgili kurum ve kuruluşlara çok net mesajların verilmesi anlamında 
bir eylem olmuştur.  

 
Duyanlar duydu, “sağır sultan duydu” ama ısrarla bir irade, 88.000 meslek mensubunu 
500.000 kişilik bir camianın sesini hâlâ duymak istemiyor. Gerçekten, biz o gün diyalog 
ile bu sorunları çözmekten yana olduğumuzu dile getirdik ama bugüne kadar görüyoruz 
ki, taleplerimiz noktasında henüz taraflar, masa başına çekilebilmiş değil. Ben de burada 

Ankara Odası Temsilcisi olarak bu taleplerimizin, demokratik haklarımızın, ekmek ve aş 
mücadelemizin bir yankı bulmasını iradeden, hâlâ da ısrarla bekliyorum. Ama o sabır, 
bir gün olup taşacak diye de düşünüyorum. İşte, Sayın Başkanın az önce ifade etmiş 
olduğu bu tavrın, 13 Haziran ile sınırlı kalmaması gerektiği, eğer bu süreç böyle devam 
ederse tek taraflı sorunların çözümü noktasında bir irade konumu ve bunun karşılık 
bulmaması halinde, öyle tahmin ediyorum ki, 2-3 ay sonrasında daha ciddi bir tavırla bu 
iradenin karşısına çıkmamız gerekir diye de düşünüyorum.  
 
Gerçekten, yaklaşık 8-10 yıllık süre içerisinde biz, Türk Ticaret Kanunu noktasındaki 
yeniliğin, gerek ticari yaşama gerekse muhasebe mesleği açısından çok önemli açılımlar 
kazandıracağını söylemiştik ve yaklaşık 8 yıldan bugüne de genellikle mesleki 

gündemimiz ağırlıkla Türk Ticaret Kanunu noktasında odaklanmıştı. Sermaye kesimin 
de değerlendirdiği biçimiyle “Porsche ile yarışı, Murat 124 ile yapamazsınız” diyordu 
Sayın Hisarcıklıoğlu, Yeni Türk Ticaret Kanunu’nu böyle değerlendiriyordu 
değerlendirme toplantılarında ama gördük ki, inceden inceye, öylesine bir ayar verdiler 
ki, Türk Ticaret Kanunu, gerçekten, dünya uygulamalarının gerisinde, beklentilerin 
gerisinde, bugünün ekonomik ihtiyaçlarına cevap vermeyecek şekilde bir noktada 
odaklandı. Aslında biz biliyoruz bunun nedenini ve niçinini; özellikle milli gelirin 
dağılımında, paylaşılmasında bir kesim, orantısız ve hesapsız bir şekilde zenginleşiyor. 
Zenginleşen bu kesim, denetim istemiyor değerli arkadaşlarım. Zenginleşen bu kesim, 
birileri tarafından denetlenip kamuoyuna şeffaf finansal bilgilerinin açıklanmasını 
istemiyor. İşte, bu kesim, ne yazık ki, siyasi irade üzerinde de etkin bir kesim. Ekonomik 

düzenlemeler üzerinde ne kadar etkinse siyasi irade üzerinde de öylesine etkin bir 
kesim.  



 
İşte, biz, böylesi bir süreçte beklentilerimizin yok olduğu bir noktada hep barajlarla da 
karşı karşıya kaldık; bir taraftan 400. maddeyi değiştirdiler, Örgüt, iradesini ortaya 
koydu, “bunun değişikliği o kadar kolay değil, hakkımızı hiç kimseye çiğnettirmeyiz” 
dedik ve bunu kazandık. Diğer taraftan, tam kazandık derken Mesleğimize meslek dışı 
alanlardan girmeye çalışıldı, mesleki unvanlar içerisinde bir imtiyaz yaratılmaya 
çalışıldı, gerçekten ben, TÜRMOB’un bu süreçteki mücadelesini taktire şayan 
buluyorum; gecesini gündüzüne katarak bu sürecin olması gerektiği noktada 
sonuçlanması konusunda çok büyük ve özveriyi ortaya koydular. Ben bir kez daha 
sizlerin huzurunda buradaki çabayı görmüş olmamdan dolayı Sayın Genel Başkana ve 
Yönetim Kurulu Üyelerine, bu sürece emeği geçen herkese çok teşekkür ediyorum. Yani 

sonuçta bizim söylediğimiz, unvanlar arasında farklı, haksız bir yetkilendirmeyi asla ve 
asla kabul etmeyeceğiz diyorduk ve bu gerçekleşmiş oldu. Her ne kadar Yeminli Odaları 
buna tepki olarak bugün burada olmasalar da, olması gereken olmuştur. Denetim yetkisi, 
her ne kadar bir piyasa kalmasa da bir onur mücadelesi ile bu noktaya gelmiştir. Gelinen 
süreçte yetkilendirme anlamında eşit koşulların ortaya konulabilmesiyle gerçekten, 
bizleri bir nebze de olsa yüreğimize su serpmiştir. 

 
Aslında barajlar, çok öncesinden getirildi, biliyorsunuz 400. madde öncesinde, 06 
Haziran öncesinde, bağımsız denetim alanına neredeyse yeni gireceklerinin önünün 
kesilmesi noktasında getirilen harçlarla, yeni kurulacak bağımsız denetim kuruluşlarının 
önüne bir engel kondu. O gün rakamları verdik, şuan, 92 şirket ile sürdürülen bağımsız 

denetim alanı, önümüzdeki yıl ile birlikte giderek şirket sayısının azaltmasıyla birlikte ve 
yeni getirilen barajlarla birlikte bu alan tamamen, eğer bu Yönetmelik böyle çıkacak 
olursa yabancı denetim şirketleri ciddi bir avantaj yakalayacak ve bu alan, onların 
tekeline terk edilmiş olacak. 
 
Yönetmeliğin değerlendirilmesi noktasında Genel Başkanım ile ve Sayın İstanbul Oda 
Başkanıyla çok farklı düşünmüyorum. Yönetmelik de birtakım barajlar getiriyor Değerli 
Arkadaşlarım; zaten iyice daralan bağımsız denetim alanı, neredeyse şu anki bağımsız 
denetime tabi olacak şirketlere çok az sayıda bir şirketin katılımıyla birlikte geçmişten 
farklı bir piyasanın olmadığını çok net bir şekilde ortaya çıkacak. Bu piyasanın henüz 
kriterlerinin belirlenmemiş olmamasıyla birlikte Yönetmeliğin bu şekilde çıkmasıyla 

zaten beklentinin kalmaması ve bu Yönetmelikle getirilen barajlar ile “yorgan gitmiş, 
post gitmiş, biz onun kavgasına düşmüş” gibi bir duruma düştük değerli arkadaşlarım. 
Bilmiyoruz, Bakanlar Kurulu, getireceği kriterler ne olacak bağımsız denetim ile ilgili 
ama mesleki camiada tartışıldığı şekliyle yıllık cironun 50.000.000’nun üzerinde olması, 
çalışan sayısının çok ciddi rakamlarda olması yani sonuçta 1.500 ile 2.000 arasında ilave 
bir bağımsız denetime tabi olacak şirketin bu piyasaya girmesini sağlayacak. Geçmişte 
250.000-300.000 hatta 400.000 sermaye şirketinin bağımsız denetimini yapmak üzere, 
bu talebi karşılamak üzere bir denetçi yetiştirme programını gündeme getirilmiş olan 
TÜRMOB ile şimdi ne yazık ki ilave 1.500, 2.000 arasında bir şirketin bağımsız denetime 
tabi tutulmasıyla birlikte ciddi bir hayal kırıklığı da gündeme gelmiştir.  
 

Yönetmelikle, dikkat ettiyseniz bir bağımsız denetim şirketinin kurulabilmesi için en az 
iki tane sorumlu ortak başdenetçinin olması gerektiği ve iki denetim ekibinin üçer 



kişiden oluşan iki denetim ekibinin mutlak ve mutlak olması gerektiği yani 
yetkilendirmede bu kriterin aranacağı söylenmektedir. Şuan son iki yılda bir denetim 
raporuna imza atmış sorumlu ortak baş denetçi şirketler dışında yoktur değerli 
arkadaşlarım. Yani önümüzdeki süreçte bağımsız denetçi yetkilendirilmesi sağlansa bile 
yapılan denetimlerin bağımsız denetim kuruluşları tarafından yapılacak olmuş 
olmasından dolayı yetki alan meslek mensupları, sorumlu ortak baş denetçi 
bulamayacakları için zaten bağımsız denetim kuruluşu da kuramayacaklardır. Kursalar 
bile, bu koşulu sağlasalar bile 30.000 liralık bir harçla yüz yüze geleceklerdir. 30.000 
liralık harcı verseler bile her yıl 5.000 lira gibi, 10.000 lira gibi iş yapmadan harçları 
ödemeye devam edecekler. Yani zarar etseler dahi hasılat yapmasalar dahi her yıl bu 
harçları ödemek zorunda kalacaklar ve kurulan şirketler de çok kısa süre içerisinde bu 

piyasadan çekilmek zorunda kalacaklar. Yani böylesi barajların olduğu bir ortam biz, 
SMM’ler, YMM’ler bu alanın nasıl paylaşılacağı noktasında anlamsız bir mücadele sonucu 
“Örgütümüze küstük, gelmiyoruz!” Böyle bir tavır, hiç hoş bir tavır değil arkadaşlar. 
Hiçbir meslek örgütü, örgütüne küsme lüksüne sahip değildir. Birlikte bu politikaları 
oluşturabiliyorsak başarı var, birlikte bu politikaları oluşturamıyorsak herkes kendi 
çıkarları noktasında, bir politika oluşturması noktasında hepimizin kaybetmesi olası 

görünmektedir. O yüzden önümüzdeki mesleki politikaların oluşturulması noktasında 
küsmek yerine, uzak durmak yerine, bireysel tavır yerine örgütsel bir politikayı 
oluşturmanın ve oluşturulan bu politikaların resmi kurum ve kuruluşlarda tek ağızdan 
savunulmasının önemi çok büyük Değerli Arkadaşlarım. Böylesi gelgitleri yaşadığımız 
bir süreçte, ekmeğimize, aşımıza dikilen gözlerin bertaraf edilmesi noktasında kolektif 

politikayı üretmekten başka bir çaremiz yoktur.  
 
Hiçbir zaman şunu doğru bulmuyoruz; bir SMM Odası olarak hiçbir kuruma gidip “bizim 
bu konudaki politikamız budur” demedik, Yeminli Odaların da gidip böyle bir tercihi 
ortaya koymalarını doğru bulmuyoruz. Hele hele şunu hiç doğru bulmuyoruz; mesleki 
mücadele içerisindeki grupların, kendini bir örgüt, tepe noktasında görerek asla ve asla 
kurumlarla farklı politikalarda görüşülme yapılmasını da asla ve asla doğru bulmuyoruz, 
Genel Başkana son derece hak veriyorum. Bir yerlerde bir şeyler savunulacaksa meslek 
adına, bunu meslek odaları, en üst düzeyde temsil ile savunur. Ve bu sürecin böyle, 
rahatlıkla atlatılabileceğini düşünüyoruz. Yoksa SMM Odaları farklı bir düşünceyle YMM 
Odaları farklı bir düşünceyle, gruplar farklı bir düşünceyle kurum ve kuruluşların, erkin 

temsilcisinin karşısına çıkarsa elbette ki, hiç kimse bizi ciddiye almaz. O yüzden 
sorunların çözümü mutlak ve mutlak kolektif bir akıldan geçiyor, oluşturulan 
politikaların TÜRMOB düzeyinde kurumlara aktarılmasından geçiyor. 
 
Değerli Arkadaşlarım, buradan bir şeyi de kınamak istiyorum; böylesi bir Yönetmelik 
henüz tartışılmamışken, somutlanmamışken bir üniversitesinin “yangından mal 
kaçırırcasına” şu tarihe kadar müracaatlarınızla taslaktaki eğitimi tamamlamanız 
haricinde yetkilendirmenin yapılacağı noktasındaki bir duyuruyu asla ve asla doğru 
bulmuyorum. Buradan bir prensip kararı da alalım diye düşünüyorum; Örgütlerimizden 
karar çıkmadıkça hiçbir meslek mensubumuz bu eğitimlerle ilgili müracaatı yapmaması 
gerekir. Kaldı ki, biz iki yıldır böylesi bir eğitimin, projenin yaratılması ve uygulanması 

noktasında son derece özverili bir çabayı da zaten ortaya koymuş durumdayız. Buradan 
çıkacak karar doğrultusunda Oda Başkanları, sayfalarına koyacak bir duyuru ile 



Yönetmelik netleşmeden, Örgütün tavrı ortaya çıkmadan müracaatın yapılmaması 
noktasında bir duyuruyu mutlak ve mutlak koymak durumundadırlar diye 
düşünüyorum. 
 
Yönetmelik sanki 23 yıllık bir birikim, 23 yıllık bir örgütsel mücadele, 23 yıllık bir 
örgütsel kazanım yokmuşçasına, TÜRMOB’u yok sayarcasına ve bugüne kadar da bizim 
ile bu olay tartışılmadan böyle bir taslağın kamuoyuna duyurulması bizi de 
kamuoyundan sıradan bir tarafmış gibi değerlendirilmesi asla ve asla kabul edemeyiz. 
Her ne kadar bu Yönetmelikte kazanımlar olsa bile eleştirdiğimiz 660’a paralel bir 
Yönetmelik de olsa, 400. maddeye uygun bir Yönetmelik de olsa ama TÜRMOB gibi 23 
yıllık bir birikimi reddeden bir Yönetmeliği elbette ki, kabullenmemiz de mümkün değil. 

İşte, o yüzden 13 Haziran’da kurumlara, siyasi iradeye bir diyalog çağrısında bulunduk, 
mutlak ve mutlak Kamu Gözetim Kuruluyla da masaya oturup bu Yönetmeliği 
tartışmamız gerekiyor. Gerçekten geçici maddelerindeki o muğlak ifade ile mesleki 
ruhsatı olmayanların sanki SPK sınavını vermiş olmak kaydıyla yetkilendirilecek anlamı 
da çıkabilecek bir ibarenin de olması asla ve asla kabul edilebilir bir olay da değildir.  
 

Ben de farklı düşünmüyorum, Yönetmeliğe bakışımızı genel olarak ifade edip Kamu 
Gözetim Kuruluyla masanın başında bu olayın tartışılmasının sağlanmasını biz de, 
Ankara Odası olarak öneriyoruz. 
 
Tekrar katılımlarınızdan dolayı, koyacağınız değerli katkılardan dolayı ben de hepinize 

teşekkür ediyorum. Bir kez daha TÜRMOB’un bu süreci çok doğru yönetmiş olmasından 
dolayı, özverili çalışmalarından dolayı kutluyorum ve hepinize başarılar diliyorum 
Değerli Arkadaşlarım, saygılar sunuyorum. 
 
NAİL SANLI 
TÜRMOB GENEL BAŞKANI 
 
Teşekkür ederiz Sayın Koç. 
 
Evet, işaret bekliyoruz Değerli Arkadaşlar, talep? Evet, Bursa, Mesut Bey, buyurun, 
 

MESUT TOPÇU 
BURSA SMMM ODASI BAŞKANI 
 
Sayın Genel Başkanım, Sevgili Oda Başkanları, hepinizi saygıyla, sevgiyle selamlıyorum. 
 
Ben de 13 Haziran’da önemli bir duruş sergileyen Oda Başkanlarımızı, Yönetimlerimizi 
ve meselelerine sahip çıkan bütün üyelerimizi yürekten kutluyorum. 
 
Değerli Arkadaşlar, Yönetmelikle ilgili bir, iki hususa değinerek konuşmamı 
tamamlamak istiyorum; Yönetmelikte, Maliye Bakanlığının izlerini taşımıyor oluşu ve 
meslek unvanları arasındaki ayrımı ortadan kaldırması açısından ve bir kısım 

uluslararası uygulamaların izlerini taşıyor olması açısından Yönetmeliğin bazı yönlerini 
olumlu bulmak mümkün. Ancak genel olarak baktığımızda Yönetmeliğin, prensip olarak 



karşı çıkılması gereken önemli yönleri var. Çok kısaca bu yönlere değinecek olursak, 
birincisi; kıdemli meslek mensuplarına avantaj sağlaması bizim açımızdan bir handikap 
teşkil ediyor, SPK denetçiliğini temel bir referans noktası olarak görmesi yani adeta 
bizim mesleki kıdemimizden daha önemli bir kıdem koşulu olarak görmesi bir başka 
handikap teşkil ediyor bu Yönetmelikte. Bizim zaten biz bu sınavları vermiş olmamızdan 
dolayı açılacak sınavların mükerrer sınav niteliği taşıdığı iddiamızı yine, bu 
Yönetmelikte dikkate alınmadığını görüyoruz ve mükerrer sınavlar getiriliyor bu 
Yönetmelikle. Şirketleşmeyi adeta zorunlu hale getiriyor yine, bu Yönetmelik, zorunlu 
ekiplerin kurulması, sözleşmelerde yedek denetçilerin tayin edilmesi, adeta şirket 
dışında bu faaliyetin, bağımsız denetim faaliyetinin yapılamayacak noktaya doğru 
sürüklüyor. Şirket ortaklıklarında çok ağır şartlar taşıyor, şartlar getiriyor ama denetim 

ağı adı altında francising uygulamalarını alabildiğine liberalleştiriyor. Özellikle yabancı 
denetim şirketlerine çok özel imtiyazlar sağlayan bir yapısı var bu Yönetmeliğin Değerli 
Arkadaşlar. Ve denetim alanında mesleki bilgiden, emekten ziyade sermaye, daha öne 
çıkıyor. Bütün dünyada da maalesef, durum budur arkadaşlar ve bunun çok olumsuz 
birtakım sonuçlarını bütün dünya yaşadığı halde maalesef, Türkiye’de de böyle bir yöne 
doğru evrilme oluyor. 

 
Eğitim alanında TÜRMOB gibi 23 yıllık eğitim konusunda deneyimini ortaya koymuş, 
ispatlamış bir Kurumun bile çok zorlandığı bir eğitimi, bu kurum, daha 6 aylık, 8 aylık bir 
kurum, yapmak gibi bir niyete giriyor arkadaşlar. Bu zaten fiziksek olarak da bunu 
yapabilmesi mümkün değil, zaman olarak da yapabilmesi mümkün değil, pozisyon 

olarak da böyle bir işe soyunması gerçekten, çok yanlıştır. Eğitim, bu kurumun işi 
olamaz, olmamalıdır.  
 
Bu konuda Mehmet Koç Başkanımın söylediklerine katılıyorum; gerçekten de hoş bir 
koku gelmiyor yani daha Yönetmelik yayınlanmadan, efendim, müracaat edin, işte, 
zaman geçiyor diye, bugün beni 3-4 tane meslek mensubu aradı, “Başkan, biz buraya 
müracaat edelim mi etmeyelim mi?” diye. Bir duruş sergilemek zorundayız gerçekten, 
hemen illerimize döndüğümüzde bu konuda bir yazıyı internet sayfalarımızda derhal 
üyelerimize bildirmek zorunluluğumuz var. 
 
Değerli Arkadaşlar, ben prensip olarak bu Yönetmeliğe karşı durulması gerektiğini 

savunuyorum ancak topyekun bir karşı duruş olmayacaksa, ille de masaya oturarak 
madde madde görüşmelere geçilecek bu konuda taktir tabii ki, sizlerin ve TÜRMOB 
Yönetim Kurulunun bu konuda da bazı maddelerin, özellikle altını çizmek istiyorum, 
mutlaka değiştirilmesi gereken maddeler ile ilgili.  
 
Kıdem avantajının, Değerli Arkadaşlar, geçici madde ile düzenlenmemesi gerekiyor yani 
15 yılını dolduran bir meslek mensubuna bugün ne avantaj sağlanıyorsa gelecekte 15 
yılını dolduran bir meslek mensubuna da aynı avantajların sağlanması lazım. Ancak genç 
meslektaşlara karşı ehvenişer, o da yani tam olarak durumu kurtarmıyor da, ehvenişer, 
durumu izah etme şansı bizlere yaratabiliyor. 
 

Şirket kurabilmek için, az önce Sayın Koç da ifade etti, sorumlu ortak denetçi olmak 
zorunluluğu var arkadaşlar. Sorumlu ortak denetçi olabilmek için de iki yıllık ve bir yıllık 



denetim tecrübesi isteniyor. Böyle bir denetim tecrübesini yaşamış olan kişi sayısı, 
Türkiye’de çok azdır.  
 
Bağımsız TTK denetçiliğini, yeni bir meslek olarak yani yeni bir iş olarak algılamak 
gerekiyor ve bu yeni iş ile ilgili de ilk üç yılda tecrübe şartı aranmaması gerekir diyorum, 
esas geçici madde ile düzenlenmesi gereken konunun bu olduğunu düşünüyorum. 
 
TÜRMOB eğitimlerinde varsa eğer ille de bir eğitim sürecinden geçilecekse TÜRMOB 
eğitimlerinde konu ve ders olarak hangi konular ve hangi dersler eksikse sadece bu 
derslerle ilgili belki bir program açılabilir. Bunun dışında sil baştan, yeniden eğitim şartı 
doğru bir yaklaşım değil.  

 
Kayitların alanıyla ilgili de Yönetmelikte sıkıntı var. Kayitların alanı çok geniş tutulursa 
eğer denetimin sadece şirketler marifetiyle denetlenmesi gibi bir durum ortaya çıkıyor. 
Oysa Yeni TTK’nın ruhu itibariyle baktığımızda küçük ölçekli işletmelerin, tek kişi 
denetçiler tarafından denetlenmesine olanak sağlanması gerekir. Bu konuya da dikkat 
edilmesi gerekir.  

 
Lafı fazla uzatmadan ben, şunu söylemek istiyorum değerli arkadaşlar; bu Yönetmelik 
yeni bir anlayışla düzenlenmediği taktirde bence topyekun karşı çıkılması lazım. Eğer ki, 
madde madde değişikliklerle düzeltme şansı olmazsa ve bu Yönetmelik bize rağmen 
yayınlanırsa mutlaka dava yolunun denenmesi gerekir diye düşünüyorum. “Sarı öküz” 

660 sayılı Yasa çıktığı tarihte verildi değerli arkadaşlar, “kırmızı öküzün” de bu 
Yönetmelikle verilme ihtimali var ve ben burada TÜRMOB Yönetim Kuruluna şu öneride 
bulunuyorum; biliyorsunuz, Kamu Gözetim Kurumu, teşkilatlanmasıyla ilgili bir 
Yönetmelik yayınladı, bu Yönetmeliğe dava açılarak konunun Danıştay’a, arkasından da 
Anayasa Mahkemesine götürülmesi mümkündür. Çünkü bu, sözde özerk bir kurum 
olarak kurulmuştur Kamu Gözetim Kurumu, oysa Bakanlar Kuruluna verilen yetki, 
sadece yeni bakanlıkların oluşturulmasıyla ilgilidir, yepyeni, bağımsız bir kurum kurma 
yetkisi verilmemiştir arkadaşlar. Eğer hukukçularımız, hukukçu gibi, hakimlerimiz 
hakim gibi değerlendirirse Kamu Gözetim Kurumu diye bir kurum bir süre sonra tarihe 
karışabilir diyorum. Hepinizi saygıyla selamlıyorum. 
 

NAİL SANLI 
TÜRMOB GENEL BAŞKANI 
 
Sayın Topçu, teşekkür ediyoruz. 
 
Suat Bey, bazı arkadaşlarımız niyetlidir, biliyoruz ama onun için biz bugün Toplantının iç 
mekanına kahve-çay koydurmamıştık ama bir cafe break aramız vardı, onu verelim 
ondan sonra, bir 15 dakika ara verelim, ondan sonra devam edeceğiz. Teşekkür ederiz.  
 
 
 

 
 



 
 

ARA 
 

NAİL SANLI 
TÜRMOB GENEL BAŞKANI 
 
Evet, Suat Bey konuşmaya başlarsanız sizin sesinizi duyan başkanlar gelirler. Buyurun. 
 
SUAT ÖZSOY 
KAYSERİ SMMM ODASI BAŞKANI 

 
Saygıdeğer Genel Başkanım, TÜRMOB’un çok Değerli Yöneticileri, çok Değerli Oda 
Başkanlarım, öncelikle ben de Kayseri Serbest Muhasebeci Mali Müşavirler Odası adına 
hepinizi saygıyla selamlıyorum.  
 
İçinde bulunduğumuz Ramazan ayının birlik, beraberlik ve kardeşlik içinde geçirmemizi 

temenni ediyor, özellikle ülkemizin sınırlarında cereyan eden olayların bir an önce 
ülkemiz lehine sonuçlanmasına ve huzur bulmasını temenni ediyorum. Çok değerli 
arkadaşlar, tabii ki biz öncelikle mesleğimiz adına özellikle son gelişmelerde bana göre 
beş yıllık başkanlık sürem içerisinde bu camia onurlu duruş adına özellikle Odalarımızın, 
başkanlarımızın bildirisinde bu camianın, 80 bin mali müşavirin ne kadar güçlü 

olduğunu bir kez daha göstermiştir. Bu noktada başta Genel Başkanımız olmak üzere 
TÜRMOB Yöneticilerimizi ve başkanlarımızı hakikaten bir kez daha canı gönülden 
kutluyorum.  
 
Tabii şimdi, konuşmalar arasında birçok isimler geçti, bunların başında Sayın 
Cumhurbaşkanımız, TOBB Başkanımız, Elitaş gibi isimler geçti. Bunların değerli 
arkadaşlar, hepsinin mali müşaviri Kayseri’den ve benim üyem. TOBB’un muhasebe 
müdürü de benim üyem. Özellikle bu süreçte Kayseri’den 3-4 gün Cumhurbaşkanımız 
geldi, bu süreçte beraber olduk, beraber sohbet etme fırsatı buldum. Başbakanımız geldi, 
TOBB Başkanımız geldi. Bunları niye söylüyorum? Bunları söylerken ben Kayseri’de bir 
Oda Başkanı olarak hem Akademik Odalar Platformu Başkanı hem Kayseri Kent Konseyi 

Yönetiminde yer alıyorum, aynı zamanda Anadolu Odalar Platformu Sekretaryalığı 
yapıyorum. Dolayısıyla Kayseri Odamızın da görüşlerinin değerlendirmelerinin önemli 
olduğunu düşünüyorum. Değerli arkadaşlar, hakikaten özellikle son gelişmelerde YMM-
SMM kavgası demeyelim ama buradaki uyumsuzluk, iletişimsizlik hakikaten ben şahsen 
Genel Başkanımızın yerinde olmak istemezdim. Bu açıdan baktığımızda hakikaten bu 
süreçte yakından ilgilendiğim için, takip ettiğim için Genel Başkanımızı bir kez daha 
hakikaten kutluyorum, tebrik ediyorum.  
 
Değerli arkadaşlar, burada baktığımız zaman bugün yeminli mali müşavirler oda 
başkanlarımızı görmüyoruz. Ben buna hem seviniyorum hem üzülüyorum. Seviniyorum; 
hakikaten hatalarının farkındalar diye düşünüyorum. Çünkü biz, mademki 84 bin kişi 

üyesi olan bir camiayız, o zaman sorunlarımızın ve problemlerimizin kendi içimizde 
sonuçları görerek, ileriyi görerek değerlendirmemiz gerekiyor. Bugün baktığımız zaman 



kendi içimizde özeleştiri yapacak olursak hakikaten azınlığın çoğunluğu yönettiği, dört 
bin kişinin seksen bin kişiyi yönettiği bir camiadayız, yani bunları da bence konuşmamız 
gerekiyor özeleştiri olarak. Biz bundan rahatsız değiliz ama özellikle son gelişmeler 
bunu bir kez daha gündeme getirmiştir değerli arkadaşlar. Başta da söyledik değerli 
arkadaşlar, değişmeyen tek şey değişim! Bu değişim süreci içerisinde iletişimin çok 
önemli olduğunu düşünüyorum. Hangi kanallarla kime, nasıl ulaşabiliriz, bu 
sorunlarımızı nasıl halledebiliriz yasal zemin içerisinde? Bunları tek tek söylemeye 
gerek yok, Anayasamız belli, hükümet belli, Bakanlık belli ama 80 bin kişinin yerli 
yerinde sorunlarını dile getirdiği zaman bence birçok şeyin ortak uzlaşı içerisinde 
rahatlıkla çözülebileceğini düşünüyorum. Burada değerli arkadaşlar özellikle süreci göz 
önünde bulunduracak olursak biz 480 arkadaşımıza TÜRMOB’umuzun bize vermiş 

olduğu program doğrultusunda yeni TTK, KOBİ-TFRS denetimi verdik. Özellikle 
Başbakanımızın Kayseri’ye geldiğinde de ben altını çizerek söylüyorum; “Bu salondan 
çıkmam!” dedim, aynı eğitimi yan salondan yapıyorduk. Başbakanımız gelip bu konuyla 
ilgili bize izahatta bulunacak dedim. Ve özellikle isim vererek söylüyorum, Sayın Elitaş 
Milletvekilimiz yine benim üyem olan Ahmet Öksüzkaya Kayseri Odamızdan 
Milletvekilimize dedim, bunun, bu imzanın nasıl atıldığını bize söylemek zorundasınız, 

bu kadar mali müşavir arkadaşımıza bunu izah etmek durumundasınız. Sayın 
Milletvekilimiz Elitaş dedi ki, özellikle Canikli’nin hakikaten futbol deyimiyle ters köşe, 
ters çalımla bizim burada mali müşavirlerin kesinlikle isminin olmadığını bilmiyoruz, 
dolayısıyla bu konuyla ilgili hemen şu anda çalışma yapıyoruz, tekrar önerge veriyoruz 
dedi. Bu süreci biz Genel Başkanımız başta olmak üzere İstanbul Oda Başkanımızla, 

Ankara Oda Başkanımızla sıcak gelişmeleri sürekli takip ettik, sürekli önergeler 
hazırlandı, değişimler oldu. Ama bugün geldiğimiz noktaya bakarsak bana göre sonuçta 
Kamu Gözetim Kurumu bize ne getirir ne götürür bunların hepsi değişebilir yasal zemin 
içerisinde ama gerçek olan bir şey var, hakikaten mali müşavirler, 80 bin kişilik camia 
burada onurlu duruşunu göstermiştir, amaçladığı hedefe, sonuca ulaşmıştır diye 
düşünüyorum, dolayısıyla biz birlik ve beraberliğimizi bozmadığımız sürece. Burada 
tabii özellikle İstanbul, Ankara, İzmir Oda Başkanlarımız sakın alınmasın, şahıslarıyla 
ilgili hiçbir sözüm yok, son derece de çok seviyorum ama özellikle dizilişe baktığımız 
zaman biz kendi içimizde de, Ankara, İstanbul, İzmir’in başta oturmasını hakikaten bir 
Kayseri Oda Başkanı olarak da çok doğru bulmuyorum açıkçası. Çünkü burada çok küçük 
bir Oda başkanımızın çok büyük fikirleriyle bu mesleğe, bu camiaya hizmet edebiliriz 

diye düşünüyorum. Tabii kesinlikle Genel Başkanımızın 23 yıllık süre içerisinde bu 
camiaya neler verdiğini hepimiz biliyoruz, bunu tartışmaya gerek yok ama bu benim 
görüşümdür, yanlış olabilir, bunun da böyle görülmesini istiyorum.  
 
Biz, sözlerimi çok daha uzatmak istemiyorum ama bir kez daha 80 bin kişinin bu 
duruşunu hakikaten kutluyorum. Bu konunun uzlaşı içerisinde, hakikaten Genel 
Başkanımızın doğru politika izlediğini düşünüyorum özellikle ilgili kurumlarla. Kayseri 
Odası olarak biz her zaman yanındayız, sizlerin de, bizlerin de hep beraber birlik, 
beraberlik içerisinde buradan çıkacak deklarasyonu özellikle Ankara Oda Başkanımız 
biraz önce bir ifadede bulundu, gerekirse bu çalışmayı hep beraber yapıp sitemize 
koyabiliriz. Tarafımızın zaman zaman mesleğimiz olduğunu unutmamak fakat bu 

mevzuatların, bu sürecin de nerelerden, nasıl geçeceğini, iletişimin nasıl olması 
gerektiğini, usul ve esasın nasıl olması gerektiğini, hakkımızı ve haddimizi çok iyi 



bilmemiz gerektiğinin altını çizmek istiyorum. Bir kez daha bu toplantının hayırlara 
vesile olmasını temenni ediyor, saygılar sunuyorum.  
 
NAİL SANLI 
TÜRMOB GENEL BAŞKANI 
 
Kayseri Oda Başkanımız Sayın Suat Özsoy’a teşekkür ediyoruz.  
 
Sayın Feyzullah Topçu, İzmir Başkanımız buyurun. 
 
FEYZULLAH TOPÇU 

İZMİR SMMM ODASI BAŞKANI 
 
Sayın Genel Başkanım, Değerli TÜRMOB Yöneticileri ve Değerli Oda Başkanlarım, Değerli 
Yöneticileri hepinizi İzmir Odası adına sevgi ve saygılarımı sunuyorum.  
 
Öncelikle sizlerle birkaç konuyu paylaştıktan sonra ayrılmak istiyorum. Gündem, 

bildiğiniz gibi Denetim ve Kamu Gözetim Kurumunun çıkartmış olduğu Yönetmelik 
dendi ama asıl bizim bazı sorunlarımız, problemlerimiz var, onların da görüşülmesi, 
onların da buradan seslendirilmesi gerektiğine inanıyorum. Bildiğiniz gibi iki yıldan beri 
mesleki sorunlarla ilgili hazırlamış olduğumuz bir rapor var, bu raporu öncelikle Gelir 
İdaresi Başkanımızla paylaşmıştık. Daha sonra son yapılan Başkanlar Kurulu 

Toplantısında Sayın Müsteşara vermiştik. Bir sefer bu mesleki sorunların takipçisi 
olmamız gerektiğine inanıyorum, yani hayat devam ediyor, çalışmamız devam ediyor, 
meslek sorunu devam ediyor. Sadece denetime veya UFRS’ye kilitlenmekle olmuyor bu 
iş, diğer mesleki sorunlarımızı da mutlaka takip etmemiz gerekiyor. Şu eylül ayına kadar 
mutlaka bunların da belli bir düzeye kadar getirilmesi, belli bir maddeye kadar 
tartışılması gerekli olduğunu da buradan ifade etmek istiyorum.  
 
Şimdi, öncelikle şunu söyleyeyim, Sakarya Üniversitesiyle ilgili değerli başkanlarımız 
açıklamalar yaptılar, ben de değerli başkanların açıklamalarına katılıyorum. Her şeyden 
önce burada bir etik sorunu oluşmuştur, burada bir organik bağ kurulmuştur. Bizim için 
önemli olan kısım bu, yani bu üniversite altı aydan beri bu çalışmalarını sürdürdü ve 

bunun bilgisi bizde var, yani yeni bir olay değil. Altı aydan beri demek ki bu üniversite 
Kamu Gözetim Kurulu ile bir işbirliği içerisinde. Yani bugüne kadar hiçbir şey olmamış, 
bu düzeyde böyle bir şey olmamıştır. Siz bir Yönetmelik hazırlayacaksınız ve 
Yönetmeliği daha kamu ile paylaşmadan herhangi bir üniversite tarafından netliği tam 
olmayan hemen hemen bir açıklamayla bir kurs duyurusuyla karşı karşıya geleceksiniz. 
Arkasından birkaç gün sonra işte Kamu Gözetim Kurulu Taslağı işte yayınlandı, gördük, 
oradaki ifadelerin tamamı taslakta var. Bu bence etik değil! Bu ne demek? Burada bir 
organik bağ oluşmuş demektir, biz aslında bunun hesabını sormalıyız. Aslında bu iş 
başka ülkelerde olsa Kamu Gözetim Kurulu istifaya çağrılır. Ama maalesef Türkiye bu 
şeylere çok alıştığı için, bizde bu alışkanlık haline geldiği için maalesef böyle bir tepki de 
yok. Onun için bu üniversiteyi bir sefer tenkit etmemiz gerekiyor, biraz önce Ankara Oda 

Başkanımızın söylediği gibi herkes web sayfasında bu duyuruyu yaparak bu 
üniversitenin yapmış olduğu eğitimlere üyelerin katılıp katılmamalarını sağlamalıyız. 



Her şeyden önce baktığımız zaman şunu görüyoruz; evet, hazırlıklar yapmışlar ama bu 
üniversitenin bir sefer denetim kadrosu yok, bu üniversitenin denetimle ilgili bölümü 
yok! Türkiye’de zaten denetimle ilgili bir bölüm yok. Peki, bu hoca eğitmen hocasını 
nereden temin edecek? İzmir’e geldi, birkaç üniversite ile görüştü, İzmir’de de yok zaten 
denetimi verecek çok sayıda hoca yok ve bunu sağlayamadı. Ve kendisinin akredite 
olduğunu söylüyor, akredite olduğu aslında personel değerlemeyle ilgili bir 
akreditasyonu var, yani denetimle ilgili de değil. O yüzden bunların hepsi yanlış 
şeylerdir, bu nedenle bu üniversitenin yapmış olduğu bu eğitim çalışmalarını da 
engellemek gerekiyor. Ha bunu yaparken de bizim de eğitimle ilgili yeni bir yol haritası 
da belirlememiz gerekiyor.  
 

Şimdi, denetimle ilgili evet başkanlar haklı olarak tabii biraz moralimiz bozuldu ama biz 
yöneticiler olarak hemen gardımızın düşürülmesi, hemen böyle moralimizi bozacak 
şeyler söylememiz de bence yanlış. İki yıldan beri siz, hepimiz örgüte denetim çok 
önemlidir, bu mesleğin geleceğidir, bizi kurtaracak diyoruz. Arkasından işte bir 
düzenleme çıkıyor, düzenlemeden sonra çatladık, patladık işte bilmem sarı kız gitti gibi 
laflar da bence olumlu laflar değil, bu örgütün potansiyelini ve motivasyonunu bozar, 

bence bu tür söylemlerden de kaçınmak gerekiyor. Şu var, yani hiç birbirimizi bu 
konularda aldatmamız gerekiyor, biraz gerçekçi olmak gerekiyor. Bugün denetleyecek 
firma sayısının çok fazla yükseldiğini düşünelim, diyelim ki, küçük ölçekli şirkete kadar 
sınırlama yaptıklarını düşünelim ve 200 bin civarında denetici şirket sayısı çıksın. Peki, 
bu 200 bin şirketi denetleyecek denetici var mı elimizde, biz hazır mıyız? Peki, bu 

işletmeler hazır mı? Bence burada yapılacak şey; biz örgüt olarak doğru planlama 
yapmak gerekiyor. Bu işte orantılı olarak gitmek gerekiyor, yani sadece bizlerin hazır 
olması da yeterli değil, işletmelerin de hazırlıklı olması gerekiyor. Bu birbiri ile doğru 
orantılı olarak artarak gitmesi gerekiyor. İşte biliyoruz şu anda Bakanlar Kurulu 
ölçekleri ne olacak, kaça kadar inecekler ciro olarak, çalışan işçi sayısı olarak. Bu yıl, işte 
atıyorum 250 kişi çalıştıranlar der, o sayıya göre belli bir denetici hazırlık yapar, gelecek 
sene bu sayı 100’e iner, bir dahaki sene 50’ye iner. Bu böyle olur! Hem bu arada denetici 
şirketler kendilerini bu süreç içinde hazırlarlar, hem de biz de şirketlerimizi korur, biz 
de kendimizi hem eğitim açısından hem de kurumsal açıdan tamamlamış oluruz. Yani 
bunu da göz ardı etmemek lazım. Şimdi, tabii burada çok fazla dolaşan bir sürü plan var, 
böyle olunca da insanlar farklı farklı değerlendirmeler filan yapıyor. Bence biraz da bu 

konuda sabırlı olmamız gerekiyor ama burada bize düşen şu var, eğer meslektaşlarımıza 
ve bizlere giden haklarımız ihlal ediliyorsa mutlaka bunlarla ilgili her alanda; hem yasal 
anlamda hem de diğer işte başka tepkilerde bu tür haklarımızı aramamız gerektiğine 
inanıyorum. 
 
Şimdi, TTK sürecinde değerli başkanlarım da söyledi, gerçekten de çok büyük, onurlu bir 
mücadele yapıldı. İşte geri alındı, tekrar düzeltildi, tekrar yeminlilere bir hak verildi, 
yeminlilerle ilgili evet TÜRMOB’un böyle bir şeyi olmayabilir, bu konuyla ilgili görüşü 
olmalı, doğru çalışma olmadı ama serbest muhasebeci mali müşavirler odası oldu, bizler 
yaptık. Bizler çünkü baştan beri söylüyorduk, hiç kimseye imtiyaz tanınmasın diyorduk. 
O yüzden de bizler o şeyin geri alınmasıyla ilgili Meclis’e de faks yağmuru yaptık, ilgili 

Grup Başkan Vekilleriyle çalışmalarımız devam etti, bütün partilerdeki bütün 
milletvekillerinin tamamına bu taleplerimizi bildirdik, yani o çalışmamız devam etti. 



Sonuçta geri alındı, doğru bir karardı ama bakıyorsunuz bu yeni düzenlemede yine bazı 
imtiyazlar tanınmış, bu da aslında doğru değil, bunu da bu Kamu Gözetimle ilgili, 
Yönetmelikle ilgili görüşlerimi de ayrıca sizlere bildireceğim.  
 
Şimdi burada, evet yeminli mali müşavir arkadaşlar, Oda başkanları, yöneticiler 
alınganlık göstermişler. Şimdi, ne sebeple, hangi sebeplerle alınganlık göstermişler net 
olarak bilmiyorum. Onun için burada yorum yapmam yanlış olur ve arkalarından 
konuşmak da yanlış olur, benim öyle bir anlayışım var. Öncelikle onlarla bulunduğumuz 
bir ortamda mutlaka tartışmamız gerek. Yani onlar bunun sebebini bize izah etmeleri 
lazım, biz de o sebeplere göre görüşlerimizi bildirmemiz gerekiyor. Yani sadece o 
maddenin geri alınmasıyla ilgili böyle bir alınganlık gösterdiklerine de inanmıyorum, 

başka bir sebepler de mutlaka vardır.  
 
Şimdi, Yönetmeliğe baktığımızda her şeyden önce Yönetmelik hazırlanırken yöntem 
olarak yanlış hazırlanmış, yani bizde yıllardan beri bir hastalık var biliyorsunuz, özellikle 
kurumlar bu tür düzenleme yaparken kendiler düzenlerler. Kurumu ilgilendiren 
taraflarla hiçbir zaman bir araya gelip, ya bir komisyon kuralım, işte böyle bir 

yönetmelik hazırlayalım, onların da görüşleri olsun, tartışalım karşılıklı diye öyle bir 
yöntem bugüne kadar belirlenmedi. Aynı yöntem buraya da başlamış, yeni bir kurum 
aslında bu yöntemi denemeleri gerekiyordu, taraflarla oturup bir araya gelip bu 
yönetmeliği birlikte hazırlamamız gerekiyor. Ondan sonra da kamuyla paylaşmamız 
gerekiyordu ama maalesef dediğim gibi bu alışkanlık, bu kötü aslında alışkanlık buraya 

da yansımış bu yanlış! Yani yöntem olarak bir sefer yanlış, bunu bizlerle paylaşmaları 
gerekiyordu. İkincisi, yani 23 yıldan beri işte muhasebe ve denetim alanında işte hizmet 
yapmış bir örgüt temsilcisi de var, bir örgüt var, çatı örgütü TÜRMOB var. Bunu çatı 
örgütü olan TÜRMOB ile aslında Kamu Gözetimin yapacağı işler, görevler birbirine 
çakışıyor, o yüzden bu Yönetmeliği mutlaka TÜRMOB dikkate alması gerekiyordu. 
Baktığımızda bazı belgeler filan isteniyor, istediği belgeleri TÜRMOB’dan istiyor, kasıtlı 
olarak, bilinçli olarak TÜRMOB’un ismini kullanmıyor. Yani mesela disiplinle ilgili bir 
belgeyi kimden alabilecek? TÜRMOB’dan alacak! O zaman TÜRMOB’dan alınacak disiplin 
belgesi demesi gerekiyor, bunu dahi kullanmamış. Burada işte art niyet var! Burada 
mutlaka TÜRMOB’u dikkate alması gerekiyor. Eğitimlerle ilgili, sicille ilgili, kütükle ilgili 
burada tamamen TÜRMOB’un kurumsal yapısının yer alması gerekiyor, TÜRMOB’un 

isminin yer alması gerekiyor. Yani bu işlerin tamamı aslında TÜRMOB’un işidir, Kamu 
Gözetim Kurulunun işi denetim yapacak firmaların gözetimi, denetimin kalitesini 
denetlemektir, asli görevi o olmalıdır. Bu tür işlere bence girmemesi lazım, tabii bu 
Yönetmelikte bu olmadığı için bu yüzden de dediğim gibi bu yönüne de karşı çıkmamız 
gerekiyor. Bunun dışında uluslararası uygulama sadece 15. geçici maddede sadece 
dikkate alınmış, o 15 yıllık süreler, 10 yıllık süreler dikkate alınmış. Onun dışındaki 
uygulamaya baktığınızda dikkate alınmamış. Bu yönüyle de eksiği var, bu yönüyle de bir 
sefer eleştirmemiz gerekiyor. Bunun dışında bu geçici maddelerde verilen o 15, 10 yıllık 
sürelerle ilgili muafiyetle ilgili bunlar da bugüne kadar bizim örgütün savunduğu, 
tamamen savunduğumuz şeylerin tersidir. Bugüne kadar biz ne dedik? Yeminlilere 
verilen işte bu imtiyazdan dolayı dedik ki, eğer sınav olacaksa onlar da sınava tabi 

tutulacak, biz de sınava tabi tutulacağız. Orada süreyle bizim herhangi bir görüşümüz 
yoktu, sınav yapılmayacaksa onlar da sınava girmeyecek, biz de sınava girmeyeceğiz 



diye bir görüşümüz vardı. Şimdi, burada ne oldu? Burada yine bir imtiyaz doğdu, işte 15 
yıllıklar sürekli eğitimle denetçi olacaklar, 10 yıllıklar işte bir yıl denetim yaptıktan 
sonra da sınava girip olacaklar. Bu 10 yılın altındakiler ne olacak? Tamamen yeni 
koşullara göre denetici olacak, burada da yanlışlık oldu. Bu da neden oldu? İşte yeni 
ruhsat almış, donanımlı, işte üç yıllık staj süresini tamamlamış, yeterlilik sınavını 
kazanmış o yeni meslek mensuplarına da haksızlık oldu. Biz işte onların hakkını, gasp 
edilen o hakkını da savunmamız gerekiyor. O yüzden de bu yönüyle de karşı çıkmamız 
gerekiyor. Yani işte bu 15 yıllık sürede %60’ını, %40’ını neyse bu işten kurtardı diye bu 
işin tamamına sahip çıkmak yanlış olur. O yüzden biz bu konuda da görüşümüz neydi? 
Ya hep ya hiçti, aynı görüşü burada da sürdürmemiz gerekiyor. Çünkü bu haliyle çıkarsa 
yarın öbür gün işte hakları gasp edilen meslek mensupları yargıya gittiği zaman 

Anayasa’nın eşitlik ilkesine aykırı olması sebebiyle iptal edilir, bu net bir şekilde belli. 
Çünkü bazı kesimler burada kayırılmış oluyor. Biz de zaten bunu iddia ediyorduk 
yeminlilere verirken, o yüzden yapılacak şey bir sefer, tabii olumlu yönleri de çok fazla, 
bunu TÜRMOB olarak bir diplomatik bir dille, genel ifadelerle bu işin tamamını ret 
etmek yerine ama bizim de biraz önce bazı kırmızıyla çizdiğim şeyleri özellikle işte bu 
sınav olayını, bu tanınan imtiyazla ilgili yeni bölümü ve bunun dışında TÜRMOB’un 

burada kurumsal olarak yer almamasını eleştiren, bu görüşlerini açıklayan bir yazıyı da 
30 Temmuz’a kadar görüşümüzü açıklamasını da ben buradan öneriyorum. Ha bundan 
sonra Kamu Gözetim Kurumu biliyorsunuz bütün düzenlemelerde, özellikle 
Yönetmeliğin her maddesinin sonunda, “bu maddeyle ilgili usul ve esaslar Kamu 
Gözetim Kurumu tarafından düzenlenir” ifadesi var. Bundan sonra çıkartacağı 

yönergelerle ilgili, tebliğlerle ilgili de artık bizim örgüt olarak bu tür düzenlemelerde hak 
kayıplarımız varsa eğitimle ilgili, diğer konularla ilgili de yasal haklarımızı da aramak 
durumundayız. O yüzden bundan sonra çıkacak bu tür düzenlemeleri de yakından takip 
etmemiz gerekiyor. İşte dediğim gibi bu süreç bizim için çok önemli, bu süreç içerisinde 
işte bazı kesimlerle, işte serbest muhasebeciler arasında, işte bu muafiyetten dolayı 
ayrılıkların oluşmasını, bunun dışında yeminlilerle serbest muhasebeci mali müşavirler 
arasındaki ayrılıklar oluşmasını bunlara asla müsaade etmememiz gerekiyor. Çünkü 
sonuçta yeminlilerle bizler bu önümüzdeki süreçte daha çok organik bağlarımız 
oluşacak, yapacağımız işi hemen hemen aynı onlarla ortaklıklarımız olacak, yıllardan 
beri karşı çıkmış oldukları o mesleki ortaklıklar artık bitti, buna karşı çıkma noktasında 
ne onlar ne de biziz çünkü bu zaten Yönetmelik yürürlüğe girdiği tarihten itibaren artık 

SMM’ler de YMM’ler de denetim şirketi kurabilecekler. O yüzden onlarla birlikte 
yapacağımız çok işler var, birlikte hareket etmemiz gerekiyor, bundan sonra çıkacak 
sorunları birlikte göğüslememiz gerekiyor, ayrı düşünmemiz yanlış olur, ayrı ayrı 
örgütlenmeler çok yanlış olur. O yüzden zaten bunu da biraz önce söylediğim gibi etle 
kemik gibiyiz, yapacağımız işler belli, yaptığımız hizmet hemen hemen aynı, hizmet 
verdiğimiz sektör aynı, o yüzden bu tür ayrılıklar yanlış. Bence bunu her şeyden önce 
Genel Başkanımız, birkaç Oda başkanıyla birlikte görüşüp bu karışıklığı konuşup, 
sorunlar neyse karşılıklı konuşarak bu işi çözmemiz gerekiyor. Aksi takdirde bu 
hepimize zarar verir, hem meslek odası olarak bize zarar verir, yeminlilere zarar verir, 
serbest muhasebeci mali müşavirlere verir, Odalara zarar verir, TÜRMOB’a zarar verir. O 
yüzden de çok kısa süre içerisinde bu arkadaşlarımızla görüşüp, sorunları nedir belli bir 

platformda çözmek gerektiğine inanıyorum. Sözlerime son verirken hepinize tekrar 
sevgi ve saygılarımı sunuyorum.  



 
NAİL SANLI 
TÜRMOB GENEL BAŞKANI 
 
Teşekkür ediyoruz Sayın Topçu. Ben, konuşmamda yeminli mali müşavirlere verilen hak 
ve yetkiyle alakalı çok net bir ifade kullandım, üyelerimizin bir kısmına da verilen bir 
hak olsa da TÜRMOB Yönetimi olarak karşı çıkmamamız gerektiğini ancak o hakkı diğer 
üyelere de elde etmek için mücadele edeceğimizi ve ettiğimizi söyledim. Yine 
tekrarlıyorum, yeminli mali müşavirlere bu hakkın verilmesi safhasında da, kaldırılması 
safhasında da bir dahlimiz, bir talebimiz, bir diyalogumuz yoktur ancak yeminli mali 
müşavirlere bu hak verildikten sonra aynı hakkın serbest muhasebeci mali müşavirlere 

de verilmesi noktasında girişimlerimiz ve çalışmalarımız tabii ki vardır. Yani yeminli 
mali müşavirler bunun bizim kanalımızla kaldırıldığını söylüyorlar veyahut da böyle bir 
düşüncedeler, ben çok bu kısmını kaşımak ve o tarafa girmek istemiyorum, bu kısmında 
biz yoğuz diyorum, yani bunun tesisi noktasında da, kaldırılması noktasında da biz 
yoğuz. Bu çok net anlaşılsın istiyorum, o yüzden tekrar izah ettim.  
 

Sayın Hasan Demir, Muğla, buyurun. 
 
HASAN DEMİR 
MUĞLA SMMM ODASI BAŞKANI 
 

Teşekkür ediyorum Başkanım. Muğla Mali Müşavirler Odası adına hepinizi saygıyla 
selamlıyorum. Ben de Genel Başkanımın ifade ettiği gibi, “az da olsa söz alın” dediği için 
söz almış bulunuyorum. Çok kısa, bir iki hususta görüşlerimi ifade edeceğim, ondan 
sonra ben de ayrılacağım uçağım nedeniyle.  
 
Türk Ticaret Kanunu yasal değişikliği nedeniyle ben de Genel Başkanım ve TÜRMOB 
Yönetiminin bu süreçte çok önemli ve başarılı bir çalışma yaptıklarına inanıyorum, ben 
de huzurlarınızda teşekkür ediyorum kendilerine. Genel Başkanın konuşması İstanbul 
ve Ankara Mali Müşavirler Odası Başkanlarının gerçekten çok olağanüstü, çok güzel 
konuşmaları oldu, hepsinin görüşlerine aynen iştirak ediyorum ben de. Ancak şunu ifade 
etmek istiyorum; biz herhalde diplomaside biraz acemiyiz galiba, tabii 23 yıl da olsa çok 

uzun bir kuruluş değiliz, çünkü 80-90 yıllık, 100 yıllık kuruluşlar var karşımızda. O 
nedenle biz çok iyi niyetli olarak kişi ve kurumlarla görüşüyoruz, masaya oturuyoruz 
ancak bu kişi ve kurumlar arkamızda aynı samimiyet ve aynı duygularla kalmadıklarını 
görüyoruz, arkamızda bildiklerini okuyorlar. Örnek mi? İşte TOBB Başkanı ve Ticaret 
Bakanının bu Ticaret Kanunu ile ilgili son 3-4 aydır yaptıkları konuşmalar söyledikleri 
şeylerin hepsinde samimi olmadıklarını gördük. O nedenle biz de masaya otururken, bu 
kuruluşlarla görüşürken biraz daha uyanık davranmamız gerektiğine inanıyorum.  
 
Kamu Gözetim Kuruluyla da ilgili bir arkadaşım ifade etti, kesinlikle ve kesinlikle bu 
rapor yazılı olarak verilecek sanıyorum ancak yazılı olarak verilse de mutlaka masaya 
oturulması ve TÜRMOB’un çok güzel ifade etti Genel Başkanım, TÜRMOB’un kurumsal 

kimliğini, meslek mensuplarının ne olduğunun bir kez daha masada anlatılması 
gerektiğine ben de düşünüyorum. Sakarya Üniversitesinin eğitim vermesi gerçekten çok 



büyük bir çelişki, hem bağımsız denetimle ilgili taslak ortada yok, yönetmelik yok ancak 
eğitimi veriyorsunuz! Bu konuyla ilgili söylemlerimizin dışında bence çok ciddi bir 
çelişki ve bunu aklıselim olan herkesin bu çelişkiyi eğer anlatırsak fark edeceğine ve 
gerçekten yanımızda yer alacağına inandığım için bunu kamuoyuna basın yoluyla ya da 
başka şekilde bunun duyurulması gerektiğine ben inanıyorum. Gerçekten kabul edilir bir 
olay değil! Geçici 1. maddede değerli arkadaşlarım, meslek mensuplarının gerçekten çok 
büyük bir bölümüne bir yetki tanındı, şimdi bu tanınan yetki nedeniyle biz elimizin 
tersiyle bu yetkileri itmemizin çok doğru olmadığına inanıyorum. Gerçekten meslek 
mensuplarımızın çok büyük bir bölümü bu Geçici 1. maddede yerini buluyor. Ancak az 
da olsa bir meslek mensubuz geriye kalıyor, arkadaşlarımız da ifade etti, onların da bu 
hakkı elde etmesi adına bizlerin, Odaların, TÜRMOB’un da mücadele ama kamuoyu 

anlamında ama demeç anlamında ama hukuksal anlamda mücadelesinin yapılması 
gerektiğine ben de inanıyorum.  
 
Şimdi, Odalarımızda, illerimizde meslek mensuplarımızın serzenişlerini duyuyoruz, 
duyacağız ancak Oda başkanları olarak neyin ne olduğunu bilen, işin içinde olan Oda 
başkanları olarak bu arkadaşlarımıza gerçekten doğruyu anlatmamız gerekiyor. 

Eğitimlerin boşa olduğunu söyleyen, ifade eden arkadaşlarımız var. Eğitimler geçmişte 
de boşa olmadı, bu bağımsız denetim taslağı aynen yürürlüğe girse de bu TÜRMOB 
eğitimlerinin boş olmadığını gerçekten anlatmamız gerekiyor. Çok üst düzeyde bu 
eğitimlere katılan meslek mensupları çok üst düzeyde bilgi sahibi oldular, 
bilgilendirildiler ve donatıldılar bu anlamda. Ve bunun da ben TÜRMOB tarafından 

devamının, Odalar tarafından devamının yapılması taraftarıyım. Biz de Oda olarak 
sanıyorum eylülden itibaren bu konuda eğitimlerimizi yapacağız çünkü eğitimin, bilginin 
kesinlikle hiçbir zararı yok, denetçi olsak da olmasak da!  
 
Tabanda da mevcut olan başka bir konu var yıllardan beri ama son günlerde biraz daha 
üst düzeye çıktı, tırmandı: Bu Meclis’te YMM’lere tanınan ayrıcalık nedeniyle tabandaki 
meslek mensuplarımıza kesinlikle YMM’lerle ilgili olumsuz görüşleri de bertaraf etmek 
bize düşüyor değerli arkadaşlarım. Biz bir bütünüz, yıllardan beri bunu ifade ediyoruz. 
Bizim ne YMM’nin ne SMM’nin sorunları bağımsız bir şekilde, ayrı bir platformda 
çözülmesi mümkün değil. O nedenle güzel bir şekilde ifade edildi; SMM’lerin TÜRMOB 
camiası dışında hak aramaları 23 yıl boyunca olmadı ancak YMM’lerin gerçekten oldu, 

bunu hem YMM’li dostlarımıza anlatmamız gerekiyor. Neden kişisel hak arama peşinde 
olduklarını, kurumsal kimliği kesinlikle bu arkadaşların beyinlerinin içine kazımamız 
gerektiğini ifade etmek istiyorum. Eğer biz bölünürsek, parçalanırsak bizim haklarımızı 
ne YMM’nin, ne de SMM’nin haklarını arayacak başka bir kuruluşu olmaz. TÜRMOB’dur 
bu kuruluşu arayacak, TÜRMOB’un dışında hak arama mücadelesinin kesinlikle 
olmaması gerektiğini ifade ediyorum, tabanda da meslek mensuplarımızın bu YMM 
düşmanlığını da bertaraf etmek bize düşüyor diye düşünüyorum.  
 
Ayrıca ifade edildi, ben de bunu son zamanlarda çok sık yaşamaya başladım; TÜRMOB 
dışında hiçbir kişi, hiçbir grup güç değildir değerli arkadaşlar. Eğer biz bir güç isek 
TÜRMOB sayesinde gücüz ve güç olacağız. Onun dışında şu yapıldı, bu yapıldı, yalan 

yanlış bilgilerle kişilerin ya da grupların propagandası internet ortamında yapılması 
bilgi kirliliğine neden oluyor ve kârlı çıkan ne o kişilerdir, ne o gruplardır! Kârlı hiç 



kimse çıkmıyor ancak zararlı çıkan bizim camiadır, buna dikkat edilmesi gerektiğini 
düşünüyorum.  
 
Denetim sayısı biliyorsunuz 800 kişiydi SPK denetçisi olmak adına yıllardan beri bu 
camiada meslek mensupları sınavlara giriyorlar. 800 tane şirketi denetlemek adına mı, 
yoksa denetçi unvanını almak adına mı? Tabii ki 800 tane şirketi denetlemek adına 
olmadığını hepimiz biliyoruz. Şu anda ifade edildi, 1500 de olsa, 2000 de şirket olsa 
meslek mensuplarının denetçi olmak haklarının kesinlikle önünde şu veya bu şekilde 
durmamız gerekiyor, herkes denetçi olmak ama geçici maddelerden ama diğer şekilde 
meslek mensuplarının denetçi olma haklarını savunmamız gerekiyor. Çünkü bugün 
pasta yok, evet görülüyor ama bu denetim kurulu bu elinde bulundurduğu bu yetki, 

Meclis’ten bu yetkiyi de aldı, o nedenle yarın bir gün bu pasta başka şekilde 
büyütülebilir. O nedenle biz herkesin denetçi olması adına, meslek mensuplarının 
denetçi olması adına mücadelemizi sürdürelim diye düşünüyorum. Bir de elimize şöyle 
bir koz geçti; bu taslakta bundan sonra kamu kuruluşlarıyla görüşürken TÜRMOB 
olarak, meslek camiası olarak ücret tarifelerini kendimiz yayınlayalım diye yıllardan beri 
söylüyoruz, 23 yıldan beri dinleyen yok. Ancak bu Kamu Gözetim Kurulu bu taslakta 

kendilerine böyle bir yetki vermişler ve sanıyorum da çıkar da, kabul de edilir. Biz bunu 
kullanarak önümüzdeki dönemlerde kendi ücret tarifemizde yayınlama hakkımızı da bu 
vesile ile savunalım, belki de alırız diye düşünüyorum. Hepinize teşekkür ediyorum.  
 
NAİL SANLI 

TÜRMOB GENEL BAŞKANI 
 
Teşekkür ederiz Sayın Demir.  
 
Değerli arkadaşlar, bazı arkadaşlarımız söz alıp, gidiyor,  uçağa falan yetişecekler. Ben 
kürsüden özellikle dile getirmediğim bir konu var. Biraz da toplantının akışını sizlerin 
düşüncesine bırakmak düşüncesiyle yaptım onu. Şimdi, biz eğitimlerimizi çok 
önemsedik ve çok ciddi bir proje olarak önümüze koyduk ve de çok da başarılı ilerledi. 
Bütün kesimler, büyük ağırlıklı olarak katılanların hepsi katılanların hepsi, yeminliler 
dahil bütün illerimizde son derece güzel, olumlu tepkiler ve teşekkürler aldık bununla 
alakalı. Neden bunu dile getiriyorum? Çünkü biz bunun hazırlık dönemini 8,5 ay gibi bir 

dönemle geçirdik, ondan sonra eğitimlere başladık. Şimdi bakın, beni tanırsınız ben 
böyle işleri kavgayla falan yapan, yapmak isteyen birisi değilim. Diplomatik temasları 
tercih eden, bugüne kadar da bundan zarar görmeyen bir kişiyim. Onun için de kurumsal 
kimliğimizin arkasında çok duruyorum ve onun yara görmemesi için, zarar görmemesi 
için mücadele harcıyoruz, gücü tabii ki sizden alıyoruz. Ama bakın hiç biriniz belki 
hesaplamadınız bunu, ben eğitimi ikinci konuda bir mücadele alanı olarak seçtiğim için 
kürsüde bunu dile getirmedim. TÜRMOB, belki de kurulduğundan bugüne kadar maddi 
açıdan en sıkıntılı dönemindeydi ama eğitim konusunda bütün imkanlarını buraya 
kullandı. 45.741 kişi eğittik değerli arkadaşlar, üyemiz. 4.500 lira istiyorlar kişi başına, 
çarptığınız zaman 45.741 kişi bu eğitime girdiği zaman 203 milyon, yani eski tabirle, eski 
tutarla 203 trilyon para ediyor. Neredeyse TÜRMOB’un 10 yıllık bütçesi! Biz bir taraftan 

bütün kaynaklarımızı buraya harcayacağız ve eğitim konusunda biz 
meslektaşlarımızdan aldığımız, üyemizden aldığımız aidatları üyemize geri vereceğiz 



hizmet karşılığında daha gram hizmet vermeyen kurullar bizden 10 yıllık bütçemizin 
tutarı kadar bir kalemde para kazanmayı hedefleyecekler. Yok öyle bir şey! Böyle bir şey 
yok, buna müsaade etmeyeceğiz. Buna hiçbir zaman müsaade etmeyeceğiz. Onun için 
ben eğitim konusuna girmedim, yani öyle veya böyle eğitimlerimizin kalitesi ortada, 
bilimsel adamlar ortada, materyallerimiz ortada, her şeyimiz ortada. Bu eğitimlerimizin 
neresinin eksik kaldığı noktasında önce bizi ikna edecekler ama tabii ki kavga 
etmeyeceğiz. Ben eğitim konusunu ikinci safhada, ikinci mücadele alanı olarak seçtiğim 
için bunlara değinmedim. Hiç biriniz farkında değildiniz değil mi? Bizim eğittiğimiz, 
bizden eğitim gören kişi sayısı aynı kişi, aynı sayı buraya müracaat ettiği zaman 203 
milyon para değerli arkadaşlar! TÜRMOB camiasını gelir kaynağı olarak görmelerine 
müsaade etmeyeceğiz. Burada tavrımızı koyarız, burada kurumsal kimliğimizi koyarız, 

burada üyelerimizden, Odalarımızla ayağa kalkarız. O ayrı bir olay! Ama yine de 
yolumuz, yordamımız, yöntemimiz asla kavga olmayacaktır, bunları anlatmak, sadece 
yarın öbür gün üyelerinizle konuştuğunuz zaman, size sorular gelmeye başlayacaktır, 
cevaplar vermeye başlayacaksınız, biz neyi hedeflediğimizi, neyi göğüslediğimizi, ne 
yapmak istediğimizi üyemize çok iyi anlatacağız. Buraları biz çok bilinçli, bu işi bilerek, 
bu işin içerisinden yetişerek çıktık geldik buralara, yani bu eğitim modelini ortaya 

koyduğunuz zaman TÜRMOB bunun onda birini alsaydı, onda birini, bu paranın, bu talep 
ettikleri paranın onda birini alsaydı bugün TÜRMOB’un kasası dolu olacaktı. Biz bunu 
akıl edemiyorduk da onlar mı akıl etti yani! Buraları çok iyi anlatmamız lazım, çok iyi 
üzerinde durmamız lazım bu konuların ve üyelerimize de bunu iyi anlatmamız lazım. 
Yani üye haklarının ne olduğunu, üyemize nasıl sahip çıktığımızı, hangi imkanları biz 

üyemiz için seferber ettiğimizi, neler yaptığımızı çok iyi anlatmamız lazım. Ben sadece 
bilginiz dahilinde olsun diye böyle bir ara söz aldım, bile bile açılışta bunları 
söylememiştim ama bakıyorum ki söz alan arkadaşlar yavaş yavaş gidiyor, kapanışta 
söylemek istiyordum bunu, arada söylemeyi tercih ettim. Evet, Sayın Nihat Taş, buyurun, 
Şanlıurfa.  
 
NİHAT TAŞ 
URFA SMMM ODASI BAŞKANI 
 
Sayın Genel Başkanım, TÜRMOB’un Değerli Yöneticileri, Değerli Başkanlar hepinizi Urfa 
Odası adına sevgi ve saygıyla selamlıyorum. Gerçi çok konuldu ama ben çok kısa Hasan 

Ağabey gibi değil, gerçekten kısa birkaç cümle söyleyeceğim.  
 
Sayın Genel Başkanım diyalogla çözüm çabanıza çok teşekkür ederim bunu belirtmek 
zorundayım. Bu konuşuluyor toplantının başından beridir TÜRMOB en azından 
görmezden mi gelindi, göz ardı mı edildi ifadeyi nasıl kullanırsanız kullanın bunlara 
rağmen bu taslak hakkındaki görüşlerimizi belirtmemiz, bunlara neler ilave edilebilir 
dememiz biraz sanki sonra olacak bir olay değil miydi? Yani önce bu TÜRMOB’un gözden 
ırak tutulması, görülmemesi ne bileyim hesaba alınmaması nasıl derseniz deyin bunu 
düzeltemez miydik, bir. Bunu belirtmek istiyorum, en azından bu taslak kamuoyuna 
açıklanmadan önce bir şeyler yapılamaz mıydı veya kamuoyundan gizli tutulamaz mıydı, 
kamuoyuna açıklanamaz mıydı? İki, işte herkes denetlenecek şirket sayısının çok 

azlığından bahsediyor, hele bizim gibi bölgelerde denetleyecek şirket bulamayacakmışız 
gibi, en azından uzun bir süre bulamayacakmışız gibi bir durum ortaya çıkıyor. Buna 



rağmen benim de denetim belgem olsun, bir yerde olsun, elimin altında olsun ama hiç 
yapmayayım zihniyeti doğru mu? Bunu da bir sizlere arz etmek istiyorum.  
 
TÜRMOB’a rağmen bu Yönetmelik böyle çıkarsa, TÜRMOB göz ardı edildi, hiç 
görünmezden geldi, SPK’ya yapılan müracaatlar gibi meslek mensupları buraya 
yönelirler mi? Ne yapabiliriz? Bir çatlak oluşur mu? Bununla ilgili Odalar, TÜRMOB 
olarak ne yapabiliriz, ferdi müracaatların önüne geçelim mi, geçmeyelim mi? Yani bu işin 
neresinde olacağız? Ben onu da merak ediyorum. Eğer değerli başkanlar 
konuşmalarında yer verirlerse sicil kaydı, en azından bu yönetmelikte belirtilen haliyle 
söylüyorum, işte eğitimleri, disiplin hükümleri, etik ilkeleri belki kontrol sistemi ayrı 
olan bir mekanizmadan bahsediyoruz. Yani yeni bir, TÜRMOB’a alternatif yeni bir kurum 

mu kuruluyor, bunun için ne yapabiliriz? Geç kalmama adına bu taslağı görüşmeden, 
görüş bildirmeden, bunu kabul etmeden önce bunlar da konuşulabilir mi?  
 
Bir cümle daha söyleyeceğim, özür dilerim yanlış şeyler kullanırsam, denetim yetkisi 
hariç en azından Türk Ticaret Kanunu ile ilgili çok mu tartışıyoruz bunu, iş dünyası biraz 
suskun kaldı, biraz fazla mı öne çıkma çabamız var? Ben bunu da çok algılayamıyorum, 

anlayamıyorum. Bu toplantının mesleğimize, meslek mensuplarımıza katkı sunacağı 
inancıyla hepinize saygılar sunuyorum, teşekkür ederim dinlediğiniz için.  
 
NAİL SANLI 
TÜRMOB GENEL BAŞKANI 

 
Biz teşekkür ederiz Sayın Taş.  
 
Evet, Sayın Ahmet Ayvalı, böyle emrivaki olur işte onu da söyleyeyim. 
 
AHMET HAYVALI 
SAMSUN SMMM ODASI BAŞKANI 
 
Teşekkür ediyorum Sayın Genel Başkanım. Öncelikle ben de tüm konuşmacı 
arkadaşlarım gibi Türk Ticaret Kanunu sürecindeki üstün gayretleri nedeniyle 
şahsınızda TÜRMOB Yönetim Kuruluna teşekkürlerimi sunuyorum.  

 
Şimdi, Bağımsız Denetim Yönetmeliği Taslağı tabii web sayfalarına düştükten sonra 
TÜRMOB’dan da Odalarımızın görüşlerinin işte 25 Temmuz akşamına kadar TÜRMOB’a 
bildirilmesi istenildi. Şimdi, ben şöyle bir baktım taslağa, taslağın gerekçe kısmında 
Sayın Genel Başkanım, değerli arkadaşlarım son iki paragrafında ilk göze çarpacak 
noktalar var. İzninizle onu kısaca okumak istiyorum size. “Bağımsız denetim 
kuruluşlarının ve bağımsız denetçilerin yetkilendirilmesine ilişkin olarak 6102 sayılı 
Kanun ve 660 sayılı Kanun Hükmünde Kararname uyarınca,” tabii hepinizin bildiği 
şeyler ama bu biraz sonra söyleyeceğim şeylere gerekçe teşkil edecek. “Kurumca 
yetkilendirilen denetim kuruluşları veya denetçiler tarafından kendilerine verilen yetki 
belgeleri çerçevesinde gerçekleştirilebileceği” belirtilmiş, “bu konularla ilgili hükümler 

belirlenirken Avrupa Birliği’nin bu hususlardaki direktifleri doğrultusunda hareket 
edilerek paralel düzenlemeler getirilmiştir. Bağımsız denetime ilişkin geçiş döneminde 



denetim faaliyetlerinin yürütülmesinin aksatılmamasını teminen mevcut denetim 
kuruluşlarının yetkilerinin belirtilen tarihe kadar kurum düzenlemelerine intibaklarının 
sağlanması şartıyla devam etmesi öngörülmüştür. Denetçiler açısından ise 5018 sayılı 
Kanun,” şimdi biraz sonra ona görüşümü belirtirken değineceğim, hep SPK, SPK diyoruz 
arkadaşlar, 5018 sayılı Kanun’u irdelediğimizde, ben açtım baktım 5018 sayılı Kanun 
SPK Kanunu mudur sadece diye. Biliyorsunuz SPK Kanunu 2499 yanlış hatırlamıyorsam 
ama 5018 sayılı Kanun’un altında yüzlerce kurum var. Tabii SPK, EPDK, BDDK da 
bunların içinden birileri. “Denetçiler açısından ise 5018 sayılı Kanun kapsamındaki 
kamu kurumlarından bir sınava bağlı olarak verilen bağımsız denetime ilişkin lisans 
belgesinin sınav sonucunda veya mevzuatında tanınan istisnadan faydalanarak almaya 
hak kazanmış olanlar ile 660 sayılı Kanun Hükmünde Kararnamenin yürürlüğe girdiği 

02.11.2011 tarihinden önce ilan edilen denetime ilişkin sınavlar ile bunlara ilişkin 
tamamlayıcı sınavlar neticesinde lisans belgesi almaya hak kazananların durumları ve 
Avrupa Birliği direktifindeki hükümler dikkate alınarak düzenlemeler yapılmıştır.” 
deniyor gerekçede. Şimdi, bu ifadeler 3568 sayılı Yasa ile yetkilendirilmiş serbest 
muhasebeci ve yeminli mali müşavirlerin öncelikle sınavsız olarak 
yetkilendirilmelerinin düşünülmediği, Yönetmelik Taslağının 14. maddesinde belirtildiği 

üzere mesleki teorik eğitimden geçmek ve yapılacak sınavlarda başarılı olmak koşulunu 
ortaya koymaktadır. Mevcut denetim kuruluşlarının belirtilen tarihe kadar yetkili 
kılınmalarının yanında meslek mensubu olmayan ve 5018 sayılı Yasa kapsamındaki 
kamu kurumları tarafından yetkilendirilmiş kişilere de denetim yetkisinin verildiği 
gözlemlenmektedir. Yönetmelik taslağının hiçbir yerinde TÜRMOB ile ilgili bir ifadeye 

yer verilmemiş olması dikkat çekicidir. Bu tablo meslek camiamız için tüm konuşmacı 
arkadaşlarımın belirttiği gibi gerçekten üzücü bir durumdur. Özellikle 3568 sayılı 
Yasa’ya atıf yapılan bölümlerde ve Kamu Gözetim Kurumunun adının geçtiği her yerde 
eşzamanlı olarak TÜRMOB’un da adının yer alması ileride beraber çalışmak durumunda 
olan bu iki kurum açısından doğru bir yaklaşım olur kanaatindeyiz. Yine taslak metnin 
denetçilik sınavı başlığı ile 16.maddesinde sınavlara ilişkin esaslar ve eğitim konuları 
belirtilmiş ve TÜRMOB’un özellikle eğitimlere yönelik büyük çabaları ve çalışmaları ne 
yazık ki göz ardı edilmiştir değerli arkadaşlar. Bu hususun derhal düzeltilmesi ve eğitim 
konusunda her birimi ile hazır büyük bir eğitim ordusuna sahip olan TRÜMOB ile 
işbirliği yapılacağı, en azından TÜRMOB’un eğitim konusunda tek yetkili olduğu, birlikte 
çalışılacağı Yönetmelikte açık bir biçimde belirtilmelidir. Taslakta hemen hemen tüm 

konuşmacı arkadaşlarımın değindiği önemli maddelerden bir tanesi de geçici maddeler 
biliyorsunuz. Geçici 1A, B bentleri ile 2 ve 3. bentlerinde tarifi yapılan lisans sahiplerinin 
mutlak surette lisansa ilave olarak aynı zamanda YMM veya SMM olmaları halinde 
geçerli olacağı açıkça yazılmalıdır. Yani Yönetmeliğin ilk maddelerinde YMM, 
SMM’lerden söz edilmesine rağmen geçici maddelerde bu husus da yer almıyor, 
dikkatinizi çekmiştir mutlaka. Her ne kadar taslağın tanımlar bölümünde bağımsız 
denetçiler tanımlanırken 3568 sayılı Yasa’ya göre ruhsat sahibi yeminli mali müşavir ve 
serbest muhasebeci mali müşavir meslek mensuplarından bahsedilmiş ise de bu 
hususun Geçici 1.maddede 5018 sayılı Yasa kapsamındaki az önce ifade ettiğim yüzlerce 
kurumdan kurumların lisanslarına atıf yapılan bölümde de açıkça ve altı çizilerek 
belirtilmelidir. Bu şekilde 6335 sayılı Yasa örneğinde yaşanan olumsuzluğun da önüne 

bir nebze geçilmiş olacaktır. Hepinize saygılar sunuyorum.  
 



 
NAİL SANLI 
TÜRMOB GENEL BAŞKANI 
 
Teşekkür ediyoruz Sayın Hayvalı. 
 
Sayın Ertuğrul Bey siz mi, ondan sonra Sakarya’ya söz vereceğiz. Buyurun Ertuğrul Bey. 
 
ERTUĞRUL YÜKSEL 
ORDU SMMM ODASI BAŞKANI 
 

Sayın Genel Başkanım, çok Değerli Oda Başkanlarım, oda Yöneticileri hepinizi Ordu Mali 
Müşavirler Odası adına sevgiyle, saygıyla selamlıyorum. Ben öncelikle teşekkür 
ediyorum. Yeni Türk Ticaret Kanunu çerçevesinde ve bu süreçte gerçekten TÜRMOB 
çalışmalarını çok prensipli, düzenli biçimde yapmıştır. Ama bir zamana kadar tabii 
olaylar çok netleşmeden bir görüş beyan etmemiştir. Şimdi, görüyorum ki, bir gecede 
kurulan Kamu Gözetim Kurumu TÜRMOB’u yok saymış, bir taslak hazırlamış ve bu 

taslağın hiçbir yerine TÜRMOB’u koymamıştır. Bu anlamda bu işle alakalı TÜRMOB tabii 
bir görüş çıkartacak, bu görüşü de en demokratik biçimde yapmaya çalışıyor, bütün 
Odalarımızın görüşleri alınıyor. Şimdi, kamuoyunda ve sosyal sitelerde bir bilgi kirliliği 
var değerli arkadaşlar. Bu anlamda tabii rüzgar yukarıdan eser, TÜRMOB bir görüş 
beyan edecektir, bu bizim Odalarımızın bir yol haritası olacaktır ve bizde bu doğrultuda 

buradaki görüşleri paralelinde tabanımıza, üyelerimize daha doğrusu, meslektaşlarımıza 
bir şeyler anlatacağız.  
 
Çok değerli Oda başkanlarım, biz Türk Ticaret Kanunu’nda beklentileri çok yüksek 
tuttuk. Gerçekten beklentilerimiz yüksekti, bizim mesleğimize gerçek anlamda itibar 
kazandıracak, bize yeni yeni alanlar açacağını umduk ve bunları hep konuştuk, 
savunduk, ülkemiz adına savunduk ama görüyoruz ki Türk Ticaret Kanunu’nun herkes 
bir tarafından çekti, ucu açık hale geldi ve içi boşaltıldı. İş camiasının, iş dünyasının ne 
dediyse onlar yapıldı ama şu bir gerçek, burada üç tane taraf var. Birincisi, Ticaret ve 
Sanayi Bakanlığı, Maliye Bakanlığı, şirket sahipleri, mükellefler ve mali müşavirler, 
muhasebeciler, yeminli mali müşavirler. Görünen şu ki, burada tek hazır olan grup mali 

müşavirlik camiası, diğer kurumlar, kuruluşlar talepte bulunmuşlar, isteklerini yaptırma 
peşine düşmüşlerdir. Şimdi değerli arkadaşlar, burada bakıyoruz bizim bu 
beklentilerimizin de içi boşaltıldı, dolayısıyla eski Kanun’u neredeyse arar olduk. Şimdi, 
ne oldu, hangi noktaya geldik? Bize bir sürü iş yüklendi ama hesaba alınmıyoruz. Bugün 
içimizdeki bir grup, yeminli mali müşavirler grubu ne dedi? Biz, sizin amiriniziz, bu 
denetimi biz yapacağız! Tabii ki, TÜRMOB bu anlamda yerinde müdafaa yapıp, evet mali 
müşavirlersiz olmaz, hep beraber yapacağız bir şeyi dedi. Ben Sayın Genel Başkana, 
kendileri yeminli olmalarına rağmen bu süreci iyi takip ettiler, ben çok teşekkür 
ediyorum gerçek anlamda.  
 
Bugün nedir? Biz, neden denetim yapmadık diye bugün burada yoklar. Ben bu hadiseyi 

doğru bulmuyorum değerli arkadaşlar, bu ben baza niye vermedin diye bir meslek 
örgütüne küsmek, darılmak ya da gelmemek, katılımda bulunmamak doğru değil.  



 
İkinci bir husus, bu Kamu Gözetim Kurumunun yayınlamış olduğu bu taslak bence çok 
yerinde bir taslak değil. Niye değil? Çünkü bu taslakta bir grup arkadaşlarımız yok 
sayılmıştır. Sadece burada işte 15 yıllık bir kıdem olayı doğru değildir. Niye değildir? 
Geçici Kuruldan adam belgesini almış mali müşavir olmuş, 23 yıl geçmiş işini yapmıyor. 
Yani evet, bir kıdem var ama mesleği bilmiyor, işten uzaklaşmış, işinden bir haber! Bir 
adam da yarın belge alıp onun yanında bürosunu teslim ettiği adam raporu yazıp, ona 
imzalatırsa bu ne olacak? Kaldı ki, 15 yılın altında, daha doğrusu 10 yılın altında bir 
istatistik yapın, Odalarınıza dönün bakın kaç tane üyeniz belge almış? Yarın o insanlar 
hep dönüp bize demeyecek mi, benim hakkımı savunmadın diye. Bu anlamda bu ölçekler 
doğru değil, bizim camiamızı böler. Buna daha böyle esnek bir yapıyla, herkesi kavrayan 

bir anlamda görüş bildirmekte yarar var diye düşünüyorum. Ayrıca denetlenecek şirket 
yok deniyor ya da olmayan bir mesleği tartışıyoruz. Belki doğrudur, bu böyle başlar 
zaten ama yarın bunun önü açılırsa, yeni iş kapıları çıkarsa ve biz de bu süreçte devre 
dışı kalırsak ne olur? Mesela hatırlarsanız bir yazar kasanın bu ülkeye gelişi var, yazar 
kasaya herkes karşı durdu, ne oldu? Belli bir ölçek koydular, dediler işte cirosu şu 
olanlardan başladı, her yıl bu azaltıla azaltıla şu anlamda ne hale geldi? Bugün işyeri 

açan herkes, perakende ticareti yapan herkesin bir ay içinde yazar kasa kullanma 
mecburiyeti getirildi. Bu işler buraya doğru gitmesin, bu işlerin müdafaasını hep 
beraber, hep birlikte yapalım, denetlenecek şirket yok diye bu işten vazgeçmemiz, bu 
mücadeleden geri durmamız doğru değil diye düşünüyorum. Hepinize sevgiler, saygılar 
sunuyorum. 

 
NAİL SANLI 
TÜRMOB GENEL BAŞKANI 
 
Teşekkür ederiz Sayın Yüksel. 
 
Sayın Çakırsoy, Sakarya, buyurun. 
 
SELATTİN ÇAKIRSOY 
SAKARYA SMMM ODASI BAŞKANI 
 

Sayın Genel Başkanım, Değerli Oda Başkanı arkadaşlarım hepinizi Sakarya Odası üyeleri 
adına saygıyla selamlıyorum.  
 
Öncelikle Kamu Gözetim Kurumunun Taslağıyla ilgili başlamak istiyorum görüş ve 
önerilerime. Kamu Gözetim Kurumunun Sakarya Üniversitesiyle yapmış olduğu anlaşma 
çerçevesinde demek ki önceden beri böyle bir çalışmaları vardı. Daha taslak 
yayınlanmadan üniversitenin böyle bir bildiriyi sayfasına koyup yayınlaması ve hatta 
hatta paraları şu anda tahsil etmeye başladılar, bu sabah Düzce’den beni Akyazı ilçe 
temsilcim aradı, Başkan dedi, böyle böyle bir durum var, 4.500 lira para yatıyormuş, 
denetçilik belgesi alıyormuşuz, eğitime giriyormuşuz, Sakarya Üniversitesi yapıyormuş, 
bizim bundan niye haberimiz yok, niye bize haber vermediniz falan dedi. Düzce’den bir 

arkadaşım aradı, yatırmış 4.500 lira parayı. Şimdi, arkadaşlar tabii ilginç bir konu, Genel 
Başkanım da söyledi, biz 5 lira saat ücretiyle denetim dersi vermeye veya bu denetim 



eğitimini vermeyi planlayan Odalardan birisiyiz. İstanbul, Ankara gibi büyük Odalarımız 
zaten para almadan yapıyorlar bunları. Bunu almadan nasıl bu eğitimi yapabiliriz diye 
kendi arkadaşlarımızla konuşurken böyle bir fiktif büyük bir rakamın, 4.500 lira gibi bir 
rakamın üstelik yedi tane ilde yapılacak ve bu illerdeki Crown otelleri veya bunun gibi 
büyük otelleri de kiralamışlar. Bunların salonlarında bu eğitimleri planlıyorlar ve burada 
da 1-2 milyar lira gibi bu beş gün beş gecede masraflarımız olacak gittiğimiz zaman 
düşündüğümüzde. Yani bir eğitim belgesinin 6.500 liraya mal olacağı, 6,5-7 milyar liraya 
mal olacağı bir ortamda bulunuyoruz. Ve arkadaşlarımın dediği gibi, 350 bin, 400 bin 
şirketin denetlenmesi söz konusu iken yeni Kanun’la, değişen hükümleriyle şu anda 15 
bin belki bilemediniz, yani 15 bin olacağını da tahmin etmiyorum o civarda bir şirketin 
denetimi söz konusu. O zaman bu geçici hükümlerle bu Taslağa göre bize verilen bu 15 

yıllık mali müşavirlere verilen bu yetkiyle denetçi sayısının şirket sayısından çok olacağı 
malum! E biz neyi denetleyeceğiz veya neyin peşinde koşuyoruz veya buradan bize ne 
kalacak ki? Burada benim şahsi düşüncem, TÜRMOB’un bütün odalarla birlikte 
TÜRMOB’un öncelikle öncülük edip 4.500 liraya şiddetle karşı çıkması, direnç 
göstermesi ve yayınlanmış olan bu bağımsız denetim taslağında bütün arkadaşlarımın 
da tek tek değindiği gibi öncelikle TÜRMOB’dan hiçbir noktada söz edilmemesinin 

ortadan kaldırılması ve ücret konusunda, eğitim konusunda ve değerlendirme 
konusunda özellikle burada TÜRMOB’un ve Odaların isimlerinin bu taslaktaki 
kelimelerin değiştirilmesi. Zaten Kamu Gözetim Kurumuna, Kanun Hükmünde 
Kararnameye baktığınızda ücretle ilgili bir yetkiyi vermiyor. Zaten ücretle ilgili bir yetki 
bizim ücret tarifemizde var, 3568’e göre TÜRMOB’un düzenlemiş olduğu ücret 

tarifesinde denetim ücretleri de var. Dolayısıyla TÜRMOB’un ücret tarifesi düzenleme 
Kanun’la verilmiş bizde var, burada kanunla kendine verilmemiş bir yetkiyi Kamu 
Gözetim Kurumu kullanmak istiyor, bunun buradan çıkartılması lazım. Kısaca Kamu 
Gözetim Kurumunun uygulamış olduğu bu taslağın şiddetle acil olarak revize edilmesi ve 
Sakarya Üniversitesinin koymuş olduğu bu başvuru evraklarının derhal geri çekilmesi ve 
bunun daha sonra ilan edileceği yönünde bir duyuru ile Kamu Gözetim Kurumunun 
bunu yapması lazım. Çünkü bunlar Kamu Gözetim Kurumundan bu izni almadan veya bu 
oluru almadan kendi web sayfalarında bunları nasıl yayınlayacaklar? Demek ki Kamu 
Gözetim Kurumundan bir şey aldılar veya izin aldılar, fiyat da belirlediler ve bunu açıkça 
yayınlıyorlar ve şu anda hesap numaralarına para yatıran arkadaşlarımız var. Ve hiç 
ummadığınız bir şekilde bazı arkadaşlarımızın da buna hevesli olduğunu görüyoruz. Ya 

beni iki günden beri arayan bir sürü meslek mensubum var, ben kaç yılında staj yaptım 
diye, kendi staj tarihini bana soruyor, Oda personeline soruyorlar. Bir grup arkadaşımız, 
kaç tane 15 yılı doldurmuş meslek mensubumuz var, bir liste yapsan da biz de bilsek 
diye harıl harıl bize soruyorlar, grup kuralım, bir şeyler yapalım, işte çalışalım! Yani 
4.500 lirayı vermeye hevesli olanların bile olduğunu görmekten bir Oda Başkanı olarak 
sıkıntılar içindeyiz, Genel Başkanımın dediği gibi bir Oda binasını bitirmeye uğraşıyoruz, 
daha odamızı açamadık. Adamların aidatını alamıyoruz, ya 125 lira yarı aidatını 
alamadığımız adam 4.500 lirayı tek kalemde hemen yatırıp, belgeyi cebine koyacak, 
sanki ona hemen denetim yetkisi verecekler, patır patır para toplayacak, denetimden 
büyük paralar kazanacakmış gibi davranan her şeyi kendine bir hak gelmiş gibi 
zanneden, bunun altını tam olarak bilmeyen arkadaşlarımız var. Evet, tüm 

arkadaşlarımızın dediği gibi bunları iyi bilgilendirmek Oda Başkanları olarak bizim 
görevimiz ama öncelikle hiç zaman kaybetmeden TÜRMOB’umuzun bizim bu 4.400 



liralık fiyat Sakarya Üniversitesinin bu eğitimle ilgili Kamu Gözetim Kurumunun yapmış 
olduğu bu anlaşma veya bilemiyorum ne olduğunu buna karşı çıktığımızın ve kendi 
eğitimlerimizin referans alınmasıyla ilgili TÜRMOB’un burada değerlendirilmesi 
konusunu şiddetle savunmamız ve bunun gerçekleşmesi için tüm üyelerimize buralara 
para yatırılmaması gerektiği konusunda veya müracaat etmekte acele etmeyin, 15 gün, 
20 gün, bir ay bekleyin gibi bir duyuru ile bunların önünü derhal kesmemiz gerekmekte 
diye düşünüyorum.  
 
Ayrıca şunu da belirtiyorum, bugün gerçekten meslek ayrımını tamamen karşı olan bir 
Oda Başkanıyım, yeminli mali müşavir arkadaşlarımız da kendi bölgemizde, kendi 
Odamızın yapımında bile onlarla birlikte, el ele birlikte çalışıyoruz. Ama bugün Yeminli 

oda Başkanlarının burada olmayışından üzüntü duydum ki geçtiğimiz günlerde 
çıkartılan Tevkifat tebliğinde denetim 9/10 tevkifata tabi tutuldu bildiğiniz gibi, yani 
yeminli arkadaşlarımız gene bir pasta aldılar, stopaj ödenmiyordu, şimdi zaten KDV de 
ödemeyecekler. Ya biz her taraftan ezilen bir meslek örgütü veya meslektaşlar olarak 
mali müşavirler ne yapacağız bilemiyorum yeminli arkadaşlara yaranmak için. Bunu da 
anti parantez belirtmiş oluyorum. Teşekkür ederim. 

 
NAİL SANLI 
TÜRMOB GENEL BAŞKANI 
 
Teşekkür ederiz Sayın Çakırsoy.  

 
Sayın Necdet Yılmaz, Denizli, buyurun. 
 
NECDET YILMAZ 
DENİZLİ SMMM ODASI BAŞKANI 
 
Sayın Genel Başkanım, Değerli TÜRMOB Yöneticileri, Sevgili Oda Başkanları ben de 
hepinizi Denizli Odamız adına saygıyla selamlıyorum.  
 
Değerli arkadaşlarım, TTK’nın getirdiği bağımsız denetimle ilgili süreci izninizle bir 
değerlendirerek sözlerime başlamak istiyorum. TTK’nın ülke gündemine sunulurken 

Kanun’un gerekçeleri Sayın Gümrük ve Ticaret Bakanımız tarafından kamuoyuna 
sunulurken güçlü ekonomi, güçlü… 
 
NAİL SANLI 
TÜRMOB GENEL BAŞKANI 
 
Necdetçiğim düğmeye basar mısın? 
 
NECDET YILMAZ 
DENİZLİ SMMM ODASI BAŞKANI 
 

Yani bu Yasa’nın ülkenin yapısal sorunlarından önemli sorunları çözeceği Sayın Bakanın 
ifadeleriyle sunulmuştu. Bizler de hakikaten heyecan duymuştuk, ülkenin önemli 



sorunlarının bu Yasa ile çözülüyor olması, özellikle bizi ilgilendiren kayıt dışı ekonomi 
ve kayıt dışı istihdamla ilgili sorunlar başta olmak üzere ve bunun sonucunda ülkede 
birçok yapısal reformların değişikliklerin de oluyor olması özellikle hukukta, Borçlar 
Kanunu’nda, Anayasa’da, Türk Ticaret Kanunu’ndaki değişiklikler ile bizlere de önemli 
görevler yüklemiş olması Türk Ticaret Kanunu’nun özellikle denetimle ilgili, işlerle ilgili 
biz de yoğun bir çabanın içerisine girdik. TÜRMOB, gerçekten 20 yıldır kilometre 
taşlarından biri olan bu süreçte sürece çok iyi başladı, çok iyi hazırlanmıştı ve süreci de 
çok iyi yönetti, Odalarımız da keza öyle. Herkes kendi bölgesinde eğitim 
seferberliklerine başladı. Tabii ben biraz da bu konuyu kamu menfaati açısından önemli 
buldum, ülkenin dünyanın 16. büyük ekonomisi olması ve 2023 hedefi iktidarın 
dünyanın 10.büyük ekonomisi olacağı varsayımıyla ülkenin kaynaklarının, varlıklarının 

tam olarak değerlendiremediği ve büyük kamburlardan biri olan işte bahsettiğimiz kayıt 
dışılıkla ilgili sorunları bu Yasa ile bize verdiği sorumlulukla birlikte de çözülebileceği 
söyleniyordu, bunu da yüksek kamu menfaati de vardı ve bizim yasanın çıkma 
gerekçesiyle de son derece örtüşüyordu. Yani biz de kamu niteliğinde bir meslek 
kuruluşu, Anayasanın 135’ine göre kurulmuşuz, kamu menfaati gözeten bir noktadaydık. 
Bunlarla ilgili bir de tabii sorunları da vardı ülkenin, %70 dolaylı vergiler ile 16. büyük 

ekonominin gelir dağılımı adaletini sağlayamamış bir ülkenin bu hedefleri tutturması 
çok olası değildi. Ama bu Yasa ile kullanabileceği özellikle bir camia vardı, mali 
müşavirlik camiası vardı. Maliye Teşkilatı ile bunun çözülemediği taa Osmanlı’dan beri 
var olan Maliye Teşkilatıyla bu sorunlar çözülemedi. Yeminli arkadaşlarım alınmasınlar 
ama yani 22 yıldır da yeminli mali müşavirlik mesleği var bu ülkede, kayıt dışıyla ilgili, 

vergi gelirlerini arttırmayla ilgili tek başına bir çözüm değildi. Sonuçta bir kısıtlı bir vergi 
denetimiydi yapılabildiği kadarıyla ama önemli olan ekonominin kayıtlanması, bunun 
denetlenmesi ve sonuçta bu hasıladan devletin en önemli katkıları vergi olarak alması 
gerekiyordu ve bunu bu ülke onlarca yıldır da başaramamıştı. Bunu biz bir fırsat olarak 
da görmüştük. Ve bu konuda yani bu ülkede vergi reformunun yapılamayacağını da artık 
zaten biliyorduk, bu sayede bu sorunların üstesinden gelinebileceği Sayın Bakanın 
ağzından çok sıkça söylendi, hatta bu son konuşmada Meclis’te teşekkür bile yaptı Sayın 
Bakan. Bu konuda kendilerine destek olanlara ve bu çalışmada yer alacak olanları 
sanıyorum bunları kast ederken başkalarını kast etmiyordu, yani bizim meslek 
mensuplarını kast ediyordu. Bir de değerli arkadaşlar, TÜRMOB’un bu sürece iyi 
başladığını söylemiştim, gerçekten bunun şahidiyim. Gerek Genel Başkanımızın 

Meclis’teki yaptığı çalışmalara sonradan da şahit olsam, Sevgili Kayseri Oda Başkanımız 
Suat kardeşimizin tespitine hem katılıyorum hem de ben de şahidiyim. Burası bir aile 
Maclisi olduğu için ben de bunu paylaşmak istiyorum Sayın Nurettin Canikli ile yaşadığı 
şeyi ben de Sayın Mustafa Elitaş ile Ak Parti Grup Başkanvekilimizle bir heyetle 
Denizli’den geldiğimizde ilk başta onunla görüştük. Onlar da son derece bu işte rahatsız 
olduğunu hatta Plan Bütçe Komisyonundan diğer üyelerin de, Komisyon Başkanların da 
bu rahatsızlığı bizzat kendilerinden duyduk. Bunun için de el kaldırdıklarını ancak 
konuyu tam olarak anlamadıklarını, nasıl geldiğini bilmediklerini de söyleyenler de oldu 
ama Nurettin Canikli’den de bu konuda son derece rahatsız olduklarını da Sayın Mustafa 
Elitaş’tan da dinledik. Bu konuyu Başbakan Yardımcımız Bekir Bozdağ, CHP Grup 
Başkanvekilimiz Akif Hamzaçebi ve Plan Bütçe Komisyonu ve Adalet Komisyonu 

üyeleriyle de görüştük. Benim orada gördüğüm Sevgili Hasan Başkanım da söyledi, 
diplomasi ve siyaseti iyi kullanmamız gerekiyor dedi. Hakikaten bu noktada aslında 



bizim elimizde çok güzel argümanlar var. Biz bir kere burada meslek kaygısıyla, çıkar 
kaygısıyla ortada değildik. Dolayısıyla burada kamu menfaati, ülkenin menfaatleri ön 
planda idi özellikle bu TTK ve TTK’nın getirdiği denetimle ilgili bunu anlattığımızda ben 
Denizli’de üç tane grubu bulunan partilerin bütün milletvekillerini aynı anda aynı günde 
randevusuz bir araya getirdim ve onların aracılığıyla ilgili bütün Grup Başkanvekilleriyle 
bunu görüştüm. Buradaki yüksek kamu menfaatini anlattığımızda, ülkenin sorunlarını 
anlattığımızda bu şekilde ülkenin 10. büyük ekonomi, 2023 hedeflerini yakalamasının 
mümkün olmadığını, yüksek kamu menfaatinin bunları içerdiğini anlattığımızda 
gerçekten çok olumlu üç partimizden de, Grup Başkanvekillerimizden de görüştük, 
üçünden de çok olumlu geri bildirimler aldık. Bu noktada Sayın Genel Başkanımızın da 
ben Meclis’te, Sayın Yahya Arıkan’ın da diğer başkanlarımızdan büyük Oda 

başkanlarımızdan da vardı ama biz de bu konuda kendimize iş edindik ve onu gördüm. 
Teşekkür ediyorum. Sevgili Başkanım, bizde bir takım güzel sözler var, yani “Komşu 
komşunun külüne muhtaçtır.” “İyi dost zor günde belli olur.” diye. Dolayısıyla o dediğiniz 
cümle çok önemli, 83 Odanın birlik ve beraberlik içinde olması önemli ve ben bunu 
Başkanlar Kurulu Toplantılarında ziyadesiyle görüyorum. Geçen toplantıda Manisa Oda 
Başkanımız Sadık İrier söyledi, gerçekten hiç kimseye nasip olmayacak bir birlik, 

beraberlik içerisinde mali müşavir Odaları her ne kadar seçimlerinde yarışmalar olsa da 
ülkenin menfaatleri ve meslek mücadelesinde ben hiçbir arkadaşımızın burada farklı 
düşünce içinde olduğunu görmedim bugüne kadar, görmüyorum ama bunu kullanmak 
isteyen arkadaşlarımız varsa da herhalde buradan Yahya Başkanımın söylediği şekilde 
onlar da gerekli buradan dersleri almışlardır diye düşünüyorum. Birlik, beraberliğimizi 

bozmadığımızda, yüksek kamu menfaatini ön plana çıkarttığımızda da haklarımızı alma 
noktasında adım atarız diye düşünüyorum. Bu çabanın içerisinde olan başta siz olmak 
üzere TÜRMOB Yöneticilerini, özellikle yeminli mali müşavirler olduğu halde bizim 
meselelerimize sahip çıkan değerli üstatlarıma teşekkür ediyorum, değerli Oda 
başkanlarımıza teşekkür ediyorum. Hepinize saygılar sunuyorum.  
 
NAİL SANLI 
TÜRMOB GENEL BAŞKANI 
 
Teşekkür ediyoruz Sayın Yılmaz. Buyurun. 
 

ALİ ANKARALI 
KARAMAN SMMM ODASI BAŞKANI 
 
Sayın Genel Başkanım, Değerli Oda Başkanlarım ben de sizleri Karaman Mali Müşavirler 
Odası adına saygıyla selamlıyorum. Gördüğümüz kadarıyla TÜRMOB’un herhangi bir 
girişimi olmamasına rağmen son dakika operasyonuyla YMM’lerin elde ettiği ayrıcalıklı 
hakkın yine son dakika düzenlemesiyle eşitlenmesine tanık olmaktayız. Sormak 
istediğim soru, YMM Odaları kendi başlarına inisiyatif alarak ayrımcılığı 
gerçekleştirmeye mi çalışmıştır? Böyle ise bu girişim YMM’ler tarafından yapıldıysa bu 
toplantıya gelmemelerinin sebebi bizleri protesto etmek değil kendilerinin bizler 
tarafından protesto edilme endişesi olduğuna inanmaktayım. TÜRMOB camiası olarak 

hep birlikte hareket ederek TÜRMOB yönetiminin haksızlık doğuran 5’e 4 yapısının 
değiştirilmesi mücadelesinin verilmesini istiyorum. Ayrıca mesleğimizin geleceği 



açısından çok önemli günler yaşadığımız şu dönemde unvansal çıkarları taşıyan 
tartışmaların ve TÜRMOB Yönetimini oluşturan grupların çatışma içinde olmamasını 
diliyor, Genel Başkanımızın tek ses tek yürek olan sözünü önemsediğimizi belirtiyorum, 
saygılar sunuyorum. 
 
NAİL SANLI 
TÜRMOB GENEL BAŞKANI 
 
Teşekkür ediyoruz. Ben dün kendilerini ziyaret ettiğimde gelmeyeceklerini 
öğrenmiştim, bilakis protesto yerine cümlelerimizi, ben konuşmama dikkat ederseniz 
üslup, diyalog, YMM-SMM tartışmasına gerek yok, bütünleşeceğimiz yerleri ortak 

noktalarımız ve ayrı olduğumuz şeyleri iyi tespit ederek bir güç olarak dimdik beraber 
kol kola durmamız gerektiği noktasındaki mesajlarla bitirdim. Protesto yerine bence bir 
kırgınlık, bir üzgünlük, bir dargınlık -dargınlık demek istemiyorum düzeltiyorum hatta- 
bir burukluk varsa içlerinde bence burada gelip kürsü haklarını kullanıp, en tabii hakları 
olan eleştiri haklarını kullanmalarını tercih ederdim. Biz hiç kimseyi protesto etmeyiz, 
etmeyeceğiz. Demokratik ortamda, demokratik ilkeler içerisinde herkesin konuşma 

hakkı vardır. Elde etmiş oldukları bir yetkinin geri gitmesi onları üzmüş olabilir, ben 
kürsüdeki açıklamayı bir kıyas olsun veyahut da bir şey olsun diye değil TÜRMOB’un 
verilmesiyle de, kaldırılmasıyla da ilgili bir dahli yok dedim, bir talebi yok dedim. 
Türkiye Büyük Meclisi orada, bürokrasi orada, zaten bunu yapmış olsam, birisi “dur, bir 
dakika kardeşim, sen gelip konuşmadın mı bizimle?” der yani herhalde! Böyle bir 

dahlimiz yok ama yeminlilere verildikten sonra aynı hakkın SMM için de verilmesi 
noktasında tabii ki mücadelemiz oldu, bunu çok net anlatıyorum. Ama yeminlilerle 
alakalı verilen bir hakkın kaldırılmasıyla ilgili bir talebimiz zaten olamaz, onu çok açık 
söyledim. Yani diyorum ki, üyelerimizin bir kısmı bir hak elde ettiği zaman bu hak niye 
verildi diyemeyiz ama o hakkın yaygınlaşması noktasında talepkâr oluruz. Bu kısmın çok 
iyi anlaşılması gerektiğini ama ben yine de söz alan arkadaşlarımızın bugün söz alsın 
almasın bundan sonraki diyaloglarımızda, ilişkilerimizde bir araya geldiğimizde lütfen 
sizden bir arkadaşınız olarak önce, bir meslektaş olarak, sonra da bir Genel Başkan 
olarak ricam; üslup, seviye, tarz ve ilişkilerimize çok dikkat edelim. Yani ayrılık gayrılık 
hiç kimseye yarar getirmez, zarar getirir. Ben yine üzerinde ısrarla duruyorum, en 
azından ben Başkanlık dönemimde böyle bir şeye müsaade etmem herkesin haberi 

olsun! Teşekkür ediyorum.  
 
Evet, söz vermeye devam, Sayın İlker Özokçu buyurun. 
 
İLKER ÖZOKÇU 
GİRESUN SMMM ODASI BAŞKANI 
 
Sayın Genel Başkanım, TÜRMOB’un Değerli Yöneticileri, Değerli Oda Başkanları ve 
Odaların Değerli Temsilcileri hepinizi sevgi ve saygıyla selamlıyorum. Özellikle Türk 
Ticaret Kanunu ile ilgili oynanmak istenen oyunu bozdukları için Sayın Genel Başkana ve 
destek olan tüm arkadaşlara teşekkür etmek istiyorum. Konuşan başkan arkadaşlarımız 

zaten genel anlamda çerçeveyi çizdiler, açılış konuşmasında da Sayın Genel Başkanımız 



her şeyi tüm çıplaklığıyla ortaya koydu. Fazla söyleyecek de bir şey yok ama birkaç 
noktayı sizlerle paylaşmak istiyorum. 
 
Özellikle Sakarya Üniversitesinin bu Türk Ticaret Kanunu’nun ikincil düzenlemeler dahi 
yapılmamış olmadığı bir aşamada sanki sel önünden kütük kapar gibi bir düşünceyle 
abuk sabuk bir program açıklaması ve artı programı da iki de bir değiştirmelerini ibretle 
takip ediyoruz. Buna karşı da ortak bir strateji belirlememiz gerektiğini ben 
düşünüyorum. Bu bağımsız denetim taslağı ile Genel Başkanımız da söyledi, tabii ki 
bunun olumlu tarafları da var, olumsuz tarafları da var ama benim hazmedemediğim bir 
şey var; burada TÜRMOB’un göz ardı edilerek kamuoyuna açıklandığı bir aşamada 
TÜRMOB’u bildirmeleri ve görüş istemelerini açıkçası doğru bulmuyorum. Konuşan 

arkadaşlarımızdan da anladığım kadarıyla onlar da doğru bulmuyorlar, ben onun için 
diyorum ki, tek tek cevap vermek yerine bu Taslağa, genel hatlarıyla bir cevap verilmeli 
ve daha sonraki süreçte görüşmelerde genel hatların ortaya konması yönünde bir tavır 
sergilenmesini ben arzu ediyorum.  
 
Yine bu bağımsız denetimle ilgili doğacak sıkıntılarla ilgili gerekirse yargı yolu dahil her 

yol denenmeli ve bütün Oda başkanlarının illerimize döndüğümüz zaman acil olarak 
tabanımıza toplantılar düzenleyip bu gelişmeleri aktarmalıyız. Olayların gerçek yüzlerini 
onlarla paylaşmalıyız. Yoksa ileriki süreçte Oda yöneticileri olarak zor durumlarla 
karşılaşabiliriz.  
 

Sayın Başkanım teşekkür ediyorum, affınıza sığınarak fazla da lafı uzatmak istemiyorum 
özellikle oruç olan arkadaşlar için. Teşekkür ediyorum. 
 
NAİL SANLI 
TÜRMOB GENEL BAŞKANI 
 
Sayın Özokçu biz teşekkür ediyoruz.  
 
Değerli arkadaşlar, Konya Oda Başkanı İsmail Turan bana mesaj göndermiş, “Başkanım, 
beni görmüyor musun?” diye. Demek ki oradan birkaç defa işaret etmiş, görmemişim. 
Gözlük taktığıma aldanma aslında gözlerim uzağı iyi görüyor da kusur, tam kameranın 

arkasında kalıyorsunuz. 
 
İSMAİL TURAN 
KONYA SMMM ODASI BAŞKANI 
 
Sayın genel Başkanım 1,5 saattir el kaldırıyorum, göremedin, bu kadar da boyum ufak 
falan değil yani!  
 
NAİL SANLI 
TÜRMOB GENEL BAŞKANI 
 

Sınırsız söz hakkı! Buyurun, hatta ikinci defa da söz verebiliriz. 
 



 
İSMAİL TURAN 
KONYA SMMM ODASI BAŞKANI 
 
Teşekkür ediyorum. Sayın Genel Başkanım, Değerli TÜRMOB Yöneticilerim, çok Değerli 
oda Başkanlarım hepinizi Konya Odası adına şahsım ve üyelerim adına saygıyla 
selamlıyorum.  
 
Gerçekten yasa değişikliğinde çok büyük özveri gösterdik. Başta TÜRMOB Genel 
Başkanımız ve Yönetim Kurulu üyeleri ve 80 bin mali müşavir arkadaşlarımız içeriden 
ve dışlardan, Meclis’ten gerçekten Meclis’teki bütün milletvekilleri telefon trafiğine 

tuttular ve burada da Genel Başkanımın da bahsettiği gibi ben de çok yakından takip 
ettim konuyu. Bizim mali müşavirler olarak da aynı yeminlilere veren hakkı istiyoruz 
diye baskı yaptık ve ilk önergede de bu önergede bizim Konya Milletvekillerinin imzası 
var. Burada açık ve net dedik ki, aynı hakları biz mali müşavirlere de istiyoruz. Ve bu 
önerge Meclis’e verildi, görüşüleceği sırada 2 saat sonra Nurettin Canikli önergeye imza 
atan milletvekillerine geliyor, diyor ki, “ben önergemi geri çekiyorum, ben vazgeçtim, 

çok baskı geldi bana” diyor. Bu çok değişik bir adam diye söyledi milletvekili, biz de fazla 
üstelemedik, o zaman baskı geliyor diğer taraftan tabii diğer siyaside görev yapan 
arkadaşlarımız da ayağa kalktı bu olayla ilgili. Ben bu arada İstanbul İl Başkanı Aziz 
Babuşçu’ya da teşekkür ediyorum, gerçekten o da bu konuyla yakından ilgilendi ve 
bizler de yeminliler gibi aynı şartlara haiz olduk. Tabii bu arada kısa vadede belki iş 

imkanı az ve dar olacak ama uzun vadede bu inşallah bütün meslek mensuplarımıza 
gelir sağlayacak alanlar oluşacağı gözükmekte. Tabii burada en büyük yaptığımız 
icraatlardan biri meslek mensuplarımızı çok iştahlandırdık, gerçekten hepsi bağımsız 
denetçi olduğuna, çok iyi para kazanacaklar ama iştahlandıracak da ortam müsaitti. 
Çünkü Türkiye’de şu anda 800 bin tane şirket mevcut, onun için bizler görevimizi yaptık, 
o arkadaşlar iştahlandılar. Tabii bu arada eğitimlerimizi de tamamladık, denetim 
eğitimlerini şu anda tamamlamayan da Odalardan da biriyiz, gerçekten bazı Odalarımız 
da tamamlamadı. Bununla ilgili eylül ayında bu eğitimleri tamamlamak istiyoruz. Ben 
şunu Sayın Genel Başkanımdan rica ediyorum, bizler 03 Ağustos’a kadar üyelerimizi bu 
eğitimi almaları konusunda yönlendirelim mi, yönlendirmeyelim mi? Çünkü burada eğer 
bir Oda dahi atlamış olsa bunların faturalarını Oda Başkanlarına çıkartırlar. Onun ben 

sizden bunun burada açıklığa kavuşmasını istiyorum. Eğer buna tepki verilecekse, tabii 
tepki vermemiz imkansız çünkü Yeminli Mali Müşavirler Odaları biliyorsunuz 
sayfalarında hemen ertesi gün yayınladılar. Bizim kanuni hakkımız devam ediyor, 
Kanun’da yayınlanmadı diye. Tabii öyle bir şey yok, o hakları yok ve onlar şu anda Kamu 
Gözetim Kuruluna bireysel anlamda müracaat etmişler, onların durumu nedir? Biz 03 
Ağustos’a kadar bu arkadaşlarımızı, şartları tutan arkadaşlarımızı duyuru yapalım mı, 
yapmayalım mı bunu sizden rica ediyorum. Ve beni dinlediğiniz için teşekkür eder, 
hepinize saygılar sunuyorum.  
 
 
 

 
 



 
NAİL SANLI 
TÜRMOB GENEL BAŞKANI 
 
Teşekkür ederim Sayın Turan.  
 
Sayın Azmi Yılancıoğlu, buyurun, Uşak Odamız. Sizin sesinizi kimse kesemez Sayın 
Yılancıoğlu, buyurun. 
 
AZMİ YILANCIOĞLU 
UŞAK SMMM ODASI BAŞKANI 

 
Kesmesine de müsaade etmem Genel Başkanım! Değerli Genel Başkanım, TÜRMOB’un 
Değerli Yöneticileri, Değerli Oda Başkanı arkadaşlarım bütün konuşmaları dinledik, 
Sayın Genel Başkanım dedi ki, burada iki tane evlat var dedi, biri yeminli biri SMM. Biri 
üvey evlat, biri has evlat! Bir bunun özeleştirisini yeminlilerle yapmamız lazım, yeminli 
arkadaşlarımız burada olmadığı için ben arkadan konuşmayı pek sevmem, inşallah 

gelirler burada yüzlerine de konuşuruz. 23 senedir hep onlar biçtiler, biz kemik yaladık! 
Bir tane arkadaşım çıksın desin ki, biz şu hakkı aldık. Bütün haklarını aldılar, hiçbirini 
mahkemeye gitmedik, saygısızlık yapmadık. TÜRMOB’a kurumsal şekilde disipline 
uyduk, onların da uymasını istiyoruz. Ben arkadaşların konuşmalarından şunu şey 
yaptım, sanki suçlu biziz, buraya gelmeyin diyen biziz, kendileri gelmemişler bunun 

özeleştirisini yapmak zorundalar. Burası kimsenin babasının malı değil ve TÜRMOB’a 
bağlıyız. TÜRMOB Genel Başkanı ve Yönetim Kuruluna teşekkür ederiz çalışmalarından 
dolayı.  
 
Ben şu iki soruyu soracağım; Değerli Genel Başkanım, biz uluslararası IFAC’ın üyesi değil 
miyiz? Bu denetim standartları da, muhasebe standartları da uluslararası kurallara göre 
yapılmıyor mu? Yapılıyor! Neden o adamların, böyle bir şey var mı başka bir memlekette 
bilmiyorum, kusura bakmayın onun için soruyorum. Ben IFAC’ın çalışma düzenini 
bilmiyorum, uluslararası nasıl çalışır, nasıl eder? Eğer bizim 660 sayılı Kanun Hükmünde 
Kararname ile kurulan böyle bir teşkilat var mıdır Avrupa’da onu da bilmiyorum. Sonra 
bütün arkadaşlarımız 30 Temmuz’a kadar Sayın Nail Sanlı ve arkadaşlarına topu attık; 

nasıl düzeltirsen düzelt! Sayın Genel Başkanın elinde sihirli değnek mi var? Ben, Genel 
Başkandan şunu kendisinin açıklamasını istiyorum; bizim stratejik planımız nedir Genel 
Başkanım, biz ne yapacağız? Bir adım sonrası satranç oyunu gibi hangi taşı nereye 
koyacağız? Bunu bizim Oda başkanları olarak bilmemiz ve size güç vermemiz gerekir. 
Sizin elinizde sihirli değnek yok! Başbakana da gidilecekse 84 tane Oda başkanımızla 
dimdik yanınızdayız, nereye gidilecekse Nail Sanlı’yı ve arkadaşlarını tek başına 
zannetmesinler. Ne kadar güçlüysek, biliyorsunuz arkadaşlar ağaç dallarıyla gürler, 
bunu bir kere daha Genel Başkanıma söylüyorum, dalları ne kadar güçlüyse o ağaç o 
kadar uludur. Yanınızdayız, hiçbir şeyden gözümüzü budaktan esirgemiyoruz, hiçbir 
şeyden de korkumuz yok, devam diyoruz, mutlaka kazanacağız. Saygılar sunuyorum 
arkadaşlar. 

 
 



NAİL SANLI 
TÜRMOB GENEL BAŞKANI 
 
Teşekkür ederim, valla o mikrofonu kıskandım, ben de o mikrofondan konuşmak 
istiyorum. Sesi güzel çıkıyor onun ya! Bir de ekrandan bakarken çok hoş durdu böyle, o 
mikrofonu ben de kullanabilir miyim Yılancıoğlu gibi?  
 
Evet, Sayın Mehmet Nabioğlu, Gaziantep. Buyurun, aslında gecikmeli söz verdik, kusura 
bakmayın Başkan, araya iki kişi kattık ama bizi affedersiniz herhalde. 
 
MEHMET NABİOĞLU 

GAZİENTEP SMMM ODASI BAŞKANI 
 
Yok, estağfurullah Başkanım, olur mu öyle şey!  
 
Sayın TÜRMOB Başkanım, Sayın TÜRMOB Yöneticilerim, Sayın Başkanlarım sizleri 
Gaziantep Serbest Muhasebeci Mali Müşavirler Odası adına saygı ve sevgiyle 

selamlıyorum.  
 
Ben de tekrara girmemek için önemli bir iki konuda görüşlerimizi iletmek istiyorum 
ancak TÜRMOB Yönetimini TTK’nin son 400. madde ile ilgili mücadelesinden dolayı 
tebrik etmek istiyorum. Gerçekten iyi bir mücadeleydi!  

 
Değerli Başkanlarım, değerli yöneticilerim meslek mensubu, meslek örgütü çok önemli 
bazı olayların eşiğinde, çok önemli sıkıntılarla karşı karşıyayız bu son olaylardan dolayı. 
Bunun için hep birlikte, beraber birlikte hareket edip mücadele vermemiz gerekir Sayın 
Yılancıoğlu’nun söylediği gibi. Öyle oyunlar, öyle mücadeleler veriliyor ki yıllardır 
mücadelesi verilen ama sonuçlandırılamayan bazı sorunlarımız vardı bildiğiniz üzere; 
ücret tarifesi, mücbir neden, sürekli eğitim, 
 
NAİL SANLI 
TÜRMOB GENEL BAŞKANI 
 

İsmailciğim cevap vereceğim, nereye gidiyorsun? Peki.  
 
MEHMET NABİOĞLU 
GAZİENTEP SMMM ODASI BAŞKANI 
 
Bu mücadelesini verdiğimiz, olmasını istediğimiz bu konular yıllardır mücadelesini 
verdiğimiz halde bir türlü olmadı ancak bunlar bir Yönetmelik Taslağı ile olacak hale, 
olacak duruma getirdiler. Demek ki, isteyince oluyormuş. Biz hâlâ yönetmeliklerimizi 
bekliyoruz. Meslek mensubu çok yüksek bir meblağlarla 15 yılını dolduran meslek 
mensubu 148 saatlik eğitimle değerlendirme sınavıyla kapsam içerisine alınmak, 
bağımsız denetçi edilmek istenilmekte. Halbuki TÜRMOB bu eğitimleri parasız meslek 

mensubunun ayağına götürüyordu. Üstelik TÜRMOB, bu eğitimleri üniversitelerimizin 
çok seçkin hocalarının eğittiği, pratiğin içinden çıkma 450 eğitmene veriyordu. Çok 



büyük maddi ve manevi fedakarlıklarla çok önemli, çok güzide hocalarımızın eğittiği 450 
eğitmen bu çabalarını emeklerini heba ederek yok sayılmıştır. Bu eğitimler yok 
sayılmamalıydı. Üstelik bu yönetmeliklerle, bu son Yönetmelik uygulamaya başlar ise 
sınavsız geçiş hakkına sahip olmayan meslektaşlarımız olacak mutlaka, bu sınavsız 
geçişten sonra, TÜRMOB tarafından ücretsiz eğitim, eğitimin tüm olanaklarının seferber 
edilmesinin sağlanmasının mücadelesini vermemiz gerekiyor.  
 
Değerli başkanlarım, bir tebliğ taslağı ile 90 bin kişilik Türkiye’nin çok önemli bir sivil 
toplum örgütü yok sayılmak istenilmiş, devre dışı bırakılmıştır. Bağımsız denetçi olacak 
meslek mensubu TÜRMOB çatısının dışına çıkartılmak, bölünmek istenmiştir. Bizim 
buna sessiz kalmamız mümkün değildir, bunun mücadelesi verilmesi, bu son durumun 

iyi değerlendirilmesi gereklidir. Çünkü çok önemli bir süreçten geçiyoruz. Herkese iyi 
akşamlar diliyorum, çok teşekkür ederim.  
 
NAİL SANLI 
TÜRMOB GENEL BAŞKANI 
 

Teşekkürler Sayın Nabioğlu. 
 
Sayın Mustafa Çetiner, Erzincan, buyurun. 
 
MUSTAFA ÇETİNER 

ERZİNCAN SMMM ODASI BAŞKANI 
 
Sayın Genel Başkanım, TÜRMOB’un Değerli Yöneticileri, Kıymetli Oda Başkanları ve Oda 
Yöneticileri Erzincan SMMM Odası adına hepinizi saygıyla selamlayarak sözlerime 
başlamak istiyorum. 
 
Şimdi, söylenecek her şey söylendi, gerçekten TÜRMOB’un bu yapmış olduğu çalışmaları 
takdir etmemek elde bile değil. Sayın Yahya Başkanımın söylediği gibi o kadar sarf edildi 
ki bütün yaptıklarına, söylenenlerin hepsine ben de imza atıyorum, sağır sultan bile 
duydu dedi. Dikkat ederseniz biz bir tarihte yine Başkanlar Kurulu Toplantısında bir 
sağır kurbağa hikayesi dinlemiştik. Bu sağır sultan duydu ama ben isterdim ki bir de 

şunu sağır kurbağa duysa belki bizim işimize bir çare olur diye düşünüyorum. Ben bunu 
söylemek için araya girdim.  
 
Bir de bu kağıt dağıtmışlar Sakarya Üniversitesi diye, meslek belgesi diyor burada, eğer 
bu meslek belgesinden kasıt bizim mesleğimizin belgesi ise yine bu tren bizim 
istasyondan geçecek! Mensuplarımıza bu belgeyi vermediğimiz zaman bir belge eksik 
olmuş olacak. Yani şunu söylemek istiyorum, herkes trense biz de hancıyız, herkes bizim 
handan geçecek ama bu nasıl olacak? Birlik, beraberlik olursa, hepimizin yumruğu tek 
olursa bu ne olursa olsun bizim kapımızdan geçecek. Hepinize saygılar sunuyorum.  
 
 

 
 



 
NAİL SANLI 
TÜRMOB GENEL BAŞKANI 
 
Teşekkür ederim Başkan. 
 
Sayın Zeki Dirlik, Zonguldak, buyurun. 
 
ZEKİ DİRLİK 
ZONGULDAK SMMM ODASI BAŞKANI 
 

Sayın Genel Başkanım, değerli arkadaşlar Zonguldak Odası adına hepinizi saygı ve 
sevgiyle selamlıyorum. Öncelikle Sayın Genel Başkanın bu konudaki çabalarını takdirle 
karşılıyor ve kendisine teşekkür ediyorum.  
 
Değerli arkadaşlar, yarın akşama kadar bu konuyla ilgili görüşlerimizi verme noktasında 
bir yazı aldık. Ben burada bu konunun ayın 30’una kadar eğitimleri protesto edeceği 

mahiyette çıkması için Oda başkanlarına bir duyuru yapıyorum. Değerli arkadaşlar, 
TÜRMOB’u yok sayan, Odaları yok sayan, mesleği yok sayan bir anlayışın karşısında 
bütün Kamu Gözetim kurumunun bütün dediğini kabul eder hale geldiğimiz zaman biz 
zaten bu işten bir şey kazanamayız. Daha önceki Oda başkanlarının dediği gibi Kamu 
Gözetim Kurumu öncelikle yapacağı konularla ilgili TÜRMOB ile masaya oturmalıdır. 

Çıkaracağı yönetmelikleri TÜRMOB ile görüşerek, tartışarak çıkartmalıdır. Bunlar 
olmadığı müddetçe, kendi kafalarında olanları çıkarttıkları müddetçe biz bu sorunu hep 
yaşayacağız. Ben bu duygularla sözlerime son veriyor, hepinize saygılar sunuyorum.  
 
NAİL SANLI 
TÜRMOB GENEL BAŞKANI 
 
Teşekkür ederiz Sayın Başkan.  
 
Van Oda Başkanı Sayın Simeklioğlu, buyurun. 
 

YAKUP SİMEKLİOĞLU 
VAN SMMM ODASI BAŞKANI 
 
Sayın Genel Başkanım, TÜRMOB’un Değerli Yöneticileri, Değerli Oda Başkanları, Van 
Serbest Muhasebeci ve Mali Müşavirler Odası olarak hepinizi sevgi ve saygılarımla 
selamlıyorum.  
 
Benim bu konuşmam bir teşekkür konuşması olacak. Tabii Türk Ticaret Kanunu’ndan 
tut bu bağımsız denetim dönemine kadar TÜRMOB’un göstermiş olduğu bu başarıdan 
dolayı başta Genel Başkanımız Sayın Nail Sanlı olmak üzere TÜRMOB Yönetimine 
teşekkür ediyorum. Gerçekten büyük bir performans gösterdiler, TÜRMOB’u hakkıyla 

temsil ettiler ve biz ellerinden gelen her türlü gayreti sarf ettiler. Fakat ben inanıyorum 



ki, bu bağımsız denetimde TÜRMOB hak ettiği yeri bulacaktır, hepinizi sevgi ve 
saygılarımı sunuyorum. Teşekkür ediyorum.  
 
NAİL SANLI 
TÜRMOB GENEL BAŞKANI 
 
Teşekkür ederiz Sayın Başkan.  
Sayın Fettah Açan, Aydın. Buyurun. 
 
FETTAH AÇAN 
AYDIN SMMM ODASI BAŞKANI 

 
Teşekkür ediyorum Sayın Başkanım. 
 
Sayın Genel Başkanım, Değerli TÜRMOB’un Yöneticileri, Değerli Başkanlar, Yönetici 
Arkadaşlarım, hepinizi Aydın Serbest Muhasebeci Mali Müşavirler Odası adına sevgiyle, 
saygıyla selamlıyorum.  

 
Bugün bir araya gelmemizi sağlayan ve gelişmeler konusunda çok çabuk hareket 
ettiğinizin de bir göstergesi olan bu birlikteliği sağladığı için öncelikle Sayın Genel 
Başkanın şahsında bütün Yöneticilerimize teşekkür ediyorum. 
 

Biz, Türk Ticaret Kanunu konuşulmaya başladığı andan itibaren Meslek Örgütü olarak 
iddia edebiliriz ki, bütün örgütlerden çok daha önce bu işin önemini kavradık, bu iş ile 
ilgili yapılması gereken her türlü çalışmayı yaptık. Bu çalışmaların içinde; en önemlileri, 
sempozyumlarla başlayıp eğitimlerle devam etti, biliyoruz ve Yasa çıktıktan sonrada 
değişiklik de dahil olmak üzere hakikaten, eğitim adına Türkiye’de belki başka hiçbir 
örgütte göremeyeceğimiz etkinliği, önemliliği bu Örgüt gösterdi. Tüm bunların yapılması 
Sayın Genel Başkanımızın şahsında tabii ki, TÜRMOB Yönetimine aittir. Ben özellikle, bu 
çalışmalarındaki göstermiş oldukları fedakarlığı ve konuyu bizlerle paylaşmaları 
noktasında da göstermiş oldukları bu önemliliği, özellikle, ayrıca teşekkür ederek yerine 
iade etmek istiyorum.  
 

Tabii, bu bir teşekkür konuşması, aslında konuyla ilgili her türlü detaylar burada başkan 
arkadaşlarımız tarafından dile getirildi. Benim de bu, Sakarya Üniversitesinin yapmış 
olduğu program ile ilgili bir görüşümü sizlerle paylaşmam gerekiyor. Uzunca bir 
zamandır demek ki, bu konu Kamu Gözetim Kurulunun yakın bilgilendirmesi olduğunu 
düşünüyoruz. Demek ki programlanmış ama enteresan olan şu, verilen Türk Ticaret 
Kanunu’nun, torba kanunlar vesilesiyle yaşadığımız o süreçte yeminliler mi olmalı, 
yeminli olmayanlar olmalı mı mücadelesini biz verirken, bu programlar yapılmış, bu 
programlara serbest muhasebeci mali müşavirlerin alınacağı 15 yıllık kıdeme sahip mali 
müşavirlerin alınacağı da demek ki, önceden biliniyormuş ve bunlar da sır gibi 
saklanmış. Ben bundan sonra yapılacak olanlar konusunda birçok arkadaşımız 
önerilerde bulundu ama ben eli biraz daha çabuklaştırarak biran önce ortak bir bildiri 

ile özellikle, Sakarya Oda Başkanımızın ifade etmeye çalıştığı husus, hepimizi 
ilgilendirecek, belki bizler buradayken Odamız üyesi arkadaşlarımızın müracaat 



etmeleri söz konusu olabilir. Bu konuda da çabuk davranmamız gerekiyor ve bu 
gelişmeyi biran önce sona erdirmemiz ve bizim isteklerimiz, bizim taleplerimiz 
doğrultusunda bu işin yapılmasına doğru da götürmemiz gerekiyor.  
 
Burada şunu söylemeden vazgeçemeyeceğim; Sayın Genel Başkanımın ifade ettiği konu, 
hakikaten, tüylerimizi diken diken etti, 45.000 kişiye bu eğitimler TÜRMOB’da 
hakikaten, başka hiçbir kurumda, üniversite dahil, iddia etmemiz lazım üniversite dahil 
başka hiçbir kurumda bu kadar dikkatli, bu kadar verimli ve bu kadar kısa bir zamanda 
hem programlanacak hem planlanacak hem de yerine getirilecek, inanılmaz bir başarıdır 
ve bunu bütçeyi neredeyse harcamak adına eğitime harcamış olması da ayrıca taktire 
şayandır ve bu işten de fırsat elde etmeye çalışmanın da biraz önce söylemeye çalıştığım 

Sayın TÜRMOB Genel Başkanımızdan itibaren Oda Başkanları olarak bizlerle birlikte bu 
ortak bildiri ile bu işi sonuçlandırmamızın çok doğru olacağını düşünüyorum. 
 
İşlem denetçiliği konusu var, geçtiğimiz günlerde aldığım bir bilgiyi sizlerle paylaşmak 
istiyorum; aslında bu konu kaldırıldı ama işlem denetçiliği ile ilgili raporların yine, 
Yeminli Mali Müşavirlerden ve Serbest Muhasebeci Mali Müşavirlerden istendiğini 

Ticaret Sicil memurlarınca bu işlerin bu şekilde yerine getirildiğini de ayrıca ifade 
etmeliyim. Bu, doğru bir bilgidir dolayısıyla ondan da çok fazla hayıflanmamamız lazım. 
 
KOBİ tanımı yeni yapılacak arkadaşlar; bugünlerde muhtemelen önümüze gelecek, belki 
taslak olarak belki de yayınlanmış bir genelge olarak. Tabii ki, bizim beklentilerimiz 

belki bizi olumsuzluğa doğru götürebilir ama sonuçta bu mesleğin, gerçek sahipleri 
bizleriz ve bizler doğru bir şekilde bu işi yaparsak bence pastadaki payımızı da hak 
ettiğimiz şekilde alacağız. Bu konuda da çok fazla endişe duymamız gerekiyor. Çünkü 
yapılan eğitimler, bizim bu işi son derece kaliteli olarak yapmamızı gerektirecektir, 
bizim asıl bu konuda çaba göstermemiz gerekiyor ve bunu dört el ile sarılıp 
sonuçlandırmamız gerekiyor. 
 
Bu, şey ile ilgili tabii, bütün milletvekillerimizi harekete geçirdik ve bu konuyla ilgili 
duyarlılığımızı koyduk ama isim olarak zikretmek istemiyorum, biz bu önerge verme, 
geri çekme, genelge yayınlama işlerini biliyorsunuz 4369 sayılı Kanun’dan beri 
yaşıyoruz. 4369 ile beraber “basit usul” önümüze getirildi ve ondan sonra da bir genelge 

ile basit usulde serbest muhasebeci mali müşavir veya serbest muhasebe arkadaşlarımız 
o bürolarda bulunmasına gerek yoktur gibi bir ucube genelge ile bu iş, bir istismar 
konusu haline getirilmişti. Daha sonra 5786’da yaşandı, yine, böyle bir “ters köşe” biraz 
önce bir arkadaşımız ifade etti, ters köşe yapıldı ve son olarak yine yaşadık; demek ki, 
böyle bir alışkanlık var. Önemli olan o ilimizin meslek mensupları, o milletvekilimizi 
gerektiği şekilde uyarmalı veya en azından bu Mesleğin sadece kendi sahibi olduğu 
unvan ile değil, diğer, 3568’i oluşturan bir aile çerçevesi içerisinde herkesçe 
paylaşıldığını bir kere daha anlatmaktan geçiyor diye düşünüyorum.  
 
Ben sözlerime son verirken hepinize işlerinizde başarılar diliyorum, bu Toplantının 
başarılı olması temennisiyle tekrar tekrar saygılar, sevgiler sunuyorum. 

 
 



 
NAİL SANLI 
TÜRMOB GENEL BAŞKANI 
 
Teşekkür ederiz Sayın Açan. 
 
Başka söz almak isteyen var mı Değerli Arkadaşlar, Değerli Başkanlar? Yoksa kapatıp, 
buyurun Sayın Çakırsoy. O gezici mikrofonu da alabilir miyim?  
 
SELATTİN ÇAKIRSOY 
SAKARYA SMMM ODASI BAŞKANI 

 
Sayın Başkanım, bir konuyu atlamadan söyleyeyim; İstanbul’da önemli bir dershanenin 
patronu beni aradı dün, Sakarya Üniversitesinin dershanelerle bu konuyla ilgili işbirliği 
yapıp yapamayacağını öğrenmemi istedi benden, kendisi bir meslek mensubuymuş, 
tanımıyorum kendisini. Sonra ben kendisinin üniversite ile konuşması gerektiğini 
söyledim, onu da anti parantez söylemek istedim arkadaşlarıma. 

 
NAİL SANLI 
TÜRMOB GENEL BAŞKANI 
 
Teşekkür ederiz Sayın Başkan. 

 
Başka söz almak isteyen yoksa kapatacağız, ben bir değerlendirme yapıp kapatalım.  
 
Şimdi Değerli Başkanlar, Değerli Arkadaşlar, hepinize Toplantıya verdiğiniz katkılardan 
ötürü teşekkür ediyorum. Süreci de hepiniz çok yakında takip ettiniz, ben de sizlere 
teşekkür ediyorum, gerçekten, illerde kendi milletvekillerinizle kurmuş olduğunuz 
diyaloglarla, üyelerinize konuyu anlatmalarınızdan, başka Oda Başkanlarımız çıktı 
Ankara’ya Meclis’e kadar geldi, hepsini biliyoruz, isim isim saymaya gerek yok. Ben 
zaten kürsüde işte, bundan söz etmiştim yani birlik olursak, bir arada olursak, gücümüzü 
yan yana tutarsak bir anlam ifade edeceğimizi, mesleki sıkıntılarımızın, mesleki 
sorunlarımızın ve gelecekteki belirsizliğimizin önemi şuanda dedim ki, bizim 

gruplarımızın ve seçimlerimizden çok daha önemli olduğunu vurguladım. Bunun ne 
anlama geldiğini hepimiz biliyoruz. Nerede bütünleşip nerede yaşayacağımızın 
ölçülerini iyi koyalım dedim. Bunları çok bilinçli, bilerek, hissederek, anlayarak ve 
isteyerek kullandığım cümleler idi bunlar. Bu saatten sonra yan yana durmak, dik 
durmak, güçlü durmak, taleplerimizin, isteklerimizin hayata geçmesi için en önemli 
kaynağımız ve en önemli avantajımız olacaktır.  
 
Şimdi Sayın İsmail Turan, bir soru sordu; bu, eğitimler ile alakalı 03 Ağustos’a kadar ne 
yapalım diye; hiçbir şey yapmayın, şuanda böyle bir duyuru yok zaten internette. Şimdi 
ayın 19’unda böyle bir duyuru koydular, biz hepsini takip ediyoruz, arkasından 
kulaklarına biraz bir şey gitmiş olacak ki, onu kaldırdılar, ertesi gün, ayın 20’sinde başka 

bir duyuru koydular. Biraz espri yapayım, buradan da herhalde bizim sesimizi duymuş 
olacaklar ki, o duyuru da kalkmış oldu, “duyuru yok” şuanda ortada. Kaldı ki, şimdi, 



bakın tam oradaydım, onun sözünü edecektim; biz çok ciddi ve çok güçlü bir Kurumuz 
ve çeyrek asrı neredeyse geride bırakacağız. Kurumsal kimliğimizin peşinden bu kadar 
koşmamızın ve önem vermemizin sebebi budur zaten. Hiçbir zaman bizim ağzımızdan 
“neden Sakarya Üniversitesi?” diye bir şey duymayacaksınız, bunu da söylemeyeceğiz. 
Çünkü Türkiye’de 76 tane devlet üniversitesi, bir o kadar da vakıf üniversitesi var, 140 
küsur tane üniversite var, Boğaziçi Üniversitenin, İstanbul Üniversitesinin, Ankara Gazi 
Üniversitesinin, Ankara Üniversitesinin, Ege Üniversitesinin, Dokuz Eylül’ün, Uludağ’ın, 
Erciyes Üniversitesinin söylemesi gereken şeyi biz söylemeyeceğiz. Çıksın bu 
üniversiteler, “Neden Sakarya Üniversitesi, yalnız Sakarya Üniversitesi?” diye 
üniversiteler sorsun bunu! Onun için bu noktada ben hep böyle hassasiyet ile konuları 
ele alalım derken bunu söylüyorum. 

 
Eğitim konumuzdan da ödün vermeyeceğiz. Bakın, şu kart çok anlamlıdır, ben bunu her 
yerde anlatıyorum; biz bir eğitim kütüğü oluşturduk, 45.740 kişi eğitim gördü şunlarla, 
biz her kişinin eğitim gördüğü saati dershane dershane kayıt altına aldık. Şimdi böyle bir 
sistemi kuracaklarsa destek vereceğiz, merak etmeyin ama 23 yıllık geçmişimizde 
bunlar vardır, bunları anlatmak istiyoruz işte zaten. TÜRMOB’u yok sayamazsınız, siz 

geldiğinizde biz vardık, biz 23 senedir sınav yapıyoruz, staj yapıyoruz, eğitim veriyoruz 
dediğimiz de buydu zaten. Yoksa değerli arkadaşlar, tekrarlıyorum, hepimiz sözlerimize, 
cümlelerimize, isteklerimize, taleplerimizin hayata geçmesi için çok dikkatli olacağız. 
Kamu Gözetim Kurumu, var olması gereken çok önemli bir kurumdur, bir dünya 
uygulamasıdır, ENRON vakasından sonra hızla dünyada gelişen, kabul gören bir 

kurumdur, ismi üzerinde Kamu Gözetim Kurumudur. Maalesef ama maalesef, çıktığı 
günden beri bunu söylüyoruz; Türkiye’de biraz dünya örneklerinden farklı bir şekilde 
gelişti yani hem gözetleyen, hem denetleyen, hem düzenleyen bir kurum olarak çıktılar 
karşımıza. İşte, bu Yönetmelikteki demin kürsüden söylemek istediğimiz buydu; ben 
geçici maddeler dahil bazı maddelerdeki uluslararası uygulamaların da var olduğundan 
hatta yüreğimize su serpecek kısmi şeylerin var olduğunda söz ettim, bunları görüyoruz 
ama siz, bu Meslek Örgütünün, TÜRMOB’un üyeleri ile ilgili bir düzenleme yapacaksınız, 
en azından sicilinizi oluştururken bile TÜRMOB’dan alınacak bir belge diye bu 
Yönetmeliğine koymuyorsanız biz buna itiraz ederiz, sesimizi yükseltiriz, isyanımızı belli 
ederiz, taleplerimizi belli ederiz, bu noktada sesimizin duyulmasını, iyi niyetimizin 
hissedilmesini, taleplerimizin dikkate alınmasından yana bunlar ifade ediyoruz. Bu 

Örgüt, 88.000 kişilik güç bir örgüttür, suskunluğu sadece işe samimiyetinden, dikkatli 
oluşundan kaynaklanmaktadır yoksa ayağa kalkmasını da bilir, gerekli olan eylemleri de 
yapmasını bilen bir kurumdur bu Kurum ama hep söylüyoruz; diyalog ile işbirliği ile el 
birliği ile, gönül birliği ile, diplomatik temaslar ile kurmaktan yanayız ve bununla ile de 
çözeceğiz değerli arkadaşlarım. 
 
Sayın Başkanlar, hiçbir endişeniz olmasın, TÜRMOB, hak ettiği yerdedir, biz TÜRMOB’un 
kurumsal kimliğini hep ortaya koymaktayız, bundan sonra da TÜRMOB’un kurumsal 
kimliğini ortaya koymaktan ve onun arkasında durmaktan hiç imtina etmeyeceğiz.  
 
Şimdi bakın, Yönetmelik ile ilgili ben fazla bilgi vermedim sizi etkilememek için, 

yönlendirmemek için. Şuanda bu Kamu Gözetim Kurumunun yayınlamış olduğu taslak 
Yönetmelikte, bizim, sayı vermeyeceğim ama o çalışmamız var yani geçici maddelere 



göre, Geçici 1.maddenin “a, “b” bendi, eski SPK sistemine göre almış ve sınavları devam 
eden kişiler içindir. 2. Bendi, 15 yılını dolduranlar içindir. 3. bendi ise 10 yılını doldurup 
sınavla alacakları içindir. Biz bu çalışmayı yaptık, hangi üyemiz ne kadarı alıyor, gördük, 
hangi safhada ne yapacağının, hepsinin hesaplarını biliyoruz ama bakın ben bir ifade 
kullandım; kısmi bir yetki, bazı işlerimizi çözüyorsa bile 15 yılını dolduran 
arkadaşımızın alıyor olması bizi rahatlatmıyor, almayan arkadaşlarımız, almayan 
üyelerimiz, 10 yılın altında olan üyelerdir dedik, ben ne dedim? En donanımlı 
üyelerimiz, onlardır, en taze bilgiye sahip olan üyelerimiz onlardır. 3 yıllık staj sistemini 
bitirmiş arkasından sınavlara girmiş en donanımlı üye odur, onun da haklarını 
gözeteceğiz. Yoksa dünyada bir geçiş süresinin olduğunu, bir tecrübenin baz alındığını, 
bir düzenleme yapıldığı zaman geçici maddeler ile bir geçiş yapılabileceğinin esaslarını, 

usullerini hep biliyoruz, hepimiz bunun farkındayız ama alamayan arkadaşımız, dünya 
standartları ölçüsünde 3 yıllık stajı ve yeterlilik sınavını vermiş üye olacak, günlümüz 
buna razı değil, gönlümüz buna razı değil. Onun için biz diyoruz ki, mevcut üyelerimizin 
bütün isteklerini hepsini şemsiye altına alabilecek, kimseyi kimseden ayıramayız, hiç 
kimseyi kimseden ayıramayız, onun için zannediyorum Kamu Gözetim Kurumu da 
önemli bir iş için kurulmuş, aklı başında, etkin, yetkin bir başkan nezdinde oluşmuş bir 

Kuruldur, kurumların ve kurulların temsilcileri vardır orada, bizim bu taleplerimizi 
uygun bir lisan ile uygun ifadelerle, elimizden geldiğince, dilimiz döndüğünce ifade 
etmeye, izah etmeye, anlatmaya çalışacağız, devam edeceğiz. Bugün akşamda büyük 
ihtimal ile iftar yemeğinde bizim misafirimiz olacaktır, kendisiyle bu konuları 
tartışacağız, makamında ziyaret edeceğiz, anlatacağız, eğitim modelimizi 

hissettirememişsek bir daha anlatacağız, bir daha anlatacağız ama ben Sakarya 
Üniversitesinin bugün yapmaya çalıştığı bu eğitimi hiç tartışmayacağım. İçeriği iyidir 
kötüdür, müfredatı iyidir kötüdür, niye Sakarya Üniversitesi de demeyeceğiz, dedim gibi 
üniversiteler kendileri sorsunlar o hesabı, “niçin Sakarya Üniversitesi?” diye sadece. Biz, 
niçin bizim eğitimlerimizin dikkate alınmadığı ve eğitimimizde beğenmediğiniz ne var 
diye sormaya devam edeceğiz ve bu eğitimlerimizi kabul ettirene kadar eksik bir tarafı 
varsa onu tamamlayacağız, bu kadar da açık söylüyorum. Yani eğitimimizin uluslararası 
standartlarda IFAC Eğitim Yönergesi, Eğitim Standartları çerçevesinde bir eksiği varsa 
onu da tamamlayacağız, arzu edilen eksik bir şey varsa onu da tamamlayacağız ama biz, 
23 yıldır eğitim yapan bir Kurumuz, staj ve sınav sistemini iyi bilen bir Kurumuz, 
uzaktan eğitim modelinde Türkiye’de en yetkin ve en başarılı ve ilk kullanan 

kurumlardan birisiyiz, kaldı ki, yaptığımız eğitimler ortada, kendileri de bunu takip 
ediyorlar, görüyorlar, biliyorlar. Onun için ben eğitim noktasında çok endişeli değilim, 
eğitim, mutlaka hayata geçecektir. Tabii, bir daha tekrarlıyorum; eğer hele hele bir 
üniversitenin, hele hele Kamu Gözetim gibi bir kurumun, hiç bunu hedefleyerek 
yaptığını asla var saymıyorum ama gerçekten, ben demin bilerek verdim o rakamları, 
eğer 45.000 kişi, aynı şekilde orada eğitim görecekse aynı standartlarda 203.000.000 
para demektir bu, eğer göz, buraya dikildiyse bu da olmaz, buna da izin vermeyiz. Ama 
eğitimin kalitesi noktasında, eğitimin içeriği noktasında, müfredatı noktasında gereken 
her şeyi de yapmaya hazır, eksik bir kısmımız varsa tamamlarız. Bakın, İstanbul’da 33 
bölgede, Ankara’da 17 bölgede, İzmir’de 23-24 bölgede eğitimler verildi. Böyle en kral, 
en beş yıldızlı, yedi yıldızlı otellerin salonlarıyla olmaz bu iş. Biz, eğitim sistemiyle ilgili 

ciddi bir proje geliştirdik, 8,5 ay bununla uğraştık, nasıl bir eğitim modeli yapalım ki, biz 
buradan çıkacak olan bu eğitimlerimizi bir eğitim kütüğüne dönüştürelim, oradan da 



5786 ile değişen 44. madde çerçevesinde “sürekli mesleki eğitim ve gelişim sistemimizi” 
bunun üzerine oturtalım diye bizim elimizde ciddi bir altyapı vardır, bunun için 
harcanmış paralar vardır. TÜRMOB’un parası kimin değerli arkadaşlar, sayın başkanlar? 
Yani bu üyenin parası, bir başka yerden gelen para değil ki, biz, bu parayı üyeden 
topladığımız aidatları ve gelen şeyleri kendisine hizmet olarak iade ettik 1 lira para 
almadan! Yani üyemizden 4.500 lira bir eğitim için bir paranın alınmasının uygun 
olmadığını, gözler de buraya dikildiyse başka tarafa çevrilmesi gerektiğini söyleriz ve 
bunun karşısında olacağımıza ve buna izin vermeyeceğimizi tekrarlıyorum. 
 
Ben bu duygu ve düşüncelerle sizleri tekrar selamlarken yarın akşama kadar sizlerden 
gelecek olan yazılı görüşler çerçevesinde bugünkü Toplantı da zaten her toplantıda 

olduğu gibi kayıt altındadır, deşifre edilecektir, onları da inceleyeceğiz taleplerinizi, 
konuşmalarınızı. Ve TÜRMOB cephesinden belki madde madde bir açıklamaya yönelik 
bir şey yapmayacağız çünkü Başkanlardan böyle bir talep geldi, aksiyle ilgili de bir şey 
gelmedi bu saate kadar. Ama TÜRMOB’un kurumsal kimliğinin ihmal edildiğini, bizimle 
bağ kurulması gerektiğini anlatan, birkaç tane de sıkıntımızı dile getiren işte sicil olsun, 
disiplin olsun, eğitim olsun, ücret olsun gibi maddelerden de örnek vererek bunların 

olması gerektiği şekillerdeki önerilerimizi de kendilerine aktaracağız ve bunların hayata 
geçebilmesi için de kurumsal ilişkilerimizi TÜRMOB’a yakışır bir vakar ve onur ve takip 
ile de kendileriyle takip edeceğiz. Ve bu iş, olması gereken bir seviyeye gelebilmesi için 
de çalışmalarımızı hep beraber sürdüreceğiz. 
 

Son cümlem; ihtiyacımız olan bu dönem, çok hassas bir dönemdeyiz, ısrarla 
vurguluyorum bunu, lütfen, hakikaten lütfen, sizlerden ricam, istirhamım, bu süreci 
diyaloglarımızla, ilişkilerimizle, konuşmalarımızda, temaslarımızda, yazılarımızda, her 
şeyimizde üslup başta olmak üzere nezaket ve saygı kuralları başta olmak üzere 
birbirimizi incitecek hiçbir şey yapmayalım, hiçbir şey söylemeyelim. Herkes çok 
kıymetlidir, üyelerimiz çok kıymetlidir, Odalarımız çok kıymetlidir, Birliğimiz çok 
kıymetlidir, bu kıymeti bilerek birbirimize sahip çıkarak yol almaya kol kola devam 
edelim.  
 
Ben hepinizi verdiğiniz katkılardan ötürü hepinize teşekkür ediyorum. İftarda tekrar bir 
arada olacağız, hepinizi saygılarımla selamlıyorum, teşekkür ediyorum.  

 
 
 
 


